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Markovci, Gorišnica �� Kanal Drave bodo po 50 letih popolnoma izpraznili

Suha struga bo velika težava za namakanjeSuha struga bo velika težava za namakanje
Po skoraj 50 letih, odkar je začela delovati hidroelektrarna Formin, bodo dravski kanal med Markovci in Forminom prvič Po skoraj 50 letih, odkar je začela delovati hidroelektrarna Formin, bodo dravski kanal med Markovci in Forminom prvič 
izsušili. Podrobnosti v Dravskih elektrarnah Maribor za zdaj ne pojasnjujejo. Kmetje, ki namakajo polja, apelirajo na izsušili. Podrobnosti v Dravskih elektrarnah Maribor za zdaj ne pojasnjujejo. Kmetje, ki namakajo polja, apelirajo na 
vodstvo, naj jih čimprej seznani z načrti, da bodo lahko prilagodili proizvodnjo. vodstvo, naj jih čimprej seznani z načrti, da bodo lahko prilagodili proizvodnjo. Več na strani 3.Več na strani 3.
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Torek: Tednikov kopalni dan
Kupon za 40 % popusta lahko uveljavite v Termalnem Parku 
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Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 
Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas skupaj s trgovino ŽIVEX 

pripravili privlačno nagrado.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK 
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Idealne salomonske rešitve, ki 
bo pogodu vsem vpletenim, več 
kot očitno ne bo možno najti. 
Božo Ljubec, eden izmed lastnikov 
zgornjih parcel, vztraja: »15 let ča-
kamo, da se bodo zganili in bomo 
končno lahko začeli nekaj delati na 
svojih nepremičninah! Trenutno ne 
moremo le zato, ker imajo neka-
teri nadstreške na občinski zemlji 
oz. cesti, nam pa otežujejo stvari in 
nas pravno izigravajo. To je nespre-
jemljivo!«

Vse omenjene težave so posle-
dica slabih političnih odločitev iz 
mandata prejšnjega župana Mira-
na Senčarja. Dejstvo je, da so ob-
činski podrobni prostorski načrt 
takrat svetniki sprejeli nepremi-
šljeno, saj so ureditev primerne ce-
stne povezave do novega naselja 
preložili v prihodnost. Krajani Ulice 
Jožefe Lacko so že dolgo tega od-
ločno izrazili nasprotovanje, da bi 
promet do novih hiš tekel po ob-
stoječi cesti. Občina je temu sledila 
in se odločila za drugo varianto, 
gradnjo nove ceste, ki pa jo želijo 
oz. nameravajo graditi čez zaseb-
na zemljišča. Razlastitveni postop-
ki so še vedno v teku.

Ljubec: »Nimamo več 
potrpljenja«

Dokler navedenih problemov 
ne rešijo, to za lastnike parcel v 
zgornjem delu naselja pomeni, da 
jim je onemogočen začetek grad-
nje. Eden izmed njih, Božo Ljubec, 
pravi, da nimajo več potrpljenja, da 
predolgo čakajo in zato zahtevajo, 
da se zadeve čim prej uredijo.

Nerazumljivo se mu zdi, da grad-
nji nasprotujejo nekateri stanoval-
ci Ulice Jožefe Lacko, ki tudi sami 
nimajo vsega urejenega po črki za-
kona oziroma imajo črne gradnje 
na občinski lastnini: »Odvetnik Kle-

menčič izkorišča pooblastilo kraja-
nov, zato da ščiti svoj osebni inte-
res, ker ima nadstrešek zgrajen na 
občinski zemlji, kar je protiustav-
no. Tudi vhod na njegovo parcelo 
ne sovpada z njegovim gradbenim 
dovoljenjem.«

Ljubec pravi, da so že septembra 
lani dobili gradbeno dovoljenje, a 
se je omenjeni odvetnik pritožil: 
»Izsilili so status stranskih udele-
žencev, zato imajo možnost pri-
tožb, čeprav nimajo argumentov. 
Z zavlačevanjem škodijo razvoju 
občine, ki je nameravala rekonstru-
irati to cesto, ampak je ne more. 
Po izdanem gradbenem dovolje-
nju so se pritožili na ministrstvo, 
verjetno se bodo tudi na Upravno 
sodišče, kar pomeni, da bomo spet 
čakali še vsaj pet let. Naj nas pusti-
jo pri miru, poskrbijo za svoje nad-
streške, nam pa dovolijo graditi, 
ker smo predolgo čakali.« Ljubec 
vztraja, da ni problem cesta, saj 
da ta sploh ne bi bila preozka brez 
črnih gradenj (nadstreškov), ki so 
izven zasebnih parcel. Ta problem 
so izpostavili že v Senčarjevem 
mandatu, ko so sprejeli OPPN, tak-
rat so meje zarisali na novo, a se je 

pri tem ustavilo. V tem delu, kjer so 
lastniki Ljubčevi, je 13 parcel, gradi-
li bi 12 hiš. 

Kaj so razlogi 
nasprotovanja krajanov

Na očitke Ljubca, ki se nanaša-
jo na njegovo vlogo v upravnem 
postopku UE Ptuj za izdajo grad-
benega dovoljenja investitorjem 
predvidenega novega naselja nad 
Ulico Jožefe Lackove, je odgovoril 
tudi Klemenčič. UE Ptuj je investi-
torjem izdala zahtevano gradbeno 
dovoljenje, a se je Klemenčič na to 
odločbo po pooblastilu krajanov 
pritožil. Nasprotovali so odločitvi v 
delu, s katero je že v začetni fazi iz-
gradnje dopuščena priključitev no-
vega predvidenega naselja 55 sta-
novanjskih hiš na obstoječo ulico: 
»S pravnomočnostjo tega gradbe-
nega dovoljenja se namreč dopusti 
investitorjem dostop do gradbišč 
po obstoječi Ulici Jožefe Lackove, 
ki zaradi svoje širine (tri metre) 
ter gradbene konstrukcije po naši 
oceni ne bo vzdržala tovornega 
prometa za potrebe gradnje tega 
naselja, zraven tega pa bo bistve-

no vplivala na prometno varnost 
(šolska pot, vrtec) in pretočnost 
prometa ob gradnji novega nase-
lja. Zraven tega krajani nasprotuje-
mo gradbenemu dovoljenju v delu 
ureditve odvajanja meteornih vod 
preko ponikovalnic novega nase-
lja, saj po našem mnenju zemljina 
na tem območju ne bo omogočila 
ponikanja meteornih vod, ki se 
bodo bistveno povečale z novim 
naseljem in bo prišlo do še pogo-
stejšega poplavljanja nižje ležečih 
obstoječih stanovanjskih hiš v Ulici 
Jožefe Lackove, kot se je to že v 
sedanjih večjih neurjih dogajalo.« 
O pritožbi pristojno ministrstvo 
doslej še ni odločilo. 

Neuspešen poskus 
iskanja kompromisov 

Tudi vodstvo ptujske občine se 
je vključilo v reševanje problemov, 
skušali so najti kompromis, a neu-
spešno. Na sestanku, na katerega 
so povabili tako lastnike zemljišč 
kot Klemenčiča, ki je nastopil kot 
pooblaščenec pritožnikov, so 
obravnavali predlog investitorjev 
za sporazumno ureditev sporne-
ga razmerja in nadaljnji umik pri-

tožbe. Ti naj bi se zavezali, da za 
gradnjo novega naselja kot dovo-
zne poti ne bodo uporabljali Uli-
ce Jožefe Lackove, temveč bodo 
gradnjo izvajali po novi predvideni 
trasi, torej cesti, ki še ni zgrajena. 
V zameno so od pritožnikov zah-
tevali umik pritožbe zoper izdano 
gradbeno dovoljenje. »Po posve-
tovanju s svojimi strankami sem 
županjo MO Ptuj kot pobudnico 
tega sestanka pisno obvestil, da 
smo krajani Ulice Jožefe Lackove 
pripravljeni skleniti predlagan do-
govor, vendar v notarsko izvršljivi 
obliki z zavarovanjem v smislu do-
ločitve pogodbene kazni za krši-
telja dogovora. Odgovora na ta 
nasprotni predlog niti od MO Ptuj 
niti od investitorjev doslej nisem 
prejel,« trdi Klemenčič, ki na pod-
lagi pooblastil v tej zadevi zastopa 
85 krajanov.

Srž problema vidi v dejstvu, da 
sta po projektu izgradnje novega 
naselja predvideni dve poti, ena 
izmed njih je Ulica Jožefe Lackove, 
druga s Slovenskogoriške ceste za 
cerkvijo: »Investitorji si doslej te 
nove predvidene poti niso uredili 
iz nam neznanih razlogov, zaradi 
česar očitno želijo breme prometa 

ob izgradnji novega naselja preva-
liti na obstoječo Ulico Jožefe Lac-
kove. Pritožniki ne nasprotujemo 
uporabi naše ulice za bodoče sta-
novalce novega naselja, naspro-
tujemo pa uporabi naše ulice kot 
dovozne poti za gradnjo novega 
naselja, kakor tudi sedanji stro-
kovno nevzdržni predlagani rešitvi 
investitorjev glede odvodnjavanja 
meteornih vod z novega naselja, 
čemur pritrjuje tudi preizkus poni-
kanja po naročilu MO Ptuj.«

Kdo je komu grozil?
Klemenčič še dodaja, da Božo 

Ljubec formalno ni stranka uprav-
nega postopka pridobitve gradbe-
nega dovoljenja za izgradnjo nove-
ga naselja: »Je pa on tisti, ki razšir-
ja neresnice o tem dejanskem in 
pravnem problemu, on je tisti, ki 
grozi meni, članom moje družine 
in mojim bližnjim ter daljnim sose-
dom, zaradi česar so slednji svoje 
dosedanje aktivnosti v tej zadevi 
v strahu za svoje družine v celoti 
opustili in se ne želijo več izpostav-
ljati v tem postopku, v katerem 
uporabljamo zgolj razpoložljiva 
pravna sredstva zoper po naši oce-
ni nezakonit upravni akt, ne pa z 
namenom zavlačevanja upravnega 
postopka.«

Ljubec je zavrnil, da bi kdaj gro-
zil Klemenčiču ali komu drugemu: 
»Mogoče se počuti ogroženega, 
ker ve, da greši s tem, ko zadeve 
zavlačuje.«

Dženana Kmetec

Zapleti v Novi vasi se vlečejo kot jara kača in nikakor jim ni videti konca. Na eni 
strani so stanovalci Ulice Jožefe Lacko, ki vztrajajo, da je ta prometna povezava za 
dodaten promet (predvsem v času načrtovane gradnje) preozka in nevarna, na dru-
gi investitorji in lastniki parcel, kjer naj bi nastalo novo naselje in ki si razumljivo 
želijo, da bi gradnja stekla čim prej. V zgodbo so neposredno vpleteni tudi lastniki 
nekaterih zemljišč ob Slovenskogoriški cesti, po katerih namerava občina graditi 
novo cestno povezavo, razlastitveni postopki so še vedno v teku.

Ptuj � Zapleti v Novi vasi še vedno brez jasnega epiloga

Kdo je komu grozil, ker zaradi pritožb ne more graditi novega naselja?

Foto: ČG 

Božo Ljubec: »OPPN je sprejet, mi pa na gradnjo čakamo že več kot 15 let!«

Razlastitveni postopek še vedno v tekuRazlastitveni postopek še vedno v teku
Razlastitveni postopek, ki ga je MO Ptuj sprožila zoper lastnike 

zemljišč, po katerih bi gradili novo cestno povezavo, je še vedno v 
teku. Sprožen je upravni spor, v katerem izpodbijajo odločbo Upravne 
enote Ptuj o dovolitvi izvedbe postopka za ureditev mej in parcelacije.

Nuška Gajšek,Nuška Gajšekeeeeeeee
So nadstreški res črne gradnje?

Kar nekaj nadstreškov v Ulici Jožefe Lacko naj bi bilo postavljenih delno tudi na občinskih 
nepremičninah. Klemenčič, ki ga je Ljubec izzval direktno, na te očitke odgovarja: »Moj nadstrešek za 
osebni avtomobil je postavljen na zemljišču, ki je v moji lasti. Po katastrski meji v zračni prostor zemljišča 
lokalne skupnosti (Ulice Jožefe Lackove) posega le del strehe tega nadstreška (največ 30 cm). Ker je ta 
meja sporna, je v teku pri Okrajnem sodišču na Ptuju postopek sodne ureditve meje, v katerem bo sodišče 
odločilo o zadostni natančnosti katastrske meje. Ta sodni postopek je še v teku na prvi stopnji.«

Foto: ČG

Ulica Jožefe Lackove je po mnenju tam živečih občanov neprimerna za tovorni promet za potrebe gradnje 
novega naselja, pa tudi za povečan promet osebnih vozil ob izgradnji novih 55 hiš.

Foto: ČG 

Razlastitveni postopek je še vedno v teku. V tem primeru gre za dve cesti in 
dva problema, eno obstoječo in drugo, ki jo šele nameravajo graditi.
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Markovci, Gorišnica � Kanal Drave bodo po 50 letih popolnoma izpraznili

Suha struga bo velika težava za namakanje
Po skoraj 50 letih, odkar je začela delovati hidroelektrarna (HE) Formin, bodo dravski kanal med Markovci in For-
minom prvič izsušili. Podrobnosti v Dravskih elektrarnah Maribor (DEM) za zdaj ne pojasnjujejo, so pa potrdili, da 
bodo kanal v 2025 izpraznili in ga obnovili.

Obnova kanala bo tako časov-
no sovpadala z obnovo forminske 
elektrarne, ki je druga največja 
v verigi elektrarn na reki Dravi. 
Vodo, ki bi sicer iz Ptujskega jezera 
šla v kanal, bodo preusmerili v sta-
ro strugo, kot je to že bilo v času, 
ko forminska elektrarna zaradi 
poškodb, ki so nastale v poplavah 
2012, ni delovala. Takrat je elektrar-
na dobrega pol leta mirovala, ven-
dar kanala niso izpraznili, ampak 
so v njem pustili stoječo vodo.

Da imajo DEM namen forminsko 
elektrarno obnavljati, so napove-
dali že pred leti, ko so začeli temelji-
to prenovo zapornic na jezu v Mar-
kovcih. Vsako leto obnovijo eno od 
zapornic, sedaj so na tretji, skupaj 
jih je šest. HE Formin je sicer naj-
mlajša v verigi dravskih elektrarn, 
v dosedanji 45-letni zgodovini nad-
gradnje še ni doživela, razen rednih 
remontov in popravila škode, ki je 
nastala v poplavah Drave 2012.

DEM za celovito obnovo in 
nadgradnjo forminske elektrarne 
pripravljajo investicijski program. 
Kot predvidevajo, bi ta vključevala 
zamenjavo opreme v elektrarni, 
na obnovljene obloge kanala med 
Markovci in Forminom namerava-
jo namestiti panele sončne elek-
trarne skupne moči dobrih 30 MW. 
„Pri projektu sončne elektrarne 
na dovodnih in odvodnih kanalih 
hidroelektrarn Zlatoličje in Formin 
je izdelana pobuda za državni pro-
storski načrt, pridobljene so smer-
nice in izdelana njihova analiza,“ 
so decembra za naš časopis pove-
dali v podjetju.

Po neuradnih informacijah bodo 
sanacijo kanala začeli jeseni 2025 in 
bo trajala devet mesecev. 

Kmetje bi morali biti 
že obveščeni

V tem času bo namakanje kme-
tijskih površin oteženo oz. najver-
jetneje nemogoče. Nekaj vode naj 
bi vendarle pustili v kanalu, okoli 
pol metra, vendar se kmetje bojijo, 
da to za namakanje vseh površin 
ne bo zadostovalo, še posebej ob 
nizkem vodostaju. 

Med občani pa krožijo tudi 
druge informacije, in sicer, da bo 
kanal najmanj devet mesecev po-
polnoma brez vode. Ker je večina 

kmetijskih površin, ki se namaka-
jo, v občini Gorišnica, je svetnica 
Anja Pignar to problematiko pred 
kratkim izpostavila na občinskem 
svetu. Poudarila je, da bi morali 
biti kmetje čim prej obveščeni o 
terminskem planu sanacije kanala 

in o vseh podrobnostih, saj mo-
rajo začeti že danes razmišljati, 
kaj bodo čez dve leti sadili na teh 
površinah, še posebej zelenjadar-
ji, katerih pridelek je odvisen od 
namakanja. »Kar nekaj kmetov bo 
moralo prilagoditi svojo proizvo-

dnjo, da bodo lahko v času obnove 
preživeli. Glavna dela naj bi izvajali 
v času mrtve sezone pridelave. 
Temu bomo verjeli takrat, ko bo to 
zapisano,« je poudarila Pignarjeva, 
ki je pred leti skupaj z možem prev-
zela vodenje kmetije v Zamušanih. 
»Mi namakamo okoli 30 hektarjev 
njivskih površin, kolobar pa bi mo-
rali čim prej prilagoditi sanaciji ka-
nala.« Najbolj jih skrbi, kaj bodo na-
redili, če bi se dela nepričakovano 
podaljšala in bi zaradi suše ostali 
brez pridelka. Ker imajo kmetijske 
površine na območju namakalne-
ga sistema, v tem primeru ne bi bili 
upravičeni do povračil, čeprav de-
jansko ne bi mogli zalivati.

Kdo je pozabil na zavezo 
o zagotavljanju vode 
ves čas

Še veliko bolj so zaskrbljeni vsi, 
ki se na tem območju ukvarjajo 
izključno z zelenjadarstvom. »To, 
da ne bi mogli namakati kmetij-
skih površin, lahko za našo kmeti-
jo pomeni pogubo,« je dejal Ivan 
Kelenc, zelenjadar iz Formina. Če 
bi res ostali brez vode samo med 
septembrom in aprilom, bi še 
nekako preživeli, v nasprotnem 
primeru pa bo to zelo težko. V vsa-
kem primeru bi morali najti druge 
rešitve za dostop do vode. »Ob na-
ših parcelah bi lahko izkopali vrtine 
in nam tako zagotovili vodo, mi pa 
bi jo že črpali s črpalkami,« je dejal 
Kelenc, ki se sprašuje, kdo je poza-
bil na zavezo, ki je bila dana ob iz-
gradnji hidroelektrarne Formin, da 
bodo ves čas zagotavljali vodo iz 
kanala za potrebe kmetijstva. Med 
drugim je prepričan, da bi lahko 
DEM našle tudi kake druge rešitve 
za čiščenje kanala.

Kmetovalec Alojz Žuran iz For-
mina je seznanjen s praznjenjem 
kanala, uradnih informacij o tem še 
nima. Prav zato so že izdelali načrt, 
kaj bodo sadili na površinah, ki so 
jih do sedaj namakali, prednost so 
dali rastlinam, ki potrebujejo neko-
liko manj vode. Ker niso izključno 
zelenjadarska kmetija, ne pričaku-
jejo težav. Če bo treba, bodo povr-
šine namakali s traktorji in cisterna-
mi, tako kot so to počeli nekoč.

Estera Korošec, Mojca Zemljarič

Foto: ČG

Obnovo HE Formin, s katero bodo povečali še njeno moč, predvidevajo med letoma 2025 in 2027. V tem času 
bodo prav tako izpraznili kanal med Markovci in Forminom, obnovili obloge in na brežine predvidoma namestili 
sončne elektrarne.

Foto: ČG

Kmetovalci v času obnove ne bodo mogli namakati kmetijskih površin.

Foto: ČG

V občini Cirkulane se z aprilom drastično dviguje cena odvajanja in 
čiščenja odplak.

Cirkulane � Ogromna podražitev kanalizacije

Zneski na položnicah 
stoodstotno višji
Nekaj manj kot 200 gospodinjstev v Cirkulanah bo po novem za 
oskrbo s pitno vodo ter odvajanje in čiščenje odplak plačevalo 
enkrat več. Zneski na položnicah KP Ptuj se bodo že naslednji 
mesec zvišali s 23 na 45 evrov. V letu nenormalnih podražitev 
bo to nedvomno velik udarec za občane. 

Nekateri občani izigravajo sistem
Pojasnimo še, da omrežnina z naslova odvajanja in čiščenja odplak 

v celoti pripada občinam. Slednje pa naj bi jo namenile za potrebne 
obnove in izgradnje infrastrukture. Ker občina Cirkulane vsa ta leta 
omrežnine ni zaračunavala, je po drugi strani prikrajšana še za ta 
dodatna sredstva. Svetnik Jernej Golc je ob sprejemanju novih cen 
izpostavil, da se zavedajo, da bo ta podražitev prizadela številne 
občane, vendar glede na zakonodajo druge rešitve niso imeli. Razp-
ravljali so sicer o možnostih, kako bi v prihodnje stroške odvajanja in 
čiščenja oklestili, vendar rešitev niso našli. Razmišljali so tudi v smeri 
spremembe koncesionarja in morebitni ustanovitvi režijskega obrata 
v sodelovanju z drugimi občinami. »V vsakem primeru bi bilo treba vse 
to natančno preučiti in ugotoviti, kaj bi nam morebitne spremembe in 
novosti dejansko prinesle,« je dejal Golc. Med drugim je izpostavil, da 
je v sistemu še nekaj posameznikov, ki niso priključeni na javno kana-
lizacijsko omrežje in »izigravajo sistem«. Tudi če bi teh nekaj posame-
znikov v kratkem priključili na omrežje, se cene ne bi bistveno znižale, 
še vedno jih je namreč premalo. 

Po napovedih županje Antonije Žumbar se bodo cene zaradi na-
povednih izgub drugo leto najverjetneje še nekoliko povečale, v letu 
2025 pa naj bi pričakovali znižanje. O tako velikih spremembah bodo 
občane v naslednjih dneh pisno obvestili, nove cene namreč veljajo 
že od prvega aprila naprej, torej bodo zneski na majskih položnicah 
za oskrbo s pitno vodo ter odvajanje in čiščenje odplak že znašali več 
kot 40 evrov. Tisti, ki niso priklopljeni na javni kanalizacijski sistem, 
pa bodo še naprej plačevali samo stroške oskrbe s pitno vodo. Tem 
bi lahko dodatno zaračunavali odvoz grezničnih gošč, kar pa še niso 
uvedle vse občine.

Estera Korošec

Foto: ČG

Po neuradnih informacijah bo obnova kanala trajala devet mesecev.

Kaj bo pokazalo drobovje kanalaKaj bo pokazalo drobovje kanala
Ko bo voda iz kanala odtekla, bo to nedvomno zgodovinski trenutek, 

ki se zgodi enkrat na 50 let – enako, kot je bil zgodovinski trenutek, 
ko so kanal napolnili in zagnali elektrarno. Starejši domačini v 
krajih ob Dravi se tega še spominjajo, enako kot tudi gradnje jezera, 
zapornic, kanala in elektrarne, kar je bil pred pol stoletja zelo obsežen 
poseg v okolje. Motna dravska voda verjetno v jezeru in kanalu čuva 
marsikatero skrivnost. Ko bodo kanal izpraznili, se bo vse to razgalilo. 
Nedvomno bo zanimivo videti, kakšne ribje mrcine plavajo v kanalu, 
pa tudi, kaj vse se je v njem potopilo. Verjetno to niso samo kolesa, 
ampak še kaj drugega in večjega. Bomo videli.

Tako velik poskok se je zgodil zato, ker je občina vrsto let odlašala z 
zvišanjem cen teh storitev in obračunavanjem pripadajočih omrežnin.

Kot so pojasnili na Komunalnem podjetju Ptuj, so cene za odvajanje 
in čiščenje komunalnih voda v Cirkulanah enake že več kot petnajst 
let. Polega tega občina ni sledila zakonodaji in obračunavala omrežni-
ne. Nekajkrat so sicer pripravili izračune, ki pa jih občinski svet ni nikoli 
obravnaval, kaj šele potrjeval. V predvolilnem letu pa so se prav vsi 
temu na daleč izognili. Nedavno pa je občina vendarle ugriznila v to 
kislo jabolko, čeprav verjetno ob najbolj neprimernem času v zadnjih 
desetih letih, ko se srečujemo z nenormalnimi podražitvami na prav 
vsakem koraku. Kot je razvidno iz elaborata KP Ptuj, se bo čiščenje 
odplak ob povprečni porabi 12 m3 vode podražilo s 4 na 14 evrov oz. 
za 300 odstotkov, odvajanje pa z 2 na 16 evrov oz. za neverjetnih 800 
odstotkov. Ker bo občina subvencionirala omrežnino v višini 50 od-
stotkov in posebej poravnala še letne stroške elektrike v višini 9.000 
evrov, bodo zneski na položnicah za okoli šest evrov nižji. Do sedaj so 
občani ob povprečni porabi 12 kubičnih metrov vode za oskrbo s pitno 
vodo ter odvajanje in čiščenje odplak plačevali 23 evrov, po novem 
pa bo ta znesek poskočil na 45 evrov, brez pomoči občine bi znašal 
51 evrov. Vsi zapisani zneski že vključujejo DDV. Ker je občina predol-
go odlašala s spremembami cen na tem področju, je sedaj skok toliko 
večji in prav gotovo zelo boleč za uporabnike. 
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Foto: arhiv OZ RK Ormož

Ženske lahko kri darujejo manjkat kot moški, trikrat na leto.

Ormož � Kako razširjeno je krvodajalstvo

V petih letih novih 228 krvodajalcev
Na Ormoškem je v bazi krvodajalcev približno 760 ljudi, 
kar predstavlja slabih osem odstotkov vseh prebivalcev, 
starih med 18 in 65 let.

Proračun Občine Videm v volil-
nem letu 2022 je takratno vodstvo 
načrtovalo v obsegu 9,75 milijona 
evrov odhodkov, od tega 5,3 mili-
jona evrov investicijskih sredstev. 
Od visokoletečih napovedi jih 
nekdanje vodstvo ni realiziralo niti 
polovico, saj so lani za investicije 
porabili zgolj 1,7 milijona evrov, ce-
lotni odhodki občine pa so znašali 
5,8 milijona evrov. Neizpolnjene so 
ostale napovedi o obnovi občinske 
stavbe, pločnik Zg. Leskovec–Mala 
Varnica, obnove več cestnih odse-
kov, širitev in energetska obnova 
Vrtca Videm ter energetski prenovi 
stavb OŠ Sela in Leskovec … Ob 
tem je bilo še za 1,2 milijona evrov 
prerazporeditev z različnih po-
stavk, je izpostavil Kolednik.

Letos vsaj 6,6 milijona 
evrov za investicije

In kako bo letos? Napovedi so 
še bolj smele kot v preteklem letu, 
in sicer novo vodstvo napoveduje 
kar 11,7 milijona evrov obsežen 
proračun, od tega 6,6 milijona 
evrov za investicije. Med drugim je 
župan v proračun vključil gradnjo 
novega večnamenskega doma v 

Leskovcu za okrog 320.000 evrov, 
milijon evrov predvideva za uredi-
tev občinskih cest, dober milijon 
evrov za kanalizacijo Lancova vas, 
Barislovci, Sela, Trnovec, okrog 
150.000 evrov za kanalizacijo Štur-
movci, za posodobitev športnega 
igrišča v Vidmu 50.000 evrov, 

za modularni vrtec Sela 234.000 
evrov, okrog dva milijona evrov za 
Vrtec Videm … 

Andrejo Marinič Kozel je med 
drugim zanimalo, zakaj občina za-
jeten del proračunskega denarja 
namenja izgradnji doma v Leskov-
cu, glede na to, da projekt še nima 
pridobljenega gradbenega dovo-
ljenja. Zanimalo jo je tudi, v čigavi 
lasti bo dom. »Dom v Leskovcu 
ne bo le gasilski dom, gre za več-
namenski objekt, v katerem bodo 
imela prostor društva, krajevna 
skupnost, predvidena pa je izgra-
dnja več stanovanj. Smo v fazi 
pridobivanja gradbenega dovolje-
nja. Vse ostale krajevne skupnosti 
imajo svoje dvorane ali prostore v 
obnovljenih kmetijah, mi nimamo 
ničesar,« je odvrnil Peter Jagari-
nec ter zagotovil, da bo dom v ob-
činski lasti in da nikakor ne gre za 

vlaganje v zasebne projekte. 
Friderik Likavec pa je dejal, da 

proračun ne sledi razvoju občine. 
»Krajevne skupnosti prejmejo pre-
malo denarja, da bi lahko z njim kaj 
naredile, gre za životarjenje. Ob 
tem v proračunu ni zajetega turiz-
ma ali pa je ta panoga, ki velja za 
najbolj rastočo v slovenskem pro-
storu, zajeta zelo ohlapno. Menim, 
da proračun ne zasleduje ciljev za 
razvoj občine.« Župan je na kritike 
odgovoril s pozivom svetnikom: 
»Dajmo si priložnost, zaupajmo si. 
Če imate možnosti, da pridemo še 
do več sredstev, pa, prosim, posre-
dujte.«

Svetniki so proračun potrdili, že 
kmalu pa bo jasno, na kako realnih 
temeljih so načrtovane visokolete-
če napovedi proračuna 2023 pod 
novim občinskim vodstvom.

Mojca Vtič

Videm � Zaključni račun posredovan revizorjem

Lanski proračun prenapihnjen, letošnji še večji
Zaključni račun je pregled delovanja neke občine v preteklem letu, poročilo o doseženih rezultatih. Župan Brane 
Kolednik je sklenil, da zaključni račun preteklega leta poleg občinskega nadzornega odbora preverijo še zunanji 
revizorji. »Želim strokovno oceno, ki bo pokazala, kaj je bilo dobro in kaj bi bilo treba popraviti, da tudi občinska 
uprava dobi odgovor, kaj so bile dobre prakse in katere ne.«

Foto: Črtomir Goznik

Videmski proračun 2023 naj bi bil še obsežnejši kot lanski.

Športu so namenili 127.900 
evrov, od tega 112.500 evrov za iz-
gradnjo koloparka. V bistvu bodo 
postavili dva, večjega za odrasle in 
manjšega za začetnike in otroke, 
oba pa zraven bodočega vrtca ob 
Trojiškem jezeru. Za kulturo in turi-
zem je v občinskem proračunu re-
zerviranih nekaj čez 174.000 evrov, 
od tega za kulturo dobrih 62.000, 
za turizem pa skoraj 112.000 evrov. 
Za delovanje lenarške in trojiške 
šolske knjižnice je na voljo dob-
rih 38.000, za ljubiteljsko kulturo 

7.200, za obnovo in vzdrževanje 
objektov kulturne dediščine pa ne-
kaj manj kot 17.000 evrov. Največ 
denarja od občinskega turističnega 
kolača bo pobral tamkajšnji zavod 
za turizem, ki bo za svoje delovanje 
prejel 95.000 evrov. 13.000 evrov 
bo občina plačala za svojo promo-
cijo ter prireditve, dogodke, sejme 
in razstave, 3.250 evrov je name-
njenih delovanju društev, 500 pa za 
izdelavo turističnih tabel in drugih 
označb.

SD

Sv. Trojica � Sofi nanciranje društev

Več kot 300.000 evrov
Trojiški svetniki so na prvi seji letos potrdili predlagana sredstva za sofi nanciranje delovanja društev in zavodov 
ter investicije vanje.

V Sloveniji se lahko pohvalimo z dobro razvitim krvodajalstvom ter 
zadostnim številom krvodajalcev. Tudi na Ormoškem ima dolgoletno 
tradicijo. Po besedah sekretarke Območnega združenja Rdečega kri-
ža (OZ RK) Ormož Bože Antolič imajo v bazi 759 krvodajalcev iz ce-
lotnega območja vseh treh občin za zadnjih pet let, od tega je 745 
takšnih, ki se krvodajalskih akcij udeležujejo redno. Skoraj 60 odstot-
kov je moških, natanko 439. Največ krvodajalcev je starih od 20 do 30 
let (201), sledijo stari med 40 in 50 let (181), 152 je 50-letnikov in več, 
137 pa je starih med 30 in 40 let. Najmanj je najmlajših, starih do 20 let, 
le 34, in nad 60 let, teh je 54. Število krvodajalcev se v zadnjih letih 
bistveno ne spreminja. Največ je sicer darovalcev s krvno skupino A+ 
in 0.

Krvodajalec mora imeti vsaj 50 kilogramov
Ormoški Rdeči križ na letni ravni organizira štiri odvzemne dneve v 

okviru treh krvodajalskih akcij. Izvajajo jih v prostorih OŠ Stanka Vraza. 
Nazadnje, februarja, je kri darovalo 105 darovalcev. Večina kri daruje 
dvakrat letno. Nekoliko slabši odziv je običajno v poletnem času – za-
radi dopustov in tudi vročine: »Takrat komaj v dveh dneh zberemo 
približno toliko krvi kot običajno v enem dnevu.«

V zadnjih petih letih se je za darovanje krvi na novo prijavilo 228 
ljudi. Zdravnik, ki vsakega krvodajalca še pred odvzemom pregleda, 
koga tudi zavrne oziroma mu odvzem krvi odsvetuje. Merila za izbor 
krvodajalcev so namreč dokaj stroga, namenjena tako zaščiti krvoda-
jalca kot prejemnika krvi na drugi strani. Krvodajalec ste lahko, če ste 
zdravi, stari od 18 do 65 let in tehtate najmanj 50 kilogramov. Prav 
zaradi teže ter slabokrvnosti največkrat odklonijo mlade krvodajalce, 
opaža Antoličeva, medtem ko primera, da bi krvodajalca odklonili za-
radi alkohola ali drugih drog, ne pomni.

Foto: Visit Trojica

Največ denarja od trojiškega turističnega kolača bo pobral zavod za turi-
zem, ki bo za svoje delovanje in organizacijo prireditev prejel 95.000 evrov.

Foto: Črtomir Goznik

Od Elesa pričakujejo 520.000 evrovOd Elesa pričakujejo 520.000 evrov
Videmska občina je na Eles oddala zahtevek za poplačilo škode, ki 

je nastala med gradnjo daljnovoda Cirkovce–Pince. Za vzdrževanje 
krajevnih makadamskih cest pričakuje 120.000 evrov, 250.000 evrov 
za obnovo cest, ki so bile poškodovane med gradnjo, ter še 150.000 
evrov za obnovo mostov. »Zahtevek je na Elesu,« je dejal župan Brane 
Kolednik, ki pa je že pred časom dejal, da so te odškodnine povsem 
realno ocenjene. 

Je pa vse več takih, ki imajo po različnih delih telesa manjše ali večje 
tetovaže ali pa je kakšen del telesa preboden (pirsingi). A to ne po-
meni, da niso primerni za darovanje krvi. Odvzem krvi morajo po to-
vrstnem posegu odložiti za najmanj štiri mesece. Medtem ko morajo 
osebe, ki so dobile transfuzijo krvi, prestale operacijo ali potovale po 
tropskih krajih, z darovanjem krvi počakati tudi do enega leta. Ženske 
lahko dajo kri vsake štiri mesece, moški vsake tri.

Zgled v družini
Na območnem združenju se trudijo pomladiti krvodajalsko popu-

lacijo. Zato na tamkajšnji gimnaziji pripravijo predavanje, prav tako k 
temu plemenitemu dejanju nagovarjajo ljudi preko lokalnih medijev, 
tiste, ki so v bazi, pa na posamezne akcije vabijo še preko SMS-sporo-
čil. Kot opažajo, pa imajo novi krvodajalci velikokrat zgled v družini. 
»Če je bil nekdo v družini krvodajalec, se to rado ohranja naprej. Prav 
gotovo ima zgled pri tej odločitvi velik pomen,« je dodala sekretarka.

Pohvalijo se lahko tudi z dolgoletnimi, zelo predanimi krvodajalci. 
Takšnih, ki so kri darovali več kot 50-krat, je kar 34, nekateri tudi 100-
krat.

Sicer pa ormoški krvodajalci darujejo kri tudi na Oddelku za transfu-
zijsko medicino Ptuj.

Medtem ko je darovanje krvi pri nas dobrodelno, brezplačno, je v 
tujini ta storitev plačljiva. Darovalcem pri nas pripada en prost dan, in 
sicer na dan darovanja krvi, po odvzemu krvi dobijo tudi malico.

Monika Horvat

 Največ krvodajalcev je starih od 20 do 30 let
Od 18 do 20 let 34
Od 20 do 30 let 201
Od 30 do 40 let 137
Od 40 do 50 let 181
Od 50 do 60 let 152
Nad 60 54
Skupaj 759

Vir: OZRK Ormož

Primerjava zaključnega računa 2022 
in proračuna 2023

2022 2023
Prihodki 6,8 mio €   9,1 mio €
Odhodki 5,8 mio € 11,7 mio €
Cestna infrastruktura 1,1 mio € 1,6 mio €
Komunalna infrastruktura 0,6 mio € 1,6 mio €
Izobraževanje (vrtec, šola ...) 1,4 mio € 4,7 mio €

Vir: Občina Videm
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Med občinami Spodnjega Pod-
ravja ni take, ki se ne bi zavedala 
pomena pomlajevanja prebival-
stva, saj staršem prav vse zagota-
vljajo enkratno fi nančno pomoč 
ob rojstvu njihovih otrok, le višina 
sredstev, ki jih prejmejo, se razli-
kuje glede na sprejete pravilnike. 
Tako so nekatere bolj, druge pa 
manj radodarne.

Razlika tudi glede 
na število otrok

Kot je razvidno iz tabele, največ 
za svoje novorojene občane na-
menijo v Zavrču, in to enotnih 500 
evrov, po velikodušnosti pa izsto-
pata še občini Središče ob Dravi 
in Markovci. V Središču ob Dravi 
dobijo starši za prvega otroka 
300, za drugega 400, za vsakega 
naslednjega pa 500 evrov, v Mar-
kovcih pa za prvega 250, za druge-
ga 450 in za vsakega naslednjega 
500 evrov. Pred uvedbo denarne 
pomoči so mamicam v Markovcih 
plačali enoletno naročnino na re-
vijo Moj malček. V primeru, da se 
staršem v Središču ov Dravi rodijo 
dvojčki, pa se predvidena pomoč 
zviša za 20 odstotkov. 

Večina spodnjepodravskih občin 
sicer staršem za njihovega malčka 

nameni od 100 do 250 evrov en-
kratne pomoči. Najmanj, 80 evrov, 
dobijo starši v Gorišnici, a toliko 
znaša pomoč za prvega otroka, za 
drugega se namreč poviša na 100, 
za tretjega in vsakega nadaljnjega 
pa na 200 evrov. Višina denarne 
pomoči se glede na število otrok 

v družini poleg omenjenih občin 
razlikuje še v Dornavi, kjer starši 
za prvega otroka prejmejo 100, za 
drugega 120, za vsakega naslednje-
ga pa 150 evrov, v Majšperku, kjer 
so ti zneski 100, 150 in 220 evrov, 
poleg tega pa starši prejmejo še 
strokovno knjigo za prvega, za 

drugega otroka knjigo s pravljica-
mi, za vse naslednje pa foto album, 
in Ormožu, kjer občina staršem za 
prvorojenca nakaže 150, za vsake-
ga nadaljnjega otroka pa po 200 
evrov. V Kidričevem, kjer so v pre-
teklosti starši prejemali subven-
cionirano mleko, zdaj dobijo 200 
evrov, če se odločijo za denarna 
sredstva, oziroma 300 evrov, če 
se odločijo za vrednostne bone 
Sternthal. V Trnovski vasi novop-
ečenim staršem poleg 150 evrov 
podarijo še knjigo v vrednosti prib-
ližno 35 evrov.

Ponekod županovi 
sprejemi

Finančna pomoč pa ni avtomat-
ska, saj občine ne vodijo evidence 
o rojstvih, torej morajo starši za 
denarna sredstva zaprositi z ustre-

zno vlogo, ki je dostopna na sple-
tnih straneh vsake občine. Pravica 
do pomoči je običajno časovno 
omejena, in sicer je treba vlogo 
zanjo večinoma oddati najkasneje 
šest mesecev ali leto dni po rojstvu 
otroka. Čeprav, kot rečeno, na 
občinah ne vodijo statističnih po-
datkov o tem, koliko otrok se jim 
rodi v enem letu, menijo, da se za 
pomoč odloči velika večina star-
šev, saj jo dodeljujejo že vrsto let in 
so starši z njo dobro seznanjeni. V 
manjših občinah se tudi dobro ve, 
katera mamica je rodila. Tako na 
Hajdini pošljejo družini, ki je dobila 
novorojenca, čestitko, obenem pa 
jo povabijo k oddaji vloge za en-
kratno denarno pomoč. Županovo 
čestitko, ki ji je priložena vloga za 
fi nančno pomoč, za rojstvo otroka 
prejmejo tudi starši v Podlehniku.

Enkratno denarno pomoč so 

kot prvi že leta 2000 uvedli v Pod-
lehniku, naslednje leto v Vidmu 
in Majšperku, leta 2003 v Svetem 
Andražu in 2004 še na Hajdini. Os-
tale občine so se za sprejetje to-
vrstnih pravilnikov večinoma od-
ločale med letoma 2007 in 2009. 
Različne pa so tudi navade glede 
sprejemov pri županih: nekatere 
občine jih organizirajo tradicional-
no, nekatere sploh ne. Na sprejem 
z novorojenci so tako vabljeni 
starši v Cirkulanah, Juršincih, kjer 
jim župan preda še knjižno darilo, 
Kidričevem, Markovcih, Ormožu, 
kjer dobijo še simbolično darilce, 
v Svetem Andražu, v času občin-
skega praznika pa tudi v Sveti Tro-
jici. V Podlehniku doslej sprejema 
za novopečene starše in njihove 
malčke še niso imeli, a ga namera-
vajo uvesti letos. 

Senka Dreu

Foto: Pexels

Medtem ko je staršem v nekdanji skupni državi ob rojstvu otroka pripadala pravica do 
izbire paketov s plenicami in drugimi potrebščinami za novorojenca, danes ta pomoč ni 
več zakonska obveza, pač pa dobra volja posameznih občin.

Spodnje Podravje � Koliko denarja namenijo občine ob rojstvu novih občanov

Za novorojenca od 80 do 500 evrov

Foto: ČG 

Pred vstopom v bolnišnico je ponovno postavljena zapornica. Foto: Arhiv podjetja

V eni izmed hal nekdanje Safi love tovarne je novi lastnik začel proizvodnjo očal.
»Razlog za to, da smo pred 

slabim mesecem ponovno uved-
li drugačen sistem in postavili 
zapornice, je bil v tem, da so na 
bolnišničnih parkirnih mestih par-
kirali tudi tisti, ki niso tu zaposleni 
oziroma niso potrebovali naših 
storitev. Gre za zaposlene v Šol-
skem centru, Domu upokojencev, 
Zdravstvenem domu, v mestu 
itn.,« pojasni Aleksander Voda, 
v. d. direktorja Splošne bolnišnice 
dr. Jožeta Potrča Ptuj.

Vse od začetka gradnje je bil ča-
sovno neomejen brezplačni vstop 
omogočen vsem, parkirišča pa 
konstantno nabito polna. Odkar 
so ponovno uvedli zapornice, opa-
žajo izboljšanje. Pri vstopu v bolni-
šnični kompleks je namreč treba 

povedati razlog prihoda. Pomanj-
kanje parkirnih mest in dejstvo, 
da so tu (trenutno) brezplačna, 
sta glavna razloga, da je to posta-
lo priljubljeno parkirišče mnogih. 
Številni so pred bolnišnico pustili 
svoja vozila za več ur, najpogoste-
je za čas dela. Težave z iskanjem 
prostih mest so posledično imeli 
pacienti, obiskovalci in zaposleni.

»Naš namen je torej jasen, 
omejiti dostop tistim, ki ne priha-
jajo v bolnišnico,« dodaja Voda. 
Trenutna kapaciteta je 350–400 
parkirnih mest. Ob sedaj veljav-
nem sistemu naj bi to praviloma 
zadostovalo za njihove potrebe. 
V naslednjem letu, po dokonča-
nju izgradnje urgentnega centra, 
nameravajo ponovno spremeniti 

prometni režim. Po načrtih bo 
prva ura parkiranja za obiskoval-
ce in zaposlene brezplačna, po 
izteku tega časa pa bo ta storitev 
plačljiva. Ob bolnišnici je sicer 
ogromna prazna zelenica, ki jo je 
država sprva nameravala prodati, 
nato pa so si premislili in lastništvo 
ohranjajo. Na vprašanje, zakaj ne 
izkoristijo potenciala in uredijo 
dodatnih parkirnih mest tudi na 
teh parcelah, Voda odgovarja: »To 
bi bila draga investicija, saj gre za 
kmetijsko zemljišče, sredstev pa 
nimamo. Računamo, da bo po iz-
gradnji urgentnega centra z novim 
režimom parkirnih mest dovolj. 
Želimo pa si v prihodnjih letih iz-
vesti tudi to naložbo.«

Dženana Kmetec

»V Ormožu smo vzpostavili pro-
izvodno enoto Znass, proizvodnja 
očal. V začetku januarja letos smo 
pričeli s samimi aktivnostmi – posta-
vitvijo strojev, zaposlovanjem itd., z 
zagonom proizvodnje pa pred prib-
ližno mesecem dni,« je dejal direk-
tor ormoške poslovne enote Andrej 
Mavsar, ki je sicer zadnja leta vodil 
tudi zdaj že nekdanji Safi lo. Skupno 
je zaposlenih 15 oseb, od tega 13 
nekdanjih delavcev Safi la. Po večini 
so zaposlitev dobili delavci, ki so bili 
na zavodu za zaposlovanje. To je 
sicer le peščica, kajti ob zaprtju je 
brez dela ostalo 557 oseb. 

Novih zaposlitev v tem trenutku 
ne načrtujejo, kljub temu pa vsako-
dnevno prejemajo več prošenj za 

delo, predvsem od nekdanjih zapo-
slenih.

Kot sicer zatrjuje Mavsar, z nek-
danjim Safi lom nimajo nobenih 
povezav. Še naprej pa se ukvarjajo 
s proizvodnjo očal. »Od samega za-
četka si je lastnik želel, da se tukaj 
nadaljuje proizvodnja očal. Sedaj 
imamo 9.500 naročil očal v glav-
nem za zahodne trge, Italija, Fran-
cija. Izdelujemo gotova očala, tako 
korekcijska kot sončna, iz acetata in 
termoplastov.«

Cilj družbe je, da bi našli doda-
tne kupce in postopoma zvišali 
proizvodnjo očal na 1.000 na dan, 
seveda ob dodatnih zaposlitvah, da 
bi zapolnili strojne kapacitete. »V 
prihodnjem imamo v planu tudi ne-

katere investicije, predvsem za dvig 
kakovosti. Tako kot vsako podjetje, 
ki začenja novo proizvodnjo, se tudi 
mi srečujemo s porodnimi težava-
mi. V tem trenutku je naš fokus bolj 
na kakovosti kot na sami produktiv-
nosti. Danes tako še ne dosegamo 
proizvodnje 250 očal na dan, ampak 
smo nekje na 60 % te številke.«

Toda kompleks je še precej pra-
zen, saj je precej velik. Zasedajo 
približno 15 odstotkov celotnih ka-
pacitet. Mavsar pravi, da skupaj z 
lastnikom intenzivno iščejo doda-
tne najemnike ali tudi morebitne 
kupce posameznih delov oz. stavb, 
ki bi prav tukaj našli svojo poslovno 
priložnost.

Monika Horvat

Ptuj � Nič več parkiranja »na črno«

Pred bolnišnico spet zapornice
Sočasno z začetkom gradnje urgentnega centra na Ptuju se je na območju bolnišnice 
popolnoma spremenil prometni režim. Med drugim so bile zapornice odstranjene, kar 
je omogočalo brezplačen in časovno neomejen vstop vsem, a so jih morali pred nekaj 
tedni ponovno namestiti.

Ormož � Na pogorišču nekdanjega Safi lovega obrata

Zagnali proizvodnjo s 15 zaposlenimi
V manjšem delu nekdanjega tovarniškega kompleksa Safi la so vzpostavili manjšo proi-
zvodnjo očal, kjer je zaposlenih skupaj 15 ljudi. Lastnik obrata je po odhodu Safi la postalo 
dolenjsko podjetje Znass. Vse odtlej so se mnogi Ormožani spraševali, kaj se bo dogajalo 
v obratu in ali bo novi lastnik ponudil nova delovna mesta.

Enkratna finančna pomoč občin ob rojstvu otroka
Občina Višina pomoči (v €)
Cirkulane 200
Destrnik 250
Dornava 100 (120, 150)
Gorišnica 80 (100, 200)
Hajdina 170
Juršinci 150
Kidričevo 200
Lenart 150
Majšperk 100 (150, 220)
Markovci 250 (450, 500)
Ormož 150 (200)
Podlehnik 200
Ptuj 150
Središče ob Dravi 300 (400, 500)
Sveta Trojica 200
Sveti Andraž 150
Sveti Tomaž 200
Trnovska vas 150
Videm 250
Zavrč 500
Žetale 200

Vir: Občine Spodnjega Podravja
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Verniki se na veliko noč prip-
ravljajo duhovno, z molitvijo in 
s postnim časom, neposredna 
priprava na praznik pa je veliki te-
den z velikonočnim tridnevjem. Na 
veliko soboto potekajo blagoslovi 
velikonočnih jedi. Gospodinje prip-
ravijo bogato obložene košare, 
kjer ne smejo manjkati kruh, pirhi, 
šunka in hren ter potica. Prav veli-
konočne jedi imajo posebno mes-
to v velikonočnem praznovanju, 
saj ima vsaka jed svojo simboliko. 
Kruh simbolizira božjo dobroto in 
človekovo delo, meso Jezusovo 
telo, pirhi Jezusove rane, hren 
žeblje in trpljenje, potica pa trno-
vo krono. »Velika noč je praznik 
upanja. Bog je premagal smrt, da 
bi lahko živeli v večnosti. To je pra-
znik, ki kaže smisel našemu krščan-
skemu življenju. To je vsekakor 
praznik zmage, veselja, življenja,« 
je ob prihajajočih praznikih za naš 
časopis dejal priljubljen duhovnik 
Martin Golob.

Žolčni kamni pogostejši 
pri ženskah, putika pri 
moških

Na veliko noč se zjutraj ob mizi 
zbere vsa družina in poje veliko-
nočni blagoslovljeni zajtrk. Ljudsko 

prepričanje je, da je treba pojesti 
kar od sedem do devet žegnov, da 
boš močan skozi vse leto. Toda raje 
se držite zmernosti, da ne bo cena 
previsoka. Skupaj z velikonočnimi 
kakor tudi drugimi prazniki namreč 

pogosto prihaja do prenajedanja, 
pa tudi do nepotrebnih »praz-
ničnih« zapletov na urgenci oz. v 
dežurnih ambulantah. »Že v naši 
kulturi je zakoreninjeno, da v času 
praznikov mize bogato obložimo 

in da je ogromno izdatnih jedi. Po-
sledično pogosto prihaja do tega, 
da pojemo večjo količino hrane 
kot običajno. V dežurne ambulan-
te v tem času prihaja pomembno 
več ljudi s težavami, kot so napadi 
žolčnih kamnov, vnetja želodčne 
sluznice, napadi z zagoni putike in 
raznoraznimi drugimi težavami,« 
je dejala znana ormoška družinska 
zdravnica Alenka Simonič.

Tudi za veliko noč je tako treba 
poskrbeti za svoje zdravje, naj si bo 
govora o izbiri živil ali njihovi količi-
ni. »Vse te jedi imajo ogromno be-
ljakovin, zlasti jajca in meso, zato 
ima precej ljudi težave z raznora-
znimi želodčnimi in prebavnimi te-
žavami – z napenjanjem in zaprtji. 
Precej pogosti so – kot že rečeno 
– tudi napadi žolčnih kamnov, ki 
se kažejo kot močna bolečina pod 
desnim rebrnim lokom, velikokrat 
je prisotna tudi slabost, siljenje na 
bruhanje, spahovanje. Žolčne kam-
ne sicer pogosteje dobijo ženske. 
Prav tako pa je tudi več bolnikov 
z zagonom putike, ki se pogosteje 
pojavlja pri moških, starih nad 40 
let. Gre za izjemne bolečine v kate-
rem koli sklepu.«

Nobena hrana ni 
škodljiva, a le ob 
pravi meri

Simoničeva tako poudarja zmer-
nost ter da jemo počasi in z užit-
kom. Nobena hrana ni 'slaba' hra-
na oz. škodljiva, če le imamo pravo 
mero in jo znamo kombinirati. Če 
vam škodujejo jajca ali pa veste, da 
vas po njih boli trebuh, se jim raje 
izognite in posezite po drugih dob-
rotah. Posebej pazljivi pa morajo 
biti tisti, ki že imajo bolezni, kot 
so žolčni kamni, kronično vnetje 
želodčne sluznice, zatekanje že-

Velika noč je najpomembnejši in največji krščanski praznik, ko se verniki spominjajo 
Jezusovega vstajenja od mrtvih. Gre za praznik veselja in upanja, ki pa je poln tudi 
prazničnih dobrot. Z velikonočnimi prazniki so povezane nekatere specialitete in veli-
konočne jedi – od šunke in jajc do peciva. Hrana je bolj mastna in težka, ob prijetnem 
druženju za jedilno mizo pa pogosto prihaja tudi do večjih količin zaužite hrane in pre-
najedanja. Ravno v času teh praznikov največkrat zdravniško pomoč poiščejo bolniki 
z žolčnimi kamni, napadi putike in drugimi težavami.

Slovenija, Podravje � Pred vrati največji krščanski praznik velika noč

V dežurnih ambulantah najpogosteje bolniki z 

Tudi velikonočni prazniki nas vsako leto 
neljube zaplete.

V treh tednih prodajo 70 % celoletne količine šunke
V predprazničnem času si trgovci manejo roke. Nič drugače ni pred velikonočnimi prazniki, trgovine v ta 

namen napolnijo zaloge in poskrbijo za posebno praznično ponudbo. »V dnevih pred prazniki pričakujemo 
povečan obisk kupcev. Zato smo se v naših trgovinah pripravili na povečano povpraševanje po izdelkih, ki 
so med temi prazniki najpogosteje na mizi, od jajc do šunke, hrena, sladic in izdelkov za praznično peko,« 
so sporočili z Lidla Slovenija in dodali, da ponujajo tudi velikonočne sladkarije. Podobno so povedali pri 
Hoferju, kjer sicer opažajo, da kupci posegajo predvsem po izdelkih za peko že predčasno in ne tik pred 
prazniki. S Spara so sporočili, da je v ospredju prodaja izdelkov za peko, jajca, šunka in hren, pa tudi 
barve in nalepke za samostojno barvanje ter okraševanje jajc. Povpraševanje po jajcih je lahko tudi za do 
100-odstotkov večje v primerjavi z drugimi meseci. Medtem pa v Mercatorju opažajo, da v obdobju treh 
tednov pred veliko nočjo prodajo kar 70 % letne prodane količine šunke. Precej naraste tudi prodaja jajc, 
med sladkarijami pa predvsem čokoladnih jajčk in velikonočnih čokoladnih figuric: »Prav tako se tudi potic 
proda največ za velikonočne praznike, še vedno največ klasične orehove potice. Med mesnimi izdelki so 
najbolj prodajani prekajena šunka, prekajen vrat in prekajeno pleče. Prodamo pa tudi največ hrena v vsem 
letu. Pred prazniki se običajno proda več tudi izdelkov za peko doma.«

Foto: Pexels

Foto: MH

V dežurnih ambulantah v času velikonočnih praznikov pomoč pogosteje 
poiščejo pacienti z napadi žolčnih kamnov, putike, vnetji želodčne sluznice 
in drugimi težavami, poudarja družinska zdravnica Alenka Simonič.

Foto: Mojca Vtič

Podravje. Slovenija � Po sestanku na vladi

Kmetje slišani, bodo tudi uslišani?
»Nismo hlapci politike in ne kmetijskega ministrstva,« je po-
udaril predsednik sindikata kmetov Anton Medved ter s tem 
tudi odgovoril na prve kritike po sestanku s predsednikom 
vlade Robertom Golobom. Medved je predstavnikom vlade 
prenesel zahteve kmetov, ki pa ne zahtevajo dodatnih kme-
tijskih subvencij, temveč si želijo le kmetovati na svoji zem-
lji. »Vam bi bilo sprejemljivo, da bi nekdo nenadoma prišel 
na vaše dvorišče in vas začel omejevati in vam določil, da bi 
lahko prvo travo pokosili na primer šele avgusta?«

Po vseslovenskem protestu kmetov so predsednik vlade Robert 
Golob, kmetijska ministrica Ireno Šinko ter minister za naravne vire 
in prostor Uroš Brežan sprejeli predstavnike kmetov in se seznanili 
z zahtevami, ki so jih ti izpostavili na protestu, 24. marca. Dosegli so 
več dogovorov, in sicer, da se izplačilo OMD letos ne bo štelo v doho-
dninsko odmero, da se katastrski dohodek lanskega leta zaradi suše 
prepolovi ter da davek na nepremičnine za kmetijstvo ne bo v veljavi 
še vsaj dve leti. »Zahtevali smo tudi, da vlada ne bo izvajala zakonodaj-
nih pritiskov na zmanjšanje staleža živinoreje ter da aktivisti ne smejo 
nadzorovati kmetov v okviru živalske policije. Za to bodo poskrbele 
inšpekcijske službe. Opozorili smo tudi na nekajkrat povečano število 
medvedov in tropov volkov, ki povzročajo čedalje več škode kmetom 
in seveda živalim, ter na uvoz izdelkov, ki ob prestopu meje postanejo 
slovenski.« Na sestanku so dosegli tudi enotno stališče do evropske 
uredbe, ki predvideva drastično zmanjšanje oz. celo prepoved rabe 
škropiv. »Še ta mesec pridejo na ogled Primorske in Ljubljane z okolico 
predstavniki evropske komisije, ki si bodo ogledali slovensko podeže-
lje, pričakujemo pa, da bodo obiskali tudi preostale dele Slovenije in 
bodo seznanjeni s posledicami, ki jih takšna uredba za našo državo 
prinaša.«

50 sestankov za prazen nič
Kmetje nadalje od kmetijskega ministrstva zahtevajo spremembo 

ukrepov skupne kmetijske politike v smeri, da bodo kmetu dostopni. 
Ob tem se seveda poraja vprašanje, kaj so nevladne organizacije s 
področja kmetijstva počele doslej. Priprave strateškega načrta za 
kmetijstvo 2023–2027 so se začele že v marcu 2018, ko je kmetijsko mi-
nistrstvo ustanovilo pet delovnih skupin. »V te skupine so bili vključeni 
predstavniki iz več kot 40 različnih organizacij oziroma institucij, med 
drugim tudi predstavniki Sindikata kmetov Slovenije, Zveze slovenske 
podeželske mladine, KGZS itd. V okviru teh delovnih skupin je bilo iz-
vedenih več kot 50 sestankov,« so povedali na kmetijskem ministrstvu 
in navedli še vrsto drugih usklajevanj in posvetovanj. Anton Medved je 
v bran sindikata dejal: »Vedno smo sodelovali, podajali usklajene pre-
dloge, a običajno se je pripetilo, da so bile tik pred sprejetjem različ-
nih dokumentov vključene točke, za katere nismo vedeli. Predsednik 
vlade je priznal, da za takšno prakso prvič sliši in da tudi njega zanima, 
zakaj je do tega prišlo.« 

Prvi mož sindikata ob tem meni, da imajo okoljevarstvene organi-
zacije mnogo večjo moč in vpliv, kot ju imajo kmetje. »Marsikaj se je 
počelo za našimi hrbti ali pa se je celo počelo vzporedno, tudi pro-
gram skupne kmetijske politike. Menim pa, da nas je sedaj predsednik 
vlade slišal.« 

Protest zamrznjen za tri tedne
Kmetje so vladi in kmetijskemu ministrstvu dali na voljo tri tedne, in 

če ob ponovnem snidenju ne bo napredka, bo sindikat napovedal nov 
protest. »Za kmete zahtevamo pogoje, da bodo lahko kmetovali na 
svoji zemlji. Ne moremo dopustiti, da se nas ves čas omejuje in tudi z 
usmeritvami subvencij zahteva, kaj naj pridelujemo.« Sindikat je torej 
za tri tedne zamrznil protest, nato pričakujejo rezultate. »Predsednik 
vlade je dal besedo, sedaj bomo preverili, koliko veljave ima,« je sklenil 
Medved.

Mojca Vtič
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žolčnimi napadi in napadi putike 

Občine večinoma nimajo težav 
pri izvajanju brezplačnih prevo-
zov. Uspelo jim je zagotoviti vo-
zila, sredstva za njihovo vzdrže-
vanje in voznike prostovoljce. 
Ljudje so se tudi že navadili, da si 
prevoz naročijo nekaj dni vnap-
rej. Drugače pa je v Mestni občini 
Ptuj, kjer so starejši občani precej 
nezadovoljni s trenutno organiza-
cijo brezplačnih prevozov. Pred-
vsem zato, ker jih izvajajo samo 
ob ponedeljkih, sredah in petkih. 
To pomeni, da se morajo vsi tisti, 
ki imajo nujni opravek v torek ali 
četrtek, znajti po svoje. Na Javnih 
službah Ptuj, kjer sprejemajo na-
ročila, so pojasnili, da je edini raz-
log za omejitev dni pomanjkanje 
šoferjev. »Glede na razpoložlji-
vost šoferjev se trudimo zagoto-
viti prevoz vsem, ki ga potrebuje-
jo. Bi pa si želeli, da bi se v prihod-
nje vključilo več ljudi, ki bi želeli 
pomagati,« so dejali. Trenutno so 
na voljo samo trije vozniki, člani 
Združenja šoferjev in avtomeha-
nikov (ZŠAM). Električno vozilo, 
ki je namenjeno za brezplačne 
prevoze, v prostih terminih upo-
rabljajo tudi za druge službene 
poti, vendar le, če je prosto. Kot 
je znano, je Šoferko partnerski 
projekt MOP, Javnih služb in 
ZŠAM Ptuj. Stroški s Šoferkom so 
v lanskem letu znašali nekaj manj 

kot 1.500 evrov. Od leta 2019 pa 
do danes so skupno opravili 634 
prevozov in 17.200 kilometrov.

V Markovcih vozilo 
na voljo vsak dan

Občina Markovci se je že leta 
2020 priključila Prostoferju, kar 
se je izkazalo za pravo odloči-
tev. Vse več starejših občanov 
namreč uporablja to obliko mo-
bilnosti. Od maja 2020 do danes 
so s Prostoferjem opravili nekaj 
več kot 200 prevozov in 13.633 
kilometrov. Strošek za zagotavlja-
nje te storitve je lani znašal okoli 
10.000 evrov, od tega je najem av-
tomobila stal nekaj več kot 7.800 
evrov. Da bi nekoliko racionalizira-
li te stroške, so oktobra lani pred-
časno prekinili pogodbo o najemu 
električnega vozila s podjetjem 
Petrol. Po novem prevoze izvajajo 
s svojim avtomobilom Dacia Du-
ster, ki so ga pridobili na podlagi 
pogodbe o preužitku. Z zavodom 
Zlata mreža pa so sklenili novo po-
godbo, ki velja do oktobra 2026.

V Markovcih – za razliko od 
Ptuja - nimajo težav s prostovolj-
ci, ker jih je trenutno na seznamu 
kar osem. Prav zato lahko starejši 
brez težav pridejo do brezplačne-
ga prevoza na dan in uro, ko ga 
potrebujejo. Prevozi se izvajajo 
čez teden, ob sobotah in prazni-
kih pa samo do zdravnika speci-
alista, naročila sprejemajo tri dni 
prej. Avtomobil uporabljajo tudi 
za službene namene.

V Kidričevem in 
Majšperku prevozi od 
ponedeljka do petka 

Na Občini Kidričevo so zatrdili, 
da so brezplačni prevozi za sta-
rejše v treh letih od vzpostavitve 
zaživeli. Trije prostovoljni šoferji 
so v tem obdobju opravili okoli 
100 prevozov, najpogostejši rela-
ciji sta Ptuj in Maribor. Prevoz je 
treba naročiti vsaj tri dni pred že-
lenim terminom v času delovanja 
občinske uprave. Opravljajo jih 
vse dni v tednu, izjema so vikendi, 
ko je avtomobil na razpolago za 
društva. Šoferjev je v tem trenut-
ku glede na povpraševanje dovolj.

V občini Majšperk so brezplač-
ne prevoze za starejše občane 
vzpostavili v letu 2021. V slabih 
dveh letih so opravili 48 pre-
vozov in nekaj več kot 2.800 
kilometrov Prevoze izvajajo od 
ponedeljka do petka, naročiti pa 
se je treba nekaj dni prej v času 
dela občinske uprave. Voznikov 
prostovoljcev je trenutno pet. 
»Včasih se tudi zgodi, da bi pre-
voz potrebovala dva občana na 
različni lokaciji v istem terminu in 
takrat se ravnamo po principu, da 
ga zagotovimo tistemu, ki je prej 
oddal naročilo,« je pojasnil župan 
Kodrič. Zelo zaželeno je, da si sta-
rejši prevoz naročijo čimprej. »Ra-
zumeti je treba, da si morejo tudi 
prostovoljci organizirati svoj čas, 
kar je lažje, če vedo termin nekaj 
dni vnaprej,« je še dodal Kodrič. 
Vozilo sicer uporabljajo tudi za 
potrebe službene poti.

Estera Korošec

Sp. Podravje � V občinah vse večja potreba po brezplačnih prevozih za starejše

Na Ptuju primanjkuje voznikov prostovoljcev
Brezplačne prevoze za starejše, ki so jih nekatere občine uvedle pred nekaj leti, uporablja 
vse več ljudi. Starostniki, še posebej tisti, ki živijo v odročnih krajih, težje pridejo do zdrav-
nika, banke, upravne enote ali trgovine. Tudi če so fi zično še sposobni prehoditi krajše 
razdalje, je avtobusnih linij vse manj ali pa jih sploh več ni. Občine so za brezplačne pre-
voze svojim občanom kupile električne avtomobile, naročila sprejemajo kar zaposleni na 
občinskih upravah, prevoze pa brez plačila izvajajo vozniki prostovoljci. 

Foto: ČG

Ker je na Ptuju šoferjev premalo, prevoze ponujajo samo trikrat na teden.

Foto: ČG

Brezplačni prevozi so med starejšimi ljudmi vse bolj zaželeni. 

lodčne kisline v žrelo … »Ne samo, 
da pazijo na količino zaužite hrane, 
ampak se morda tudi katerim od 
bolj problematičnih jedi raje od-
povedo, kot so na primer mastne 
šunke in klobase, jajca …,« svetuje 
Simoničeva.

Psihične stiske, hude 
poškodbe zaradi pokanja

Dobrote pa radi poplaknemo 
tudi s kakšnim kozarčkom vina ali 
drugih alkoholnih pijač. Simoniče-
va poudarja, da alkohol samo še 

dodatno draži želodčno sluznico 
oz. okrepi vse te težave. Preko-
merno pitje pa na dolgi rok prinaša 
tudi psihične in vrsto drugih težav.

Sicer pa prazniki prinašajo tudi 
duševne stiske, zlasti ljudem, ki so 
osamljeni oz. se počutijo osamljeni 
in nimajo svojcev: »Tudi ti pogosto 
poiščejo pomoč v naših ambulan-
tah, seveda z neko drugo somat-
sko težavo, ki pa je navadno pos-
ledica nekega psihičnega dogaja-
nja.« Vsako leto se ob velikonočnih 
praznikih soočajo s poškodbami, ki 
so posledica streljanja s karbidom. 
Po navadi gre za hujše poškodbe, 
zlasti rok. Prav tako pa je po pra-
znikih zaznati tudi povečano obo-
levnost za nalezljivimi boleznimi. 
Simoničeva zato še svetuje, da če 
imate v družini hudo bolnega kro-
ničnega bolnika, naj k njemu ne 
prihajajo ljudje z nalezljivimi bolez-
nimi.

Monika Horvat

Foto: M. J. Potočnik

postavljajo na preizkušnjo z bogato obloženimi mizami in prazničnimi kulinaričnimi maratoni, ki lahko povzročijo 

Število opravljenih prevozov po letih: 
Občina/Leto 2020 2021 2022 Skupaj
Kidričevo 20 17 54 71
Markovci 24 95 75 194
Ptuj 154 133 247 534

Vir: občine Kidričevo, Markovci, Ptuj in Majšperk

Na Hajdini premalo zanimanja 
za voznike prostovoljce

Tudi v občini Hajdini so želeli starejšim omogočiti 
brezplačne prevoze. Vendar so najprej preverili, kakšno je 
med občani zanimanje za prostovoljne voznike. Ker se je na 
razpis javil samo en občan, so to idejo vsaj za zdaj opustili. 
Je pa župan Stanislav Glažar povedal, da nameravajo raz-
pis ponoviti, in če bo zanimanje kaj večje, bodo vsekakor 
šli v realizacijo. 

Kaj o čokoladnih zajčkih meni priljubljen 
duhovnik Martin Golob?

Velikonočnih praznikov se veselijo tudi otroci. Predvsem 
zadnje desetletje se je precej spremenilo, saj trgovci na ve-
liko prodajajo čokoladne zajčke in jajčka. »Človek je 'po-
gruntal' marketing in vsako tako stvar spelje na svoj mlin. 
Potrošnik pa se mora sam odločiti, na čem bo gradil veliko 
noč – na čokoladnih jajcih in zajčkih ali veri. Seveda gre za 
skušnjavo, toda moder človek se bo odločil za vero. To je tudi 
bistvo velike noči,« je dejal duhovnik Martin Golob in še v 
smehu dodal, da si sicer tudi sam rad privošči kakšnega čo-
koladnega zajčka.

Kot simbol velike noči naj bi se sicer zajček prvič pojavil v 
Nemčiji v 16. stoletju, v 18. stoletju pa se je ta navada prenes-
la v Ameriko. Tam so seveda iz vsega tega spletli celo zgodbo 
o darilih. V Angliji otroci iščejo oziroma so iskali velikonočna 
jajca, ki jih je zajček skril nekje na vrtu ali v kakšen kot v 
stanovanju.

Foto: Primož Lavre

Velikonočna pojedina 
še dražja

Po ugotovitvah državnega 
statističnega urada bo letošnja 
velikonočna pojedina še dražja, 
še zlasti priprava potice. 
Zvišale so se namreč cene 
vseh osnovnih sestavin za 
slednjo – najbolj beli sladkor, 
in sicer za dobrih 38 %, ter liter 
polnomastnega mleka za nekaj 
več kot 31 %, kilogram masla za 
okoli 19 % in kilogram pšenične 
moke za dobrih 24 %. Dražja 
so tudi jajca; lani je bilo treba 
za nakup 10 jajc v povprečju 
odšteti 2,09 evra oz. 3,5 % več 
kot leto poprej.
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Na kmetiji Emeršič je nasad 
špargljev v velikosti 83 arov tem 
trenutku še prazen. Po napovedih 
Andreje bodo prvi najverjetneje 

pokukali iz zemlje čez slaba dva 
tedna. Sonce mora namreč dobro 
ogreti zemljo. Njen mož Alen je 
pred časom že razrahljal zgornjo 

plast njive in strojno odstranil po-
sušene nadzemne dele, ki so ostali 
od zime. Andreja je pred vsako 
sezono pobiranja špargljev neko-
liko zaskrbljena, saj nikoli ne mo-
rejo natančno vedeti količine, ki 
bo zrasla. Poleg tega je treba biti 
od sredine aprila do sredine junija 
vsak dan na njivi. Šparglje pobirajo 
vsak dan, včasih tudi dvakrat, sicer 
lahko hitro prerastejo in postane-
jo leseni. To posledično pomeni, 
da morajo pobrane količine dnev-
no tudi prodati. Najbolj cenjeni 
so sveži poganjki, ki pridejo na 
krožnik v 24 urah po obiranju, kar 
v veliki večini uspeva tudi Emerši-
čevima. Šparglje, ki jih v dopoldan-
skem času poberejo, še isti dan 
prodajo. Večje količine odpeljeta 
do kupcev kar sama, to so gostilne 
in šole, vsi drugi pridejo na dom. 
Ob nedeljah vstajata že pred če-
trto uro zjutraj, drugače bi ostala 
brez dobre lokacije na bolšjem sej-
mu v Mariboru. Tudi tam imata ve-
liko stalnih kupcev, ki znajo ceniti 
lokalno pridelano, predvsem pa 
kakovostno zelenjavo. V tem času 
sta osvojila tudi prodajne strategi-
je. Sedaj že okvirno vesta, koliko 
špargljev bosta prodala na mari-
borskem bolšjem sejmu, prilagodi-
la pa sta tudi količine. »Ljudje ima-
jo raje manjše količine, ki so tudi 
cenovno ugodnejše. Prav zato sva 
pripravila pakete po 300 gramov. 
Prvič sva na stojnicah ponujala ki-
logramske pakete, ki se niso pro-
dajali. Domov sva šla s polnim pr-
tljažnikom špargljev, ki sva jih nato 

razdajala od gostilne do gostilne,« 
se začetkov prodaje spominja An-
dreja, ki šparglje občasno prodaja 
tudi ob petkih na tržnici v Gorišni-
ci. Letos bodo prvič uvedli sistem 
prodaje na zaupanje, saj bi bodo 
lahko kupci, ki bodo prišli na dom, 
sami vzeli želene količine, plačilo 
pa oddali v blagajno. Za kilogram 
špargljev bo letos treba odšteti 8 
evrov.

Redno nabiranje 
špargljev se lahko
 začne komaj tretje leto 
po sajenju

Že prihodnje leto bo njun nasad 
star dobrih deset let, ko bosta mo-
rala sprejeti odločitev, ali se bosta 
s šparglji ukvarjala še naslednje de-
setletje. Pridelek se namreč začne 
po osmem letu zmanjševati, po 

dvanajstem letu pa upade tako 
zelo, da je bolje nasad zamenjati z 
novim. Ker so oba šparglji zasvojili, 
delati pa jima ni težko, bosta naj-
verjetneje nasad pomladila, ne na-
meravata pa širiti obdelovalnih po-
vršin. V nasadu špargljev je največ 
dela s plevelom, ki ga odstranjujejo 
ročno. Vsaj dvakrat na sezono s 
pomočjo večje ekipe v celoti okop-
ljejo nasad. »S travo so pač večni 
problemi, vendar je ne moremo kar 
pustiti, saj bi ovirala pobiranje, prav 
tako je tak nasad bolj privlačen za 
špargljevo muho,« je pojasnila An-
dreja. Pri delu jima bosta lahko čez 
nekaj let pomagala tudi sin Maks 
in hčerka Elizabeta, ki bosta letos 
dopolnila pet in tri leta. Ob tem je 
treba upoštevati še dejstvo, da lah-
ko skupni strošek nasada špargljev 
v prvem letu znaša okoli 20.000 
evrov, pobirajo pa jih lahko komaj 
tretje leto po sajenju.

Estera Korošec

V Spodnjem Podravju je le peščica večjih pridelovalcev špargljev. Ena izmed njih sta za-
konca Andreja in Alen Emeršič iz Moškanjcev, ki sta nasad zasadila pred dobrimi devetimi 
leti. V tem času sta se specializirala za pridelavo te vrtnine in poskrbela za njeno promo-
cijo. V lokalnem okolju, kjer živita, je bilo takrat gojenje špargljev precejšnja novost. Kljub 
temu pa jima je uspelo marsikoga navdušiti nad to cesarsko zelenjavo, kot jim tudi pravijo. 
Šparglje, ki jih pridelata, prodajata pod blagovno znamko šparglji A&A.

Gorišnica � Zakonca Emeršič sta našla izziv v pridelovanju špargljev

Vse več ljudi povprašuje po špargljih

Na letošnjem ocenjevanju je 
sodelovalo 78 vinarjev, ki pride-
lujejo vino v Halozah, Slovenskih 
goricah in hrvaškem Zagorju. Člani 
dveh ločenih strokovnih komisij 
so skupno ocenili 147 vzorcev raz-
ličnih sort, stilov, barv in letnikov. 
Njihova povprečna ocena znaša 
18,10 točke, kar je zelo dober re-
zultat in društvo uvršča v sam vrh 
ocenjevanj v vinorodni deželi Pod-
ravje. Vina so ocenili po metodi 20 
točk, ki je v Sloveniji uradno veljav-
na. Po besedah Tadeje Vodovnik 
Plevnik, predsednice ocenjevalne 
komisije, dajejo vinska ocenjevanja 
pridelovalcem možnost primer-
jave kakovosti z drugimi vinarji, 
kar je lahko osnova za nadaljnjo 
usmeritev dela v vinogradu in kleti 

ter cilj za še boljšo kakovost vina. 
»Z doseženo kakovostjo pa ne 
smemo biti povsem zadovoljni, 
saj so vedno možnosti za izboljša-
ve. Pri nekaterih vinih smo srečali 
pomanjkljivosti, kot sta neharmo-
ničnost in prisotnost grenkobe 
ter rahle posledice vinskih napak, 
predvsem nestrokovna uporaba 
žvepla,« je izpostavila Vodovnik 
Plevnikova. Po njeni oceni so sicer 
vina letnika 2022 zapeljivega vide-
za – »sijočih, sortno značilnih barv, 
s prepoznavno in poudarjeno di-
šavnostjo. V okusu pa so polna in 
prijetno pitna.« Trend vin z malo 
nepovretega sladkorja se znižuje 
v korist suhih vin. Ocenjevanje je 
tudi tokrat potekalo javno, tako 
da so lahko pridelovalci in drugi 

opazovalci vzporedno poskušali 
ocenjena vina in se seznanjali s ka-
kovostjo. 

Trije vinarji so pridelali 
vinske šampione 

Svečana podelitev priznanj je 
potekala v refektoriju minoritske-

ga samostana na Ptuju, ki je bil 
zapolnjen do zadnjega kotička. 
Vsi sodelujoči vinarji so lahko bili 
upravičeno ponosni na svoje vino, 
saj je bilo med prinesenimi vzorci 
kar 30 odstotkov kakovostnih in 
več kot 60 odstotkov vrhunskih 
vin. Letošnji šampion med suhimi 

vini je sovinjon, letnik 2022, ki ga 
je pridelal Marjan Kostanjevec iz 
Stojncev. Med polsuhimi vzorci 
vina pa sta slavila dva: sivi pinot, 
letnik 2022, pridelovalca Tilna Sed-
laka, S-vino, iz Velikega Vrha, in sivi 
pinot, letnik 2021, Vina Kotolenko 
iz Goričaka. DVS Haloze je tako us-

pešno izpeljalo že 32. ocenjevanje 
vin. Predsednika Zvonka Arnečiča 
veseli, da je vsako leto odziv zelo 
dober. Njegova želja je, da bi tudi 
v prihodnje kakovost vina ostajala 
na tem nivoju oz. se iz leta v leto 
še izboljševala. 

Estera Korošec

Foto: ČG

Vinarji, ki so prejeli priznanja za prvake sort in šampione.

Foto: EK

Andreja in Alen Emeršič, mlada pridelovalca špargljev

Vinogradniki iz Haloz in širšega ptujskega območja pride-
lujejo vedno bolj kakovostna vina. K temu je v zadnjih tri-
desetih letih nekaj pripomoglo tudi ocenjevanje vin Društva 
vinogradnikov in sadjarjev (DVS) Haloze. Na tovrstnih tek-
movanjih se želijo vinogradniki izkazati in osvojiti katero 
izmed priznanj. Letos so jih podelili 73, med njimi kar dva-
najst priznanj prvakom sort in tri priznanja šampionov. 

Spodnje Podravje � Na 32. ocenjevanju vin Vino Ptuj 2023 so podelili 73 priznanj

Lanska vina – polna in prijetno pitna

Sezona špargljev je zelo kratka, ampak intenzivnaSezona špargljev je zelo kratka, ampak intenzivna
Prvo leto špargljev ne nabiramo, temveč jih pustimo, da vsi 

poganjki zrastejo v visoko zeleno grmovje. Drugo leto odtrgamo 
dva ali tri. Tretje leto je dovoljena maksimalna doba pobiranja 
dva tedna skupaj. Šele četrto leto se začnejo pobirati od začetka 
do konca sezone, to je od sredine aprila do sredine junija. Več kot 
je zelenih rastlin, več hranil je za rast korenin, kjer se skladišči 
»energija« za vsakoletne (debele) poganjke. Zato je zelo pomembno, 
da zelena rastlina na gredi raste čim dlje. V oktobru nadzemni deli 
rumenijo in se začnejo sušiti. Takrat je čas, da nadzemni del v celoti 
odstranimo in gredo pripravimo na zimo.

Iz klasičnega kmetovanja v pridelovanje špargljev Iz klasičnega kmetovanja v pridelovanje špargljev 
Pred več kot desetimi leti je Andreja izgubila oba starša. Pri 

komaj 22 letih je s pomočjo fanta Alena, s katerim sta se kasneje 
tudi poročila, in sestre prevzela skrb za domačo kmetijo. Zaradi 
rednih zaposlitev in študija so bili primorani opustiti klasično 
kmetovanje, sestra se je kasneje preselila v Gornjo Radgono, Andreja 
pa je skupaj z možem našla nov izziv v pridelovanju špargljev. Ideja 
se je porodila Alenu, ki je od svojega sošolca na fakulteti izvedel 
veliko zanimivosti o gojenju te zelenjadnice.

Foto: osebni arhiv

Šparglje je najbolje porabiti čim bolj sveže, shranjeni na hladnem počakajo 
nekaj dni.
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Kmalu bodo občani lahko podali 
ideje in predloge, za katere želijo, 
da se izvedejo v naslednjem letu. 
Tako pri podajanju predlogov kot 
samem glasovanju o njih je bila 
udeležba občanov doslej zelo sla-
ba. Na ptujski občini želijo letos 

to spremeniti. V podporo razvoju 
predlogov so organizirane delav-
nice, na katerih predstavljajo kon-
cept participativnega proračuna in 
način sodelovanja, mogoče pa je 
oblikovati tudi osnutke pobud ob-
čanov. Delavnice so obenem prilož-

nost za razpravo o potrebnih izbolj-
šavah v mestu. Prva je bila izvede-
na v ponedeljek pri OŠ Breg, druga 
bo danes (v petek) v Mestnem kinu 
Ptuj, zadnja pa na igrišču Ljudski 
vrt v sredo. V okviru participativne-
ga proračuna bodo občani odločali 

o tem, za katere investicije želijo 
nameniti 175.000 evrov. Predloge 
bodo sprejemali do 5. maja. Gla-
sovanje bo potekalo sredi junija, 
izbrane naložbe pa bo mestni svet 
potrdil na septembrski seji.

Dženana Kmetec

Ptuj � Delavnice za participativni proračun 2024

Priložnost, da tudi sami v mestu kaj spremenite
Ptujska občina tretje leto zapored izvaja projekt participativnega proračuna.

Edina stalnica, ki ohranja dvorec 
Štatenberg živ v zadnjem desetle-
tju, je gostinstvo Petra Kocipra, 
ki se je osredotočil na organizaci-
jo slavij, predvsem porok. Ker je 
prostor v dvorcu omejen, je rešitev 
videl v postavitvi šotora, ki s pravo 
mero gostinčeve domišljije posta-
ne neprepoznaven. A šotor pred 
pročeljem dvorca, ki se razgleduje 
nad Dravinjsko dolino in je viden z 
regionalne ceste Majšperk–Poljča-
ne, je vsaj za nekatere moteč, 
predvsem pa za stroko zavoda za 
kulturno dediščino.

Rešitev, ki ne spreminja 
dvorca

Da bi zakonsko uredili oz. zago-
tovili pogoje za postavitev šotora, 
je fundacija za ohranitev dvorca 
Štatenberg (Franc in Peter Koci-
per) na občino naslovila prošnjo 
po spremembi odloka o razglasitvi 
nepremičnih kulturnih spomeni-
kov na območju občine Makole 
tako, da bi omogočal postavitev 
začasnih objektov oz. šotorov tudi 
za daljše obdobje – šest mesecev, 
od maja do oktobra. Kociprova 
sta poudarila, da dvorane v dvor-
cu sprejmejo maksimalno po 90 
gostov, kar glede na izkušnje ne 
zadošča potrebam, zato je sedanji 
najemnik v sezoni (maj–oktober) 
postavil premični objekt oz. šotor. 
»Šotor je postavljen na najprimer-
nejšem kraju, kjer je mogoče upo-
rabljati vso obstoječo infrastruktu-
ro z najmanjšim možnim transpor-
tom (kuhinja, toaletni prostori, 
otroško igrišče ...). Postavitev 
šotora nikakor ne posega v sam 
dvorec kot kulturni spomenik. Rav-
no nasprotno, saj z opravljanjem 
te gostinske dejavnosti (poroke 
in druga slavja) omogoča redno 
vzdrževanje objekta in njegove 
okolice,« sta zapisala Kociprova.

Kulturnovarstvenike 
moti lokacija

Svetnike je obrazložitev prep-
ričala. Zavod za varstvo kulturne 
dediščine, ki mora dati soglasje 
k spremembi odloka, bo predlog 
preučilo, a zdi se, da odziva, ki ga 
gostinec pričakuje, ne bodo podali. 
Vodja mariborske izpostave Sreč-
ko Štajnbaher je poudaril: »Nikoli 
nismo bili proti šotoru, tudi zdaj 
nismo, vendar ne na tem mestu. 
Kocipru smo že v preteklosti izdali 
varstveni pogoj, da se šotor posta-

vi na stranskem delu, ki gleda proti 
gozdu, ne more pa biti postavljen 
pred glavno fasado. Sicer pa se za-
časni objekt, kot že ime pove, pos-
tavi začasno le za čas prireditve.« 

Kociprova sta s spremembo od-
loka želela tudi doseči, da bi odlok 
dovolil poseg v okolico dvorca. 
»Otroško igrišče, tematske učne 

poti, počivalni kotički, prostor za 
badminton, trim steza, vrtna uta 
za ansambel ... nikakor ne bi motili 
kulturne dediščine, ampak naspro-
tno, doprinesli bi k njegovi oživitvi 
in večji obiskanosti. Treba je ‘iti v 
korak s časom’, da najemnik pri-
tegne nove obiskovalce in goste. 
Brez dodatne ponudbe in angaži-

ranja to ni mogoče.« Štajnbaher se 
strinja z nekaterimi posegi, a kot 
pravi, morajo izhajati iz konserva-
torskega načrta.

Dvorec je v zasebni lasti
O prav in narobe je težko govo-

riti, obe strani pa sta na precej od-
daljenih bregovih. Sicer pa je nekaj 
dejstev vseeno znanih. Prvič: dvo-
rec je v zasebni lasti. Drugič: kot sta 
poudarila tudi Kociprova, kulturni 
spomenik mora živeti in prinašati 
dohodek, da ga lahko lastniki re-
dno vzdržujejo, sicer vlaganj, niti 
osnovnih, ni pričakovati. Tretjič: 
tudi v preteklosti se je sama vsebi-
na dvorca in objektov okrog njega 
spreminjala in sledila potrebam 
časa, v katerem je funkcioniral. »V 
sedanjem, hitro spreminjajočem 
se času, pa je to še bolj potrebno. 
Kdor se ne prilagodi novim razme-
ram, hitro ostane brez gostov in s 
tem brez prepotrebnih prihodkov, 
ki so nujni za redno vzdrževanje 
objektov in okolice,« sta poudarila. 

Treba je priznati, da so vrata 
dvorca pogosteje zaprta kot odpr-
ta, pa vendar vsaj so. Tako si je mo-
goče ob nedeljah (od aprila dalje) 
in po dogovoru ogledati impozan-
tne freske in štukature, ki veljajo za 
največjo štukirano celoto na obmo-
čju Slovenije. Kako pa bo z vrati, če 
spremembe ne bodo potrjene, go-
stinec za zdaj ni želel komentirati.

Mojca Vtič

Foto: OHS

Šotor je resda pred pročeljem gradu, a ta lokacija omogoča najboljšo dostopnost do gostinskega dela in toaletnih 
prostorov.

Umiranje na obroke - v nedogledUmiranje na obroke - v nedogled
Dvorec Štatenberg, ki so ga postavili Attemsi, je v skoraj 300-letni 

zgodovini menjal več lastnikov, seveda tudi najemnikov. Lesk bisera 
Dravinjske doline je že zdavnaj zbledel, ob tem pa ni videti, da bi 
ga kdo na novo obrusil. Dvorec je namreč že tri desetletja v lasti 
podjetja Štatenberg, d. o. o., hčerinskega podjetja Impol, vlaganj, ki 
bi jih dvorec nujno potreboval, pa ni na vidiku. Življenje v dvorcu je 
enako klavrno, kot je njegova zunanja podoba. 

Foto: MV

Zunanja podoba dvorca kliče po prenovi. Sicer pa je dvorec Štatenberg v 
lasti hčerinskega podjetja Impol, pri življenju pa ga ohranja gostinec Peter 
Kociper. 

Makole � Bodo kulturnovarstveniki in gostinec našli skupen jezik?

Šotor je lahko, a nikakor ne pred pročeljem gradu
Dvorec Štatenberg velja za enega najlepših baročnih dvorcev v Sloveniji, ki se je v zadnjih letih uvrstil tudi na se-
znam najbolj zaželenih poročnih destinacij pri nas. Na ta seznam ga je povedel gostinec Peter Kociper, ki poročna 
slavja organizira v dvorcu, na dvorišču dvorca oz. največkrat kar v šotoru, ki ga za namen slavij postavi pred dvor-
cem. In prav ta šotor je postal srž problema. Na nasprotnih straneh sta se znašla gostinski/turistični interes ter zaš-
čita kulturnega spomenika. 

Foto: FB

Začasno bo zdravstveni dom vodil Aljaž Čibej.

Ormož � Zdravstveni dom dobil v. d. direktorja

Na čelu Aljaž Čibej
Dolgoletno dosedanjo direktorico ZD Ormož Vlasto Zupa-
nič Domajnko bo kot v. d. direktorja nasledil Aljaž Čibej, 
sicer diplomirani inženir radiologije, ki je v zdravstvenem 
domu že zaposlen. 

Svet zavoda ga je na zadnji seji za vršilca direktorja zavoda imenoval 
od 1. maja dalje za obdobje enega leta. »Vesela sem, da je vodenje 
zavoda prevzel naš član kolektiva, ki se s svojim preteklim delovanjem 
izkazuje kot zanesljiv, požrtvovalen ter strokoven sodelavec, vedno 
pripravljen prevzeti tudi dodatne naloge izven svojega obsega dela,« 
je ob tem dodala dosedanja dolgoletna direktorica Vlasta Zupanič 
Domajnko, ki direktorski stolček zapušča predčasno, pred iztekom 
mandata, zaradi upokojitve.

Kot smo sicer poročali, je svet zavoda objavil že dva razpisa, s kate-
rima so iskali novega direktorja s polnimi pooblastili. Na obeh so pre-
jeli tudi po dve kandidaturi. Čeprav so kandidati ustrezali razpisnim 
pogojem, pa po opravljenih razgovorih niso izbrali nobenega izmed 
prijavljenih. Imen sicer niso želeli razkriti.

MH

Foto: arhiv občine

Andraška županja Darja Vudler Berlak in direktor CP Ptuj Boris Med-
ved sta podpisala izvajalsko pogodbo za izgradnjo krožišča v Drbetincih.

Sv. Andraž � Pet mesecev za gradnjo krožišča 

Omejitve tovornega prometa
Križišče v Drbetincih je že dolgo dotrajano, nepregledno in 
neprimerno za takšno število vozil, ki ga dnevno prevozi.

Cesta je neravna, na njej so povsod vidne izbokline in vbokline, v 
dežju in snegu pa tam zastaja voda, ki nato prosto odteka s površine 
vozišča po terenu, nekaj vode pa pronica celo skozi vozišče v spodnje 
plasti zemlje. Bankine niso vzdrževane, ponekod so višje od roba vo-
zišča, drugod jih ni, ker jih zaradi neurejenega odvodnjavanja odnaša. 
V kako slabem stanju je, je postalo še bolj očitno po izgradnji kole-
sarske povezave Trnovska vas–Drbetinci, ki vodi skozi križišče, poleg 
tega je nova kolesarka bistveno višja od obstoječega cestišča, zato je 
bil že skrajni čas, da cesto sanirajo, nivelirajo s kolesarsko potjo, zaradi 
boljšega pretoka pa promet uredijo tako, da dosedanje križišče spre-
menijo v krožišče.

Andraška županja Darja Vudler Berlak je pred dnevi z Borisom 
Medvedom, direktorjem Cestnega podjetja Ptuj, ki je bilo izbrano za 
izgradnjo krožišča v Drbetincih, podpisala pogodbo v višini približno 
160.000 evrov, rok za dokončanje investicije pa je 150 dni. Krožišče 
bodo torej smiselno navezali na pravkar zgrajeno kolesarsko pot, po-
leg nje bo okrog krožišča urejen tudi pločnik. Projekt so na občini kar 
dolgo pripravljali, saj so morali rešiti kar nekaj ovir, tudi zaradi kapelice 
in dovoza na bližnjo kmetijo, kar so storili tako, da so krožišče neko-
liko zamaknili.

Kot je povedala županja, so se z Direkcijo za ceste in sosednjimi ob-
činami dogovorili za postavitev prometne signalizacije za prepoved 
omejitve za tovorna vozila, katerih masa presega 7,5 tone, razen za 
lokalni promet in dostavo, s čimer bodo poskrbeli za umik večjih to-
vornih vozil in jih preusmerili na regionalno cesto.

Omenjeno krožišče pa ne bo edino v občini, kajti prihodnje leto bo 
država začela graditi krožišče na regionalni cesti Juršinci–Vitomarci–
Cerkvenjak, ki bo umeščeno tik pod vitomarško osnovno šolo. V to 
investicijo, ki bo zagotovila večjo prometno varnost, večino prometa 
pa preusmerila na regionalno cesto, se bo vključila tudi občina Sveti 
Andraž, ki bo poskrbela za pločnik.

SD
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Knjigarnica

TANKE STENE ŽIVLJENJATANKE STENE ŽIVLJENJA
Minuli mesec je bilo na tem mestu zapisanih nekaj besed 
o mesecu marcu, ki mu radi rečemo »ženski mesec«; saj 
veste: dan žena, materinski dan, svetovni dan poezije … 
April pa tako pripada knjigam, kajti drugi april je medn-
arodni dan knjig za otroke, dvajsetega pa stečejo tako 
imenovani dnevi knjige, saj je 23. april mednarodni dan 
knjig in avtorskih pravic. Oba meseca sta neustavljivo 
povezana s prebujanjem narave, brstenjem, cvetenjem, 
vrtnarjenjem in vsem, kar nam daje nov življenjski 
zagon po »zimskem počitku«.

V začetku prejšnjega meseca je tudi tra-
dicionalno potekal največji sejem knjig za 
otroke in mladino v Bologni, ki smo ga obi-
skale tudi knjižničarke najbližje knjižnice. 
Zanimivo je bilo videti, kako so poskočili 
knjižni naslovi, ki tako ali drugače govorijo 
o naravi. In niso bile v ospredju eksotične, 
posebne živali, npr. dinozavri, kot pred ča-
som in kakor bi pričakovali po priljubljeno-
sti med mladimi bralci, marveč je bilo opa-
ziti številne knjige v zvezi z vrtnarjenjem, 
botaniko, kmetovanjem, gozdarjenjem, 

urejanjem parkov in zelenih oaz sredi velemestnega betona. Zraven tega 
je bilo opaziti številne knjige za najmlajše in tiste malo večje, ki govorijo 
o čustvih, čustvovanju in čuječnosti. Očitno postaja tisto znamenito reklo 
»NAZAJ K NARAVI!« ter zavedanje o dragocenosti naravnega okolja zelo 
pomembno in potrebno v današnjem vrtoglavem digitalnem času.

Tudi slovenski knjižni trg, če se lahko tako izrazim, ponuja vedno več 
takih tematskih poučnih in leposlovnih knjig.

Še po tiskarski barvi diši noviteta založbe Malinc z naslovom Kako so 
rože prišle na svet in podnaslovom Pravljice o rožah z vsega sveta (Breda 
Podbrežnik Vukmir in Klarisa Jovanovič. Ilustracije Mojca Fo. 2022. 133 
strani), ki bo predstavljena v naslednji Knjigarnici. 

Tokrat pa je tu branje za odrasle na temo narave z naslovom Tanke ste-
ne življenja (Livetstunnaväggar), ki je nedavno izšla pri založbi Mladinska 
knjiga v prevodu Petre Piber. Podnaslov se glasi: O naravi okoli nas in zaje-
ma sedem esejev priznane in nagrajevane švedske pesnice in esejistke Nine 
Burton (1946), članice švedske kraljeve akademije znanosti. Knjiga obsega 
262 strani in je formata, kot smo ga navajeni pri romanih. Tudi drobne 
ilustratorske, bolj dekorativne intervencije v knjigi dajejo vtis leposlovja ali 
poezije. Kako prikladno, saj avtorica riše podobe narave s svežimi, presene-
čenimi očmi in z globokim zavedanjem o njeni, torej naravni dragocenosti, 
ki jo je sredi velemest le stežka tako doživeti, doživljati.

Tako začenja prvi esej z naslovom V naravo:
Neviden, a brsteč, bojevit, a tudi ljubeč – svet je prekipeval od življenja. 

Kot otrok sem svoj obstoj na svetu označila tako, da sem poleg imena in na-
slova navedla še planet Zemlja in tako razprla zidove tega, kar sem dojemala 
kot središče vsega življenja – to naj bi bila namreč jaz. Ko sem doumela, 
da se tudi drugi vidijo kot osrednjo točko sveta, sem si začela zastavljati 
vprašanja. Za nameček središčnih točk niso predstavljali le ljudje – narava 
jih je posejala vsepovsod.

In kaj je narava? Rekli so, da je to okolje in divjina ali dedna zasnova, s 
katero se rodimo, hkrati pa ima očitno opraviti z nenehnim rojevanjem, 
saj je izraz povezan s porajanjem. Skratka, neskončno življenje z milijardo 
različnih osredij, vsa bahava od pomembnosti, vsako s svojim ritmom in 
toliko obeti, da jih ni več mogoče zaobseči hkrati …

Nina Burton v esejih (V naravo, Modra streha, Brenčanje na vratih, 
Mravlje na zidu, Veranda z razgledom, Moč divjine, Drevo – varuh hiše) 
izjemno prepleta radoživo in radovedno opazovanje narave okoli hiške, 
ki ji služi kot pisateljska rezidenca. Njena opazovanja in opisi so preplet 
naravoslovnih znaj, literarne veščine, čuječnosti, pa tudi tematsko vezanih 
zgodovinskih dejstev in pomislila sem, da bi te zapise lahko poimenovali 
avtorski eseji o favni in fl ori. Tako namreč ponujajo znanstvene razlage, 
splošna poljudna opazovanja in premišljevanja, kakor tudi odgovarjajo na 
temeljne zagate naravnega bivanja in sobivanja z naravo, ki si jih postavlja 
sodobni človek. Avtorica za vsak esej navaja tudi vire.

Kot vabilo k branju sem izbrala še iz poglavja Drevo – varuh hiše odlo-
mek s strani 210:

… Dolgočasna trata pravzaprav ne bi ugajala niti meni. V 18. stoletju je 
bila negovana zelenica pred palačami statusni simbol, danes pa obkroža vsa-
ko hišo. V Združenih državah trate zavzemajo trikrat večjo površino kot vsa 
koruzna polja v državi. Za njihovo vzdrževanje se porabi milijarde dolarjev, 
milijone kilogramov pesticidov in velik del tekoče vode v gospodinjstvih.

Zdelo se mi je celo osvobajajoče, da je vrt okoli hiše raje sam skrbel zase. 
Odkar sta Adama in Evo izgnali iz rajskega vrta, so njuni potomci sanjali o 
svojem paradižu, v katerem bi garali v potu svojega obraza …

Prijetno branje in ubadanje z vrtovi želim.
Liljana Klemenčič 

Občinstvo je navdušeno za-
ploskalo prav vsem nastopajočim 
na letošnjem srečanju, ki so se 
predstavili z nadvse zanimivimi in 
inovativni programi, s katerimi so 
obujali preteklost. Cvetka Glatz in 
Vekoslav Prejac s plesalci so avtorji 
koreografi je FS DPD Svoboda Ptuj z 
naslovom Mlinček. Plesna skupina 
FD Antona-Jožeta Štrafela Mar-
kovci je zaplesala in zapela v kore-
ografi ji Štelnga Mojce Kostanjevec 
in Nike Rožanc. Starejša odrasla FS 
FD Lancova vas se je predstavila v 

koreografi ji Beksl avtorice Nežke 
Lubej. Tudi FS KD Rogoznica je v 
koreografi jo Med nebom in zem-
ljo, avtorja in vodje skupine Jureta 
Meška, vključila pesem. V koreogra-
fi ji Trzinka je nastopila FS Vinka Kor-
žeta Veterani PD Cirkovce. FS FD 
Cirkulane je z Mejenskim kolažem 
avtorice Maje Glaser Bedenik poka-
zala, da med Halozami in Zagorjem 
ni mej, tudi ko gre za ples in glasbo. 
FS Vinka Koržeta PD Cirkovce, ki je 
aktivna že od leta 1931, je zaplesala 

v koreografi ji Vihar, avtorice Tine 
Urih. Plesalci FS Bolnišnica DPD 
Svoboda so nastopili v koreografi ji 
Na ptujskem sejmu, ki jo je ustvarila 
Cvetka Glatz. Nežka Lubej je ustva-
rila koreografi jo za mlajšo odraslo 
FS FD Lancova vas pod naslovom 
Štelnga. Folklorna skupina FD Rož-
marin Dolena pa je pod vodstvom 
vodje skupine in avtorja koreogra-
fi je Lepe so nam Haloze zelene Bo-
jana Glaserja zaplesala in zapela za 
to priložnost napisano pesem pod 

istim naslovom. Slovensko izročilo 
je zelo bogato, to je z najnovejšimi 
koreografi jami pokazalo tudi vseh 
deset sodelujočih folklornih skupin.

Letošnje Območno Maroltovo 
srečanje odraslih folklornih skupin 
so podprle občine Cirkulane, Mar-
kovci, Kidričevo, Videm in MO Ptuj. 
Vodja OI Iva Brajović je vsem sode-
lujočim skupinam izročila priznanje 
za sodelovanje na letošnjem sreča-
nju.

MG

Ptuj � Območno Maroltovo srečanje odraslih folklornih skupin

Slovensko izročilo je njihov navdih
V dominikanskem samostanu na Ptuju je nedavno nastopilo deset odraslih folklornih skupin, ki so se prijavile na 
Območno Maroltovo srečanje odraslih folklornih skupin v organizaciji OI JSKD Ptuj. Maroltovo srečanje poteka na 
treh ravneh: na območnih in regijskih srečanjih ter na državnem tekmovanju odraslih folklornih skupin Slovenije.

Foto: Črtomir Goznik

V dominikanskem samostanu se je predstavilo deset odraslih folklornih skupin.

Odprl ga je koncert vrhunske 
vokalistke, pianistke in skladatelji-
ce Ane Čop ter njene mednarodne 
zasedbe Lilamors, ki jo sestavljata 
še Thilo Seevers in Jaka Arh v ka-
varni Bodi na Ptuju. Njeni začetki 
segajo v leto 2019. Čist in jasen 
glas Ane Čop na intimen in iskren 
način, ob spremljavi širokega spek-
tra instrumentov in elektronike, 
razgrinja zgodbe o ljubezni, življe-
nju in smrti, resničnosti življenja. 
Tudi sicer je pomladni cikel Glasba 

v mestu odprt za vrhunske umetni-
ke jazza in sorodnih zvrsti, v okviru 
katerega predstavljajo svoje avtor-
ske projekte. Gre za pomemben 
del kulturno-turistične ponudbe in 
glasbene produkcije v domačem 
okolju, poudarja direktor in ume-
tniški vodja festivala Arsana Mla-
den Delin. Koncert Lilamors je po-
tekal v sklopu sodelovanja Novega 
mesta in Ptuja pod okriljem Zdru-
ženja zgodovinskih mest Slovenije. 

MG

Letos je nastopilo kar 13 pevskih 
zborov oz. 350 mladih pevk in pev-
cev, kar potrjuje, da je tradicija petja 
pri najmlajših na Ormoškem še ved-
no močna. Nastopili so otroški pev-
ski zbori iz vseh ormoških osnovnih 
šol pa tudi iz dveh vrtcev, in sicer 
naslednje: iz Vrtca in OŠ Sv. Tomaž, 
Vrtca Ormož, OŠ Stanka Vraza Or-
mož, podružnice Podgorci OŠ Veli-
ka Nedelja, dva zbora iz OŠ Miklavž 
pri Ormožu in OŠ Ormož, podružni-
ca Kog OŠ Miklavž pri Ormožu, OŠ 
Središče ob Dravi, OŠ Velika Nedelja 
in OŠ Ivanjkovci. Predstavljali so se 
z ljudskimi in umetnimi skladbami, 
obisk je bil odličen. Revijo je spre-
mljala strokovna spremljevalka Ma-
nja Gošnik Vovk, ki je bila s slišanim 
zadovoljna: »Bilo je veliko zborov. 
Lepo, da so po dveh letih spet za-

živeli in se pokazali na reviji. Bili so 
dobro pripravljeni, treba je pohva-
liti tudi zborovske pedagoge, kajti 
nekateri vodijo tudi več zborov. Sle-
dnji sicer ugotavljajo, da mlade vse 

težje pritegnejo k zbranemu delu, ki 
ga zahteva delovanje v zborih, ter 
da morajo vložiti precej truda, da 
jih motivirajo oz. pritegnejo.« Pev-
skim zborom oz. njihovim vodjem 

je podala še nekaj nasvetov v zvezi 
z vokalno tehniko. Naredila bo tudi 
izbor za regijsko srečanje, ki bo po-
tekalo maja.

Monika Horvat

Ptuj � Pomladni cikel Glasba v mestu

Glasbene zgodbe o resničnosti življenja
S pomladnim ciklom Glasba v mestu se je tudi uradno začelo jubilejno, 15. leto glasbenega festivala Arsana, ki bo 
vrh dosegel med 30. junijem in 30. julijem.

Sveti Tomaž � Z revije otroških pevskih zborov

350 mladih pevk in pevcev
Pred dnevi je v šolski telovadnici v Sv. Tomažu zazvenela območna revija otroških pevskih zborov Cicido 2023, ki jo 
je organizirala ormoška območna izpostava javnega sklada za kulturno dejavnosti v sodelovanju s tamkajšnjo šolo, 
v kateri se je predstavilo kar okoli 350 mladih pevskih talentov.

Foto: Črtomir Goznik

S koncerta Ane Čop in njene mednarodne zasedbe Lilamors v kavarni 
Bodi.

Foto: Ciril Ambrož

11 otroških pevskih zborov iz devetih osnovnih in podružničnih šol ter dve skupini iz vrtca je bila bera letošnjega 
otroškega zborovskega petja.

Nastope na Ptuju je strokovno 
spremljal Tadej Teran, ki 
je za vsako skupino posebej 
po nastopu tudi pripravil 
strokovno oceno. Na državnem 
tekmovanju, ki bo 10. junija v 
Žalcu, bodo nastopile skupine, 
ki bodo dosegle zadostno število 
točk in državno raven.
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Besedo potica oz. povitica je 
prvič omenil že Primož Trubar v 
katekizmu iz leta 1575, prvi zna-
ni recept je pred več kot 300 leti 
zapisal Janez Vajkard Valvasor. 

Danes zanjo obstaja na stotine 
receptov, prav vsaka gospodinja 
pa ima še svoje skrivnosti. Nata-
ša Svenšek se je peke naučila od 
babice Neže. »Babica je bila dob-

ra učiteljica, jaz pa dobra učenka. 
Znala me je pograjati, če česa ni-
sem dobro naredila, iz napak pa 
sem se vedno kaj novega nauči-
la,« je dejala Svenškova. Recepta 
in tehtnice babica Neža ni upora-
bljala. Vedno je rekla: »Jaz delam 
na oko, po občutku.« Občutek je 
med skupno peko skušala osvojiti, 
sestavine pa si je tudi povezala v 
recept. »Sedaj jo samostojno pe-
čem že 15 let, ob vseh večjih pra-
znikih ali osebnih slavjih.« Ne peče 
je v potičniku, temveč v oglatem 
pekaču, prav tako ne v krušni peči, 
kot je to počela babica, temveč v 
pečici. Še vedno pa velja, da mora 
imeti za peko čas in med peko mir. 
»Kot je babica dejala: testo se ne 
sme prehladiti, toplota v prostoru 
pa prepreči, da bi se med vzhaja-
njem naredila skorjica na testu.«

»Vedno zamesim 
s kuhačo«

Prva ocenjevalka Natašinih po-
tic je bila babica, zadnja tri leta je 
potice dala oceniti na Dobrote slo-
venskih kmetij. Recepta oz. znanja 
peke potice ne skriva. »Dan pred 
peko sestavine postavim na pult, 
da se ogrejejo na sobno tempera-
turo. Uporabljam ostro moko, ki 
jo vedno presejem, margarino, tri 

jajca na kilogram moke, sladkor, 
limonino lupinico, nekaj žlic ruma 
ter kvas, ki pa mora biti svež. Nato 
testo zamešam s kuhačo, nikoli ne 
gnetem ali uporabljam kuhinjske-
ga robota.«

Potem ko testo vsaj za enkrat 
naraste, ga razvalja v kvadratno 
obliko in ga premaže z nadevom, 
doda še žlico medu, da se lepše 
zlepi med zavijanjem. »Nadev ne 
sme biti preveč tekoč, niti ga ne 
sme biti preveč. Običajno dam na 
potico iz kilograma moke enako 
mero orehov.« 

Pomembno pri peki potice je 
tudi zavijanje. »Vedno grem od 
leve proti desni. Najprej naredim 
majhen rob, nato pa jo začnem tes-
no zavijati. Ko jo zvijem, jo dam v 
dobro pomaščen pekač, še preluk-
njam z vilico in pustim, da še malo 
vzhaja. Pečem jo v ogreti pečici 
– najprej 10 minut na 200 stopinj 
Celzija, nato zmanjšam temperatu-
ro na 180 stopinj Celzija in pečem 
še 50 minut.« Ko je potica pečena, 
jo še nekaj minut pusti v pekaču, 
nato pa jo zvrne na desko, pokrije 
s krpo. »Potica je najboljša drugi 
dan, kar pomeni, da če jo pečem 
na veliki petek, je najboljša v nede-
ljo, ko se ohladi in uleži.«

Čeprav je Nataša Svenšek z leti 

prakse in vrsto spečenih potic pos-
tala že prava mojstrica te sloven-
ske sladice, se zgodi, da včasih ne 
gre (oz. ni šlo) vse po načrtih. »Se-
veda je potem prisotne nekaj slabe 
volje, vendar se vedno poje in tak-
rat spoznaš, da je slaba volja zara-
di morebiti odstopljene skorje ali 
kakšne razpoke povsem odveč.« 
Svenškova peče tudi druga peciva. 
»Za družino in prijatelje,« je doda-

la, toda prvo mesto v kuhinji ima 
še vedno potica. »Nimam nič proti 
nakupu potice v trgovinah, čeprav 
je krepko podcenjena, vendar ni-
koli ne bo dišala tako kot doma-
ča. Gre za tradicijo, ob kateri smo 
odraščali in prav je, da to tradicijo 
prenesemo tudi našim zanamcem, 
da vidijo, kako se potica speče, da 
okusijo njen pravi okus.«

Mojca Vtič

Foto: Nataša Svenšek

Nataša Svenšek se je peke potice naučila od babice; danes je prava mojstri-
ca za pripravo te sladice.

Potica – kraljica, pravijo. Nekdaj namreč ni bilo praznika, ob katerem praznične mize ne bi krasila ravno potica. Danes 
je ta sladica podcenjena, meni Nataša Svenšek iz Markovcev, prejemnica treh zaporednih zlatih priznanj na Dobrotah 
slovenskih kmetij za orehovo potico. »Podcenjena je, ker imamo v izobilju še drugega peciva in sladkih dobrot, ob tem pa 
je podcenjena tudi s ceno, za katero jo je mogoče kupiti v trgovini.«

Podravje � Nobena potica ne diši tako kot tista iz domače kuhinje

Nataša Svenšek: »Potica je podcenjena sladica«

Med delovno aktivnimi jih je še 
nekaj manj, in sicer 44,7 odstot-
ka. Zanimiv je podatek, da ima 
največ zaposlenih žensk (47,8 
odstotka) višje- ali visokošolsko 
izobrazbo, s 44,7 odstotka pa 
sledijo tiste s končano srednjo 
šolo. Manj kot desetina, zgolj 
7,5 odstotka, spada v kategorijo 
tako imenovane nekvalifi cirane 
delovne sile, saj ima le osnovno-
šolsko izobrazbo ali pa še te ne. 
Največ delovno aktivnih žensk 
(37,5 odstotka) je zaposlenih v 
javnem sektorju, kjer v primer-
javi z moškimi predstavljajo kar 
63,4-odstoten delež.

Medtem ko povprečna sto-
pnja brezposelnosti znaša 5,4 
odstotka, je ta pri ženskah neko-
liko višja, in sicer 5,9-odstotna, 
povprečna brezposelna ženska 
je stara 43 let, ima 13 let delovne 
dobe, brez službe pa je dobri dve 
leti. Največji je delež brezposelnih 
delavk (46,3 odstotka), ki se jim je 
iztekla pogodba za določen čas, 
s 44,6 odstotka pa sledijo dolgo-
trajno brezposelne ženske. Med 
brezposelnimi je najmanj iskalk 
prve zaposlitve (16,8 %) in mlajših 
od 29 let (18,6 %), s 37,4 odstotka 
pa največ tistih, ki so stare več 
kot 50 let. Glede na izobrazbo je 
brez službe skoraj polovica žensk 
s srednjo šolo, slaba tretjina z do-
končano oziroma nedokončano 

osnovno šolo in zgolj petina ter-
ciarno izobraženih.

Izstopa nekaj poklicev, ki so pri 
ženskah, kot ugotavljajo državni 
statistiki, najbolj iskani in ki hkrati 
veljajo za tipično ženske. Najbolj 
se namreč prijavljajo na razpise 
za tajnice, prodajalke, čistilke, 
delavke v turističnih agencijah, 
receptorke, frizerke, kozmetičar-
ke, pomočnice za pripravo hrane, 
vzgojiteljice in učiteljice. Pogled 
na delovna mesta, ki se trenutno 
ponujajo na Ptujskem, kaže, da 
prav veliko sreče iskalke zaposli-
tve ne bodo imele, razen tistih, ki 

iščejo delo kot pomočnice v kuhi-
nji ali prodajalke.

V želji po čimprejšnji novi za-
poslitvi se je lani in v začetku le-
tošnjega leta v programe aktivne 
politike zaposlovanja vključilo 
11.765 brezposelnih žensk, kar 
je za desetino več kot moških. 
Od tega se jih je največ, več kot 
8.000, dodatno usposabljalo in 
izobraževalo, skoraj 2.700 se jih 
je vključilo v programe javnih del, 
skoraj 900 pa jih je dobilo zaposli-
tev s pomočjo državnih spodbud 
za zaposlovanje.

SD

Slovenija, Podravje � O zaposlovanju žensk

V javnem sektorju jih je več kot moških
Po statističnih podatkih živi v Sloveniji skoraj 1.050.000 žensk, kar z 49,8 odstotka predsta-
vlja slabo polovico populacije.

Nagrade za nove in dosedanje 

S prihodom pomladi v Štajerskem tedniku začenjamo novo naročniško akcijo. Za 
nove naročnike smo v sodelovanju s trgovino Živex pripravili priročna darila – 
komplet vrtičkarskega orodja, semena in rokavice.
Nagrade pa smo pripravili tudi za obstoječe naročnike, ki boste na naslov 
uredništva poslali spodnji kuponček. Kupončke zbiramo do naslednjega petka, 
14. aprila, ko bomo izvedli žrebanje in pet zvestih naročnikov obdarili.
Zakaj se splača postati naročnik najbolj branega in odmevnega časopisa v regiji – 
Štajerskega tednika boste naslednji teden lahko spremljali tudi v Štajerski 
budilki Radia Ptuj.
Naročniki, ne pozabite izrezati in poslati kupončka! Morda vam bo žreb 
naklonjen in bo komplet za vrtičkanje vaš.

Ime in priimek: 

Naslov: 

Telefon:            E-naslov: 

Številka naročnika:         Podpis: 

Kupone pošljite po pošti na naslov: Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj  
ali jih prinesite v tajništvo do 14. aprila.

KUPON ZA NAGRADO
Foto: FB

Med najbolj iskanimi ženskimi poklici so tajniška dela.

Najboljša je še vedno orehova …Najboljša je še vedno orehova …
Potica je bila v preteklosti najpogosteje orehova; po izročilu 

naj bi namreč s trenjem orehov trli tudi svoje težave, medtem ko 
oblika pogače simbolizira neskončnost, popolnost, celo božanskost. 
Nekdaj pomanjkanje sestavin, danes pa ustvarjalnost gospodinj in 
dostopnost do sestavin, ki naj bi povzročili, da poznamo okrog 100 
različnih okusov, od sladkih do slanih potic z različnimi nadevi, 
a Nataši najljubša je še vedno orehova z rozinami. »Orehe pred 
uporabo vedno poparim, da odstranim nečistoče, starejši pa rečejo, 
da potem ne peče zgaga. Nato pripravim nadev iz orehov, vročega 
mleka, ruma, sladkorja, beljaka, po okusu,« razkriva Nataša.

Foto: Nataša Svenšek

Kraljica med poticami je še vedno orehova.
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Napoved za Podravje

Danes bo zjutraj v večjem delu 
Slovenije še pretežno jasno, do-
poldne pa se bo oblačilo. V za-
hodni polovici Slovenije bo zapi-
hal šibak jugozahodnik. Najnižje 
jutranje temperature bodo od -4 
do 1, ob morju okoli 3, najvišje 
dnevne od 10 do 15 °C.
OBETI: V soboto in nedeljo bo 
spremenljivo do pretežno oblač-
no. Občasno bodo krajevne pada-
vine, deloma plohe. Dnevi bodo 
razmeroma hladni.

Če na veliki petek dežuje, 
dobro se leto napoveduje.

Vir: ARSO

Pitje alkohola je pri nas druž-
beno zelo sprejemljivo, če ne že 
kar obvezno, zlasti ob raznih pra-
znovanjih in drugih pomembnih 
dogodkih. Da znamo pri tem pre-
tiravati, kažejo tudi podatki Nacio-
nalnega inštituta za javno zdravje 
(NIJZ), po katerih je poraba al-
kohola v Sloveniji višja od evrop-
skega povprečja, ki je že tako na 
svetovnem vrhu po pitju alkohola. 
Kot navaja Svetovna zdravstvena 
organizacija, se Slovenija celo uvr-
šča med sedem držav z najmanjšim 
deležem moških na svetu, ki v zad-
njem letu niso pili alkohola.

Zaletela se je v prešo
Ko pomislimo na alkoholika, si 

pričaramo podobo zanemarjene-
ga moškega srednjih let, ki se mu 
posledice pijančevanja že pozna-
jo na obrazu, in sicer z značilnimi 
»vodenimi« očmi, rdečim nosom in 
popokanimi žilicami. Seveda gre za 
stereotip, ki ni zmeraj odraz resnič-
nega stanja, poleg tega popivanje 
niti slučajno ni rezervirano zgolj za 
moške, ampak s pitjem alkohola 
pretiravajo tudi ženske. V Slove-
niji skrb vzbujajoče, kot ugotavlja 
Bernarda Škrabar Damnjanović iz 
Detektivsko varnostne agencije, 
narašča delež mladih žensk, ki tve-
gano pijejo.

Konec marca se je v Lenartu 
zgodila prometna nesreča, v kateri 
je bila udeležena voznica osebne-
ga avtomobila, ki je za volan sedla 
pošteno pijana. Iz mariborske sme-

ri je vozila proti središču Lenarta, a 
je na poti pri ŠRC Polena naletela 
na oviro v obliki krožišča. Vožnja 
v krog ji očitno ni uspela, saj se je 
zapeljala na sredino krožišča, kjer 
se je simbolično zaletela v 150 let 
staro leseno prešo, ki tam pod 
slamnato nadstrešnico stoji od leta 
2016. Policisti so zoper voznico že 
spisali obdolžilni predlog.

Kot rečeno, alkoholiki imajo več 
obrazov, med njimi so seveda tudi 
ženski, in to od nekdaj. Gotovo vsi 
poznamo tisto narodno Še kiklco 
prodala bom, za sladko vince dala 
bom. Je pa res, da ženske pravilo-
ma svoje težave z alkoholom bolj 
skrivajo. Kljub enakopravnosti 
namreč družba alkoholizem pri 
ženskah obsoja strožje kot pri moš-
kih, zato jih večina pije na skrivaj, 

njihovo popivanje pa je bolj kot pri 
moških, ugotavljajo strokovnjaki, 
povezano z drugimi mentalnimi 
težavami.

Težko se odločijo 
za zdravljenje

Počasi začnejo zanemarjati služ-
bo in dolžnosti, gospodinjstvo, be-
žijo v bolezni. Njihovi partnerji obi-
čajno ne pokažejo pripravljenosti, 
da bi jih spremljali ob zdravljenju 
in jim torej stali ob strani, zato ima 
takšna ženska občutek, da je za-
puščena, s tem pa dokaj majhne 
možnosti ozdravitve.

Psihiater in psihoterapevt Miloš 
Židanik iz dispanzerja za zdravlje-
nje alkoholizma in drugih odvisno-
sti v Zdravstvenem domu Maribor 
opaža, da pri nas vse več žensk 
redno pije. »Podobno kažejo tudi 
statistični podatki, ki spremljajo 
število bolniških dni zaradi škodlji-
ve rabe alkohola in zasvojenosti z 

njim. Pri moških v Sloveniji posto-
pno upada, pri ženskah pa raste,« 
pravi. »Včasih je veljalo, da ženske 
praviloma pijejo same v domačem 
okolju, vendar je vedenjski vzorec 
pitja zaposlenih žensk enak moške-
mu. Zasvojene postanejo prej kot 
moški, za opitost potrebujejo manj 
alkohola, pogosteje so depresivne 
in samomorilne od moških.«

Svojo zasvojenost skrivajo, dok-
ler se le da, saj se za zdravljenje zle-
pa ne odločijo. Ocenjuje se namreč, 
da na zdravljenje pride na pet moš-
kih le ena ženska. »Največji vpliv na 
razvoj zasvojenosti z alkoholom 
imajo partnerjevo pitje, depresija, 
kajti alkohol je zelo učinkovito po-
mirjevalo in sredstvo proti žalosti, 
pa tudi pričakovanje, da jim bo al-
kohol pomagal k sprostitvi med in-
timnimi odnosi. Te ženske so bile v 
otroštvu pogosteje telesno, psihič-
no ali spolno zlorabljane kot tiste, 
ki niso zasvojene z alkoholom.«

Senka Dreu

Slovenija, Podravje � Težave s prekomernim pitjem imajo tudi ženske

Še kiklco prodala bom, za sladko vince dala bom
Z vinorodnimi deželami, kot so Haloze in Slovenske gorice, so poleg pridelave žlahtne in manj žlahtne kapljice po-
vezane tudi težave, ki jih povzroča prekomerno uživanje alkohola.

Foto: SD

Konec marca se je pijana voznica zaletela v 150 let staro prešo, ki stoji sredi lenarškega krožišča pri ŠRC Polena. 

Foto: Andrej Križ

Karolina in mamica Sabina

Slovenija � Zbiranje denarja za bolno štiriletnico

Pisanka za Karolino 
Ta teden je v organizaciji društva Viljem Julijan potekala do-
brodelna praznična akcija Pisanka za Karolino. Zbrati želijo 
čim več sredstev za razvoj zdravila za hudo bolno štiriletno 
deklico Karolino, ki trpi za sindromom Cockayne tipa B. Gensko 
zdravljenje je edina možnost, da deklici rešijo življenje.

Karolina je edini otrok s to 
boleznijo v Sloveniji. Gre za 
zelo kruto bolezen, ki povzroča 
hude zdravstvene posledice in 
okvare v telesu, ki spominjajo 
na prehitro staranje, so zapisali. 
Povzroča namreč okvare na je-
trih, v ledvicah, možganih, koži 
in drugih organih, prav tako pa 
otrok utrpi poškodbe vida in 
sluha, kar večinoma vodi v sle-
poto in gluhost pri zgodnji sta-
rosti, so pojasnili. Opozorili so, da je bolezen napredujoča, povprečna 
življenjska doba bolnikov pa je zgolj 12 let. „Če za Karolino v najkrajšem 
možnem času ne bo razvito gensko zdravljenje, ji bo v naslednjih nekaj 
letih bolezen počasi odvzela vse sposobnosti in na koncu veliko pre-
zgodaj tudi življenje,“ so poudarili.

Dodaten motiv in zagon za projekt pa je tudi to, da zdravilo ne bo 
razvito samo za Karolino, ampak za vse otroke na svetu, ki imajo to 
redko bolezen. To pomeni, da bo lahko zdravilo reševalo življenje tudi 
ostalim. 

V Društvu Viljem Julijan so za Karolino v dobrem mesecu dni zbrali 
že 600.000 evrov, za razvoj genskega zdravljenja pa morajo zbrati dva 
milijona evrov. Do sedaj zbrana sredstva so omogočila, da so znanstve-
niki, ki razvijajo gensko terapijo za dekličino bolezen, pospešili svoje 
raziskave. Nedavno so dosegli tudi pomemben napredek pri razvoju 
zdravila, kar pomeni, da so dodaten korak bližje cilju, so pojasnili.

Ur, Sta

Foto: ČG

Ptuj � Rezultati poligrafa zrušili senat

Sojenje Slodnjaku pred novim senatom 
Sojenje Kristijanu Slodnjaku na ptujskem sodišču za očitke o 
pomoči pri kaznivem dejanju umora 39-letnega Andreja Kirbi-
ša februarja lani na makadamski cesti v naselju Mostje v obči-
ni Juršinci se bo zaradi izločitve sodnega senata začelo znova, 
so povedali na Okrožnem sodišču na Ptuju in dodali, da bo pri-
mer prevzela sodnica Bernarda Galun.

Kot je še dodala predsednica sodišča Albina Hrnec Pečnik, glavna 
obravnava zaenkrat še ni razpisana. Izločitev so po njenih besedah 
predlagali razpravljajoča sodnica Katja Kolarič in vsi ostali člani sena-
ta, zaradi obstoja tehtnih razlogov za to pa je predsednica Okrožnega 
sodišča na Ptuju predlogu ugodila.

Kot je sicer že nekaj časa znano, naj bi dosedanja predsednica se-
nata šele po tretji izpeljani obravnavni ugotovila, da je v spisu dokaz, 
ki tam ni imel kaj iskati. Gre za mnenje o izsledkih poligrafskega po-
stopka, ki ga je policija opravila zoper Slodnjaka. Poligraf je sicer pre-
iskovalna metoda, ki jo policija uporablja zakonito v predkazenskem 
postopku, ne sme pa se na njegove izsledke opreti sodba v kazen-
skem postopku, zato je treba tak dokaz izločiti iz sodnega spisa. Po 
neuradnih informacijah je preiskovalni sodnik sicer izdal sklep, da se 
mora ta dokaz izločiti iz spisa, a ga fi zično ni nihče odstranil, sodni 
senat pa je med listanjem po sodnem spisu na izsledke poligrafskega 
testiranja naletel šele prejšnji teden. Ker so se z dokazom »okužili«, so 
člani senata po uradni dolžnosti zahtevali svojo izločitev.

Ptujsko tožilstvo Slodnjaku očita pomoč pri kaznivem dejanju umo-
ra 39-letnega Andreja Kirbiša, pri čemer za zdaj ostaja neznano, kdo 
je domnevno s strani Slodnjaka naročeni umor izvršil. Obtoženi, ki naj 
bi bil umorjenemu dolgoval večjo količino denarja, krivdo zanika in se 
za zdaj brani z molkom.

Ur, Sta

Lani v Podravju ustavili 200 pijanih voznicLani v Podravju ustavili 200 pijanih voznic
Na območju PU Maribor so policisti lani obravnavali 200 

kršitev voznic, ki so vozile pod vplivom alkohola, kar je več kot 
leta 2021, ko so jih odkrili 183. 

Največ tovrstnih kršitev, 51, so »imeli v delu« policisti z 
mariborske policijske postaje II, z 32 primeri so jim sledili ptujski 
policisti, 25 opitih voznic so ustavili policisti iz Rač, 22 pa iz 
Slovenske Bistrice.

»V letu 2022 smo obravnavali 800 voznic, ki so povzročile 
prometne nesreče. 35 oziroma 4,4 odstotka jih je bilo pod 
vplivom alkohola s povprečno stopnjo 1,40 grama na kilogram 
alkoholiziranosti, med njimi pa ni bila nobena udeležena 
v prometni nesreči s smrtnim izidom ali hudimi telesnimi 
poškodbami,« so sporočili iz PU Maribor.

Karolini in njeni družini 
lahko pomagate s ključno 
besedo KAROLINA5 ali 
KAROLINA10 na 1919 ali z 
nakazilom donacije na TRR 
Društva Viljem Julijan SI56 
0400 0027 7357 570, sklic 
SI00 111888, namen „Za 
Karolino“.

Najbolj priljubljeno je vinoNajbolj priljubljeno je vino
Na NIJZ vodijo podatke o registrirani porabi alkohola, ki je 

izračun porabe čistega alkohola v litrih, in to na prebivalca nad 15. 
letom starosti. Najnovejše številke se nanašajo na leto 2021, ko smo 
v Sloveniji popili največ vina, in sicer 4,97 litra čistega alkohola, 
sledilo je pivo (4,23 litra), najmanj, 1,43 litra, pa smo posegali po 
žganih pijačah. V primerjavi z letom 2020 je v 2021 poraba alkohola 
vseh vrst narasla.

Foto: Pexels.com
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Aluminij – Koper 1:0 
(0:0)

STRELEC: 1:0 Katuša (79.)
ALUMINIJ: Pavli, Martić, Jovan, 

Schaubach, Koblar, Jagić, Gorenak 
(od 72. Frešer), Marinšek (od 89. 
GRajfoner), Šturm (od 64. Katuša), 
Brest (od 89. Munič), Skiba (od 72. 
Čavara). Trener: Robert Pevnik.

KOPER: Golubovič, Mittendorfer, 
Palčič, Šimčak (od 83. Pavlovič), No-
voselec, Correia, Vešner Tičić, Požeg 
Vancaš, Krajinović, Edomwonyi (od 
64. Kotnik, od 76. Koderman), Ochi-
eng (od 46. Kambič). Trener: Zoran 
Zeljkovič.

Med tednom so bile na sporedu 
tekme četrtfi nala Pokala Pivovar-
na Union in že prvo je postreglo s 
prvovrstnim presenečenjem. Drugo-
ligaška vrsta Aluminija je namreč na 
svojem igrišču izločila branilca naslo-
va, prvoligaško zasedbo Kopra.

Zmerni optimizem trenerja 
Roberta Pevnika pred tekmo 
se je izkazal za upravičenega. 
„Vem, kako trdo fantje 
delajo na treningih, moja 
želja pa je bila, da to končno 
prenesemo na tekmo. Doma 
še letos nismo odigrali 
popolne tekme, sedaj pa 
nam je to vendarle uspelo. 
Do uspeha smo prišli z 
izjemno disciplinirano in 
srčno igro, bili smo agresivni 
in smo delali dvojne ali 
celo trojne bloke, res sem 
ponosen na vse naše igralce, 
od prvega do zadnjega. Prav 
tako čestitam vsem, ki delajo 
v klubu,“ je po tekmi žarel 
strateg šumarjev.

Že prvi polčas je pokazal, da tek-
ma ne bo enosmerni promet proti 
domačemu golu, ampak so bili bliž-
je vodilnemu zadetku domačini. 
Najlepše priložnosti so imeli v 17. 
in 34. minuti, obakrat so sprožili po 
dva nevarna strela, a so jih Koprčani 
požrtvovalno in srečno blokirali.

„Povsem jasno je, da smo Kopru 
prepustili pobudo in večjo posest 
žoge, a smo dobro prežali na svoje 
priložnosti. Škoda, da jih nismo izko-
ristili že v 1. polčasu,“ je dejal Pevnik.

V drugem polčasu se ni nič spre-
menilo, čeprav so imeli Koprčani 
prvo veliko priložnost (Correia strel 
preko gola). Bolj se je približeval ko-
nec tekme, bolj so gostje postajali 
nervozni. Tudi z menjavami niso ime-
li sreče, tako je npr. rezervist Kotnik 
moral igrišče zaradi poškodbe ste-
genske mišice zapustiti že po dobrih 
desetih minutah igre …

Na domači strani pa sta kar 
dva rezervista – Frešer in 
Katuša – sodelovala v ključni 
akciji tekme, iz katere je 
padel edini gol. Rok Frešer je 
najprej žogo lepo popeljal na 
rob 16-metrskega prostora, 
tam jo je odložil za strel 
Marka Bresta, po odbiti žogi 
vratarja Adnana Golubovića 
pa jo je v gol iz bližine 
potisnil Jakov Katuša – 1:0. 

Gostje so imeli eno priložnost za 
izenačenje, a je poskus Novoselca 
z glavo švignil preko prečke … Po 
popolnoma tvegani igri gostov so 
šumarji prišli v protinapadu do situa-
cije štirje na dva, a so jo slabo zaklju-
čili … Kljub temu je ostalo pri zmagi 
domače vrste in zasluženega slavja.

Za pripravo taktike si stroka 
zasluži čisto desetko, fantje 
pa za izvedbo. „Analize so 
pokazale, da ima Koper 
težave pri organizaciji 
napadov na postavljeno 
obrambo, velik boljši so 
v tranziciji, česar pa jim 
nismo dovolili. Sami smo 
povsem verjeli, da bomo en 
zadetek dosegli, kar nam 
je tudi uspelo. Koper je bil 
res v zmagovitem nizu treh 

Igralec Aluminija, 20-letni Marko 
Brest, je bil del zadnje akcije mlade 
reprezentance do 21. leta starosti. 
Selektor Mile Ačimović ga je vpokli-
cal na večdnevne priprave v Turčiji, 
kjer so odigrali prijateljski tekmi z 
vrstniki iz Slovaške in Azerbajdžana.

„V Turčiji smo imeli na voljo odlič-
ne pogoje za delo, tudi vreme je bilo 
lepo, navdušen sem bil tudi nad hra-
no, še najpomembnejše pa je to, da 
smo se kot ekipa med seboj dobro 
povezali. To je zame res velik korak 
naprej glede na prvo akcijo, na kate-
ri sem bil prisoten. Menim, da sem 
si z odnosom do reprezentančnega 
dresa in delom tudi zaslužil prilož-
nost za igro, na obeh tekmah sem 
namreč nabral kar nekaj igralnih mi-
nut. Selektorju sem želel pokazati, 
da lahko v vsakem trenutku računa 
name in da bom vedno dal od sebe 
100 %,“ je dejal Marko Brest in dodal 
nekaj besed o samih tekmah: „Slo-
vaška je dobra ekipa, zelo so orga-
nizirani in povezani, remi 0:0 pa je 

kar realen rezultat. Tudi z Azerbaj-
džanom nismo šli slabo v tekmo, a 
smo zaradi napake v obrambi dobili 
poceni zadetek. Ker so se tekmeci 
v nadaljevanju tekme potegnili v 
obrambo, jih je bilo težko prebijati. 
Končni izid 0:2 je bil postavljen ob 
koncu tekme.“

Nedvomno so to zate pomembne 
izkušnje. „Nedvomno se bom vedno 
rad spominjal teh trenutkov, upam 
pa seveda na še kakšen vpoklic v 
izbrano vrsto. Vsakršna izkušnja iz 
reprezentančnega nivoja je drago-
cena, zato sem prepričan, da sem 
s seboj odnesel veliko pozitivnega. 
Najbolj sem se sicer ujel z igralci iz 
mariborskega konca, s katerimi se 
poznamo že od prej. Omenil pa bi 
tudi selektorja Ačimovića, ki je zelo 
dobra oseba, razume pa nas tudi kot 
nogometaše, saj je bil sam nekoč v 
tej vlogi. Vsekakor verjamem, da lah-
ko s to selekcijo skupaj spišemo lepo 
zgodbo,“ je še dodal Brest.

JM

tekem, tokrat so pač naleteli 
na boljšega nasprotnika. 
Polfi nale je tako zasluženo 
tu, upam, da nas bo žreb 
polfi nala nagradil,“ je 
zaključil Pevnik. 

V pozitivnem smislu velja izposta-
viti sodnika Boža Kondiča, ki je na 
obeh straneh dopuščal moško igro z 
veliko kontakta, predvsem pa je imel 
pri dosojanju prekrškov izenačen kri-
terij za obe ekipi. 

Nik Marinšek, Aluminij: „Vedeli 
smo, da kot drugoligaši nimamo v 
tem srečanju česa izgubiti, lahko 
samo veliko pridobimo. Postavili 
smo se nekoliko nižje, kar pa je glede 
na ugled tekmeca povsem logična 
izbira. Sami smo potrpežljivo čakali 
na naš trenutek in ga tudi dočakali. 
Vedeli smo tudi, da nas na našem 
stadionu ne morejo kar tako nadi-
grati, saj nismo zastonj na vrhu 2. 
lige in kandidati za napredovanje. Na 
koncu sem glede na vse priložnosti 
mnenja, da smo zmagali zasluženo, 
obenem pa smo dokazali, da smo 
kot ekipa dozoreli tudi v taktičnem 
smislu. Čestitam vsem soigralcem in 
trenerskemu štabu.“

Rok Schaubach, Aluminij: „Tek-
ma je bila težka za igranje, a smo se 
celotno srečanje borili in bili konku-
renčni Kopru. Ta si ni priigral kakšnih 
resnih priložnosti, sami pa smo eno 
izkoristili in zasluženo napredovali. 
Predvsem smo dobro stali v obram-
bi, tudi z menjavanjem pozicij nas 
gostje niso zmedli. Ključno je bilo, 
da smo res dobro komunicirali med 
sabo in se držali skupaj ter si poma-
gali drug drugemu, naš vratar Pavli 
pa je pobiral vse visoke žoge. Z nap-
redovanjem se nam je poplačal ves 
trud, ki ga vlagamo v nogomet.“

Zoran Zeljković, trener Kopra: 
„Za izpad nimamo opravičila, sem 

pa sedaj zelo jezen. Nismo šli dobro 
v tekmo, nismo bili dovolj odločni 
in ni se zgodilo prvič, da nas izloči 
drugoligaš. V drugem polčasu smo 
si vendarle priigrali nekaj priložnosti, 
a smo preveč komplicirali. Napredo-
vanja si tokrat niti nismo zaslužili. 
Imamo veliko smole s poškodbami, 
kader je iz tedna v teden manjši, 
kljub temu upam, da se nam izide za 
uvrstitev v Evropo vsaj v prvenstvu, 
kar je naš cilj v sezoni. Upam, da iz-
pad ne bo prevelik šok in da bomo 
v prvenstvu nadaljevali zmagoviti niz 
treh zmag.“

Vid Koderman, Koper: „Vrnitev v 
klub, kjer sem preživel del nogome-
tne mladosti, je vedno lepa. Vidim, 
da tukajšnji ljudje v klubu še vedno 
lepo skrbijo za infrastrukturo in že-
lim, da tako tudi nadaljujejo. Sam 
trenutno ne najdem prave forme, 
tako da me čaka še veliko dela na 
treningih. Odraščal sem z žogo v 
nogi in tako bo ostalo tudi v prihod-
nje. Kam me je do sedaj to pripeljalo, 
sem zadovoljen, želim pa si še več. 
Cilj je napredovanje v sami igri in se-
litev v tujino.“

Jože Mohorič

E-mail: sport@radio-tednik.si
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Nogomet � Pokal Pivovarna Union, četrtfi nale

Kidričani pokazali veliko šumarsko srce in izločili branilce naslova

Nogomet � Marko Brest, Aluminij

Dragocena izkušnja

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija (na fotografi ji v rdečih dresih od leve Danijel 
Šturm, Tin Martić in Rok Schaubach) so v pokalnem tekmovanju 
pripravili veliko presenečenje in izločili favorizirani Koper (na foto-
grafi ji Milan Šimčak in Rudi Požeg Vancaš).

Foto: Črtomir Goznik

Marko Brest (Aluminij)
Foto: Aleš Fevžer / m24

Vid Koderman (Koper)

Na velikonočni 
ponedeljek lokalni 
derbi

Kidričani po pokalnem nap-
redovanju optimistično zrejo 
tudi proti naslednji preizkušnji, 
lokalnemu derbiju z Bistrico. 
„To bo povsem drugačna tek-
ma kot tista naša s Koprom, 
saj bomo tokrat mi v vlogi fa-
vorita in bomo morali prevze-
mati pobudo. V sezoni smo že 
velikokrat dokazali, da se zna-
mo spopadati tudi s takšnimi 
situacijami, zato se že veselim 
ponedeljka,“ je dejal kapetan 
Aluminija Nik Marinšek.

2. SNL, 24. krog: Kety 
Emmi&Impol Bistrica - 
Aluminij (v ponedeljek, 
10. 4., ob 16.00 v 
Slovenski Bistrici).

Pokal Pivovarna Union, 
četrtfi nale:

Aluminij – Koper 1:0 (0:0);
Maribor – eMundia Primorje  

3:1 (2:0); strelci: 1:0 Jakupović 
(11.), 2:0 Tolić (27.), 2:1 Proleta 
(58.), 3:1 Božić (77.);

Tekmi Rogaška – Kety Em-
mi&Impol Bistrica in Olimpija – 
Celje sta bili odigrani v četrtek. 

Aluminij – Koper 3:2
Koprčani so eno izmed najuspešnejših moštev slovenskega pokalne-

ga tekmovanja, doslej so cenjeno lovoriko osvojili kar štirikrat, v sezo-
nah 2005/06, 2006/07, 2014/15 in 2021/22. V tem oziru zaostajajo samo za 
Mariborom (9-krat) in Olimpijo (7-krat). 

A tudi Kidričani so lahko ponosni na svojo bero uvrstitev v zaključne 
boje, ne nazadnje so bili v sezoni 2017/18 fi nalisti, naslednji dve pa pol-
fi nalisti – 2018/19 in 2019/20. Zanimivo: v sezoni 2019/20 so v četrtfi nalu 
izločili prav Koper … Zato pa so v naslednjih dveh sezonah (2020/21 in 
2021/22) Koprčani v osmini fi nala dvakrat izločili Aluminij … 

Tradicija pokalnih tekem med Koprom in Aluminijem je 
torej zelo, zelo pestra in razgibana … Statistika kaže, 
da sta se ekipi v zadnjih sedmih sezonah pomerili kar 
petkrat, dvakrat je napredoval Koper, trikrat pa Aluminij. 
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Minulo soboto je Strelsko društvo 
Tovarne sladkorja Ormož v gimnazij-
ski športni dvorani v Ormožu organi-
ziralo 6. Državno prvenstvo mešanih 
parov v streljanju z zračno puško in 
pištolo na 10 m. Na njem so se novih 
velikih uspehov veselili zlati Ptujčani 
s pištolo ter zlati in srebrni Ormožani 
s puško.

Ptujčana Majda Raušl 
in Sašo Stojak tretjič 
zapored državna prvaka

Aktualna državna prvaka v me-
šanih parih, Majda Raušl in Sašo 
Stojak, sta si po dveh zaporednih 
naslovih državnih prvakov v letih 
2022 in 2021 tokrat v kvalifi kacijah s 
562 krogi še petič po vrsti pristreljala 
zaključni dvoboj za zlato odličje pro-
ti glavnima konkurentoma Jagodi 
Tkalec in Jožetu Čepru iz Rečice pri 
Laškem. Slednja sta v kvalifi kacijah 
dosegla najboljši rezultat s 565 krogi.

V fi nalu sta Ptujčana odlično unov-
čila svojo izkušenost in mirnost ter z 
zanesljivim in natančnim streljanjem 
zmagala z rezultatom 16:12 in se raz-
veselila tretjega zaporednega naslo-
va državnih prvakov. Ptujčani tako 
ohranjajo tradicijo osvajanja odličij 
na vseh šestih DP, od tega imajo tri 
zlate, dve srebrni in eno bronasto.

Štirikratna prvaka 
tokrat srebrna

Favorizirana ormoška strelca Ko-
vinarja in štirikratna državna prvaka, 
Urška Kuharič (310,8) in Jan Šumak 
(309,2), sta na domačem strelišču 
znova odlično opravila s kvalifi kacija-
mi in se s skupnim rezultatom 620,0 

kroga z 2. mesta uvrstila v zaključni 
dvoboj za zlato odličje. Še boljše 
streljanje sta tokrat pokazala strel-
ca Olimpije Sonja Benčina (313,0) in 
Blaž Lužar (308,6) s skupnim rezul-
tatom 621,6 kroga. Na 3. mestu – z 
vsega tremi desetinkami zaostanka 
za Ormožanoma – sta bila tretja 

Rušana Urška Hrašovec (310,6) in 
Simon Potrč (309,1). 

V fi nalu sta strelca Olimpije proti 
Ormožanoma zanesljivo nizala točki 
za točki in na koncu dosegla blešče-
čo zmago s polnim izkupičkom 16:0, 
kar se je zgodilo prvič na DP. Za pred-
stavnika Olimpije je to prvi naslov. 

Ormoška mladinca s 
puško do zlata

V kvalifi kacijah mladinske tekme 
z zračno puško sta mlada Ormožana 
Kovinarja Eva Petek (308,9) in Nino 
Benjamin Kovačec (302,6) zasedla 
drugo mesto s skupnim rezultatom 
611,5 kroga in se uvrstila v zaključni 
dvoboj za zlato odličje proti zmago-
valcema v kvalifi kacijah – odličnima 
Kamničanoma Patriciji Breskvar 
(304,9) in Nejcu Kuharju (310,4). 

Drugi ormoški par Kovinarja, v za-
sedbi Ina Voljč (294,5) in Jan Dogša 
(295,1) je osvojil deseto mesto v kva-
lifi kacijah (589,6) in uvrstitev v fi nal-
no šesterico zgrešil za slabih sedem 
krogov. 

V izjemno dramatičnem in izena-
čenem dvoboju sta bila favorita do-
mačega občinstva nepopustljiva in 
natančna, na koncu sta si Eva Petek 
in Nino Benjamin Kovačec z rezul-
tatom 17:15 tokrat pristreljala zlato 
odličje in naslov državnih mladinskih 
prvakov. S tem sta nadgradila lansko 
tretje mesto. 

Simeon Gönc

petek � 7. aprila 2023Šport14

Novi državni prvaki po težnostnih kategorijah so postali: Tomaž Prija-
novič (–74 kg), Jure Rus (–83 kg), Timotej Kolmanko (–93 kg), Jan Lavrič 
(–105 kg), Tadej Kovačič (–120 kg) in Rene Vučko (120+ kg). 

V ženski konkurenci so slavile: Lara Vehar (–57 kg), Katja Babič (–63 
kg), Maruša Bizjak Ferjan (–69 kg), Nuša Železnik (–76 kg), Laura Jelen 
(–84 kg) in Kaja Lamut (84+ kg).

Strelstvo � 6. Državno prvenstvo mešanih parov 10 m

Ptujčani in Ormožani prvaki tudi v parih

 Foto: Strelska zveza Slovenije

Odlična ptujska strelca Majda Raušl in Sašo Stojak (na fotografi ji 
s trenerjem Zlatkom Kostanjevcem) sta osvojila tretji zaporedni na-
slov državnih prvakov v mešanih parih z zračno pištolo.

Rezultati, mešani pari zračna puška člani:
1. SD Olimpija (Sonja Benčina / Blaž Lužar) 621.6, 16
2. SD Kovinar Ormož I (Urška Kuharič / Jan Šumak)  620.0, 0
3. SD I. Pohorski bataljon Ruše (Urška Hrašovec / Simon Potrč) 619.7
3. SD Trzin I (Suzana Lukić / Luka Lukić) 616.3
7. SD Kovinar Ormož II (Nuša Žnidarič / Žan Tomažič)  606.4
10. SD Tovarne sladkorja Ormož (Suzana Črnko / Aljaž Čučko) 591.1

Mešani pari zračna pištola člani:
1. SK Ptuj I (Majda Raušl / Sašo Stojak)  562, 16
2. SD Dušana Poženela Rečica I (Jagoda Tkalec / Jože Čeper) 565, 12

3. SD Lotrič Železniki (Anja Prezelj / Klemen Tomaševič) 559
3. SD Trzin (Eva Kuzmič / Kristjan Vinko) 545
12. SD Jožeta Kerenčiča Miklavž II (Stanka Miholič / Boštjan Simonič) 530
13. SD Kovinar Ormož (Petra Vernik / Gregor Polajnko) 525
14. SD Jožeta Kerenčiča Miklavž I (Nika Miholič / Miran Miholič)  521

Mešani pari zračna puška mladinci:
1. SD Kovinar Ormož (Eva Petek / Benjamin Nino Kovačec) 611.5, 17
2. SD Kamnik (Patricija Breskvar / Nejc Kuhar) 615.3, 15
3. SD Kisovec I (Nika Skubic / Gašper Judež) 606.0
3. SD I. Pohorski bataljon Ruše (Lana Miuc Zelko / Gal Potrč) 599.3
10. SD Kovinar Ormož II (Ina Voljč / Jan Dogša)  589.6

V Športni dvorani Kidričevo je bilo 
v soboto in nedeljo pod organiza-
cijsko taktirko Powerlifting zveze 
Slovenije in s pomočjo Občine Kidri-
čevo ter Športne zveze občine Kidri-
čevo izvedeno državno prvenstvo 
v powerliftingu – v troboju moči. 
Udeleženci so moči merili v treh dvi-
gih palice z utežmi: počepu, potisku 
s prsi in mrtvem dvigu. Za skupni 
seštevek se je upošteval najtežji od 
treh poskusov posameznega dviga.

V vseh starostnih kategorijah se 
je prvenstva udeležilo skupno 114 
tekmovalk in tekmovalcev, od tega 
35 žensk in 79 moških. Gre za rekor-
dne številke in največji dogodek v 
zgodovini powerliftinga v Sloveniji. 
O tem je predsednik Powerlifting 
zveze Slovenije Urban Mur dejal: „V 
zadnjih letih naš šport zares vidno 
napreduje, kar se vidi tudi skozi po-

večano udeležbo na tekmovanjih. 
Letos smo ob rekordnem številu pri-
jav celo omejili število udeležencev, 
glavni razlog je bil ta, da bi tekmova-
nje teklo čimbolj gladko.“ 

Po tekmovanju v Kidričevem, ki je 
potekalo izredno hitro in je bilo od-
lično organizirano na vseh nivojih, je 
Mur dodal: „Zelo radi sodelujemo z 
Občino Kidričevo, ki nam v tej špor-
tni dvorani nudi odlične pogoje za 
organizacijo powerlifting tekmova-
nja, zato se sem radi vračamo. Naš 
cilj je sicer popularizirati šport po 

vsej Sloveniji in z dobro organizacijo 
tekmovanja v Kidričevem smo to na-
redili na najboljši možni način.“

Skupna zmagovalca Rus in Babi-
čeva

V Kidričevem smo dobili dvanajst 
novih državnih prvakov v powerli-
ftingu v troboju moči. Absolutno je 
med moškimi slavil Jure Rus z rezul-
tatom 700 kilogramov (97,2 točke). 
Med ženskami je postala državna 
prvakinja Katja Babič z rezultatom 
400,5 kilograma (93,1 točke).

Tekmovalka iz Župečje vasi je o 

nastopu pred domačimi gledalci in 
svojih dvigih v Kidričevem povedala: 
„Meni osebno so domače tekme res 
najboljše, saj je v Kidričevem odlično 
vzdušje in vsi navijajo zame. Zelo 
sem uživala na tekmi in sem se pot-
rudila, da sem dobro dvigovala uteži. 
Zadovoljna sem s svojim nastopom, 
z osvojenim naslovom in postavlje-
nim novim državnim rekordom.“

Babičeva je tekmovala v kategoriji 
do 63 kg in je v počepu dvignila 153 
kg, kar je državni rekord v tej katego-
riji. V potisku s prsi je v drugem poiz-
kusu dvignila 80 kg, v mrtvem dvigu 
pa prav tako v drugem dvigu 167,5 
kg. Seštevek treh disciplin je poka-
zal 400,5 kg, kar je tudi nov osebni 
rekord naše tekmovalke in državni 
rekord v powerliftingu za kategorijo 
do 63 kg.

Za Katjo Babič je to že šesti osvo-
jeni naslov državne prvakinje, sedaj 
pa je fokus že usmerila proti novemu 
velikemu cilju, ko bo junija tekmova-
la na svetovnem prvenstvu na Malti.

David Breznik

Powerlifting � Državno prvenstvo v Kidričevem

Babičeva z rekordom do šestega naslova

ŽOK G.S.V. Ptuj – 
Uniforest Prebold 3:0 
(20, 17, 17)

ŽOK G.S.V. PTUJ: Tomanič, Hren, 
Horvat, Dežman, Mlakar, Koren, 
Hentak, Čabrian, Habjanič. Trenerka: 
Eva Vedlin Gojčič.

V zaostali tekmi 16. kroga so ptu-
jske odbojkarice z gladko zmago 
proti Uniforestu zaključile uspešno 
tekmovalno sezono. Sklepno dejanje 
sezone 2022/23 si je v športni dvorani 
Gimnazije Ptuj ogledalo veliko gledal-

cev, med njimi pa je bilo videti šte-
vilne mlade deklice, ki predstavljajo 
prihodnost ptujske ženske odbojke.

Trenerka Eva Vedlin Horvat je tok-
rat imela v postavi sedem udarnih 
igralk, ki so nosile glavno breme skozi 
celotno sezono. Tokrat jo je v nasprot-
ju z večino tekem, ko so ekipo dopol-
njevale mlade igralke, za nekaj točk 
dopolnila z dvema starejšima igralka-
ma Katjo Čabrian in Petro Habjanič.

Alida Tomanič, ŽOK GSV Ptuj: 
„Naša mlada ekipa je v minuli sezo-
ni delovala dobro in je tudi vidno 
napredovala v igro. Peto mesto je 

uvrstitev, ki smo si jo zadale za cilj 
in smo ga tudi uresničile. Mogoče bi 
lahko osvojile še kakšno točko več 
ali dosegle kakšno zmago več, kar 
bi nam na lestvici prineslo kakšno 
mesto višje, a tudi z osvojenim petim 
mesto smo lahko v našem klubu za-
dovoljni.“

Končna lestvica: 
1. KAJUH ŠOŠTANJ 18 16 2 51:13 47
2. MURANIA LENDAVA 18 14 4 45:18 42
3. KEA ŠEMPETER 18 14 4 44:24 39
4. CELJE 18 11 7 39:23 35
5. ŽOK G.S.V. PTUJ 18 10 8 38:29 32
6. SLOVENJ GRADEC 18 10 8 34:28 28
7. ČRNA 18 7 11 27:33 23
8. U. PREBOLD 18 4 14 15:42 12
9. SVOLLEY 18 4 14 14:43 12
10. S. BISTRICA II 18 0 18 0:54 0

David Breznik

Foto: Strelska zveza Slovenije

Velik uspeh sta v Ormožu do-
segla tudi ormoška mladinca 
Eva Petek in Nino Benjamin 
Kovačec, ki sta po lanskem bro-
nu tokrat stopila na najvišjo 
stopničko in osvojila naslov dr-
žavnih prvakov, srebrna sta bila 
Kamničana, tretja pa sta bila 
Rušana in Kisovčana.

Veteranska atletika je zelo raz-
širjena in popularna, kar kaže tudi 
statistika udeležencev svetovnega 
dvoranskega prvenstva v Torunu. 
Na Poljskem je npr. imela domača re-
prezentanca med 4.500 udeleženci 
prijavljenih kar 751 atletov, medtem 
ko je Slovenijo zastopalo dvanajst 
atletov. Med njimi so tekmovali štir-
je člani Atletskega kluba Ptuj: Marko 
Sluga, Miki Prstec, Barbara Gačnik 
in Karmen Grnjak. Vsi so se izkazali 
z odličnimi rezultati in so osvojili štiri 
medalje.

Najstarejši član ptujske odprave 
v Torun (to poljsko mesto je ob atle-
tiki letos v znamenju 550. obletnice 
rojstva najbolj znanega astronoma 
Nikolaja Kopernika, op. a.) Marko 
Sluga je tekmoval v starostni kate-
goriji M85. Legenda v svetovni vete-
ranski atletiki si je medaljo priskakal 
v skoku v višino, kjer je s preskočeno 
višino 111 cm prišel do srebrne me-
dalje. Ob tem izstopajočem uspehu 
je bil še četrti v suvanju krogle (8,59 

m), šesti v metu kladiva (22,59 m), 
sedmi v metu diska (16,90 m) in osmi 
v metu kopja (18,56 m). 

Uspeh Sluga je z dvema medalja-
ma dopolnil Miki Prstec, ki tekmuje v 
starostni kategoriji M65. Ptujski atlet 
je v metu diska zasedel tretje mesto 
z najdaljšim metom 44,21 m, tretji je 
bil tudi v suvanju krogle z najdaljšim 
metom 13,35 m. 

Četrto medaljo je za AK Ptuj v 
Torunu osvojila Karmen Grnjak. V 
kategoriji W35 je za tretje mesto v 
skoku v višino preskočila 155 cm. Ista 
atletinja je v svoji drugi disciplini – v 
skoku v daljino – skočila natančno 
5 metrov, kar je bilo dovolj za zelo 
dobro sedmo mesto.

Tri mesta nižje – na 10. mestu – je 
v skoku v daljino v starostni katego-
riji W40 pristala Barbara Gačnik, ki je 
najdlje skočila 411 centimetrov.

Nove štiri medalje na tako velikem 
tekmovanju so lep obet tudi za pole-
tno tekmovalno sezono.

David Breznik

Atletika � Veteransko dvoransko SP

Na Poljskem štiri medalje 
za ptujske veterane

Foto: osebni arhiv

Ptujski atleti veterani v Torunu

Foto: Strelska zveza Slovenije

Najuspešnejša strelca na DP 
mešanih parov z zračno puško 
in štirikratna prvaka – odlična 
Ormožana Kovinarja Urška Ku-
harič in Jan Šumak – nadalju-
jeta z osvajanjem odličij. Tokrat 
sta na domačem strelišču osvoji-
la srebrno, zmagala je Olimpija, 
tretji so bili Rušani in Trzinci.

Foto: Črtomir Goznik

Katja Babič je znova postala državna prvakinja v powerliftingu.

Odbojka � 3. DOL - vzhod (ž)

Zmagoviti zaključek sezone
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Boksarska zveza Slovenije je Do-
uble B Gymu zaupala izvedbo 
2. kroga slovenske boksarske 
lige, ki je hkrati štel tudi za Po-
kal Domžal. V Domžalah je v 
ring stopilo rekordno število 
boksarjev, saj so gledalci skup-
no videli kar 36 dvobojev. V 
sedmih parih so tekmovali čla-
ni Boks kluba Ring in BK Dejan 
Zavec Boxing, v ringu so zabe-
ležili tri zmage.

Odlična predstava 
Domna Petroviča

Trener BK Dejan Zavec 
Boxing Tomi Lorenčič je imel v 
ringu tri boksarje, med katerimi 
sta bila dva popolna novinca. 
Med schoolboysi je prvič nastopil 
11-letni Alex Fras, ki se je v kategoriji 
do 52 kg pomeril z Aleksom Vašem 
(SHO). Slednji je bil višji nasprotnik 
in je vidno prevladoval v borbi, tako 
da je Lorenčič prekinil dvoboj v prvi 
rundi. S prekinitvijo je izgubil še en 
novinec Nejc Maroh. 15-letni kadet 
je nastopil v kategoriji nad 80 kg, na-
sproti mu je stal Tai Lampreht (ŽBK). 
Šlo je za izenačen dvoboj, v katerem 
je Maroh pokazal veliko želje po bo-
ksanju in tudi znanja, a ga je zausta-
vila krvavitev iz nosu, zaradi česar je 
bil dvoboj prekinjen v 3. rundi.

Po porazih je na vrsto prišla tudi 
zmaga, ki jo je dosegel Domen Pet-
rovič. Ta je v članski kategoriji do 86 
kg tekmovalno nastopil četrtič, meril 
se je s Fehinom Halilovićem (SHO). 
Petrovič je zmagal po prekinitvi v 
prvi rundi, potem ko je tekmeca ra-
zorožil s kombinacijo udarcev in zak-

ljučnim direktom. V borbi je pokazal 
velik premik naprej in optimistično 
zre k naslednjemu cilju, nastopu na 
državnem prvenstvu.

Za ringovce sta zmagala 
Zdolšek in Volgemut

Boks klub Ring iz Ptuja so v Dom-
žalah pod vodstvom trenerja Ivana 
Pučka ml. zastopali štirje boksarji, 
ki so zabeležili polovičen uspeh. No-
vinec Svit Kolar se je pomeril med 
schoolboysi do 57 kg z Edijem Lutol-
lijem (ICE). 14-letni boksar je proti 
nekoliko izkušenejšemu tekmecu 
pokazal dober odpor ter izgubil 
proti Celjanu po sodniški odločitvi. V 
kadetski kategoriji do 80 kg je še en 
ptujski novinec Nik Antolič boksal z 
Jašem Jurkom (SLB). Šlo je za tesen 
obračun in deljene sodniške odlo-

čitve po rundah, a na koncu je kljub 
zelo spodbudni predstavi Antoliča 
zmaga šla v modri kot k Jurku.

Zelo se je tokrat izkazal Ožbej 
Zdolšek, ki je v osnovi še kadet, a ga 
je tokrat trener preizkusil med mla-
dinci v kategoriji do 63,5 kg. Mlade-
nič se ni ustrašil izziva, imenovanega 
Amar Husanovič (Sevnica), saj je tek-
mecu vsilil svoj agresivni stil boksa-
nja in ga je tudi s suvereno predstavo 
premagal.

Drugo zmago za »ringovce« je za-
beležil Denis Volgemut, ki se je med 
člani do 90 kg pomeril z Janezom 
Špegličem (ICE). Slednji je bil proti 
Volgemutu pravi velikan, saj meri več 
kot 190 cm. V preteklosti sta se že 
merila na kakšnem sparing dvoboju in 
se poznata, a tokrat je bolj kot pozna-
vanje tekmeca odločila želja in fi zična 
pripravljenost. Obe prvini sta bili na 
strani zmagovalca Denisa Volgemuta, 
ki je dobro zapiral prostor v ringu in je 
bil natančnejši pri udarcih. To so videli 
tudi sodniki, ki so mu pripisali zmago. 

Denisa Volgemuta in Andija Ger-
dellaja v soboto čakata zelo težka 
dvoboja, saj bosta tekmovala na 
Zlatem grbu Slovenske Bistrice, ki se 
bo začel ob 18. uri v Športni dvorani 
Slovenska Bistrica.

David Breznik

Boks � 2. krog slovenske lige

Tri ligaške zmage za ptujske boksarje

Denis Volgemut (BK Ring Ptuj v modrem dresu) se je izkazal v 
Domžalah.

Atletski klub Ormož je v športnem 
parku Mestna Graba organiziral že 
22. ormoški polmaraton, ki je poru-
šil kar nekaj rekordov. V prvi vrsti je 
bila rekordna udeležba, saj se je teka 
udeležilo kar 498 nastopajočih. Šte-
vilka, ki ti „vzame sapo“. 

„Upam, da so bili vsi nastopajoči 
zadovoljni z organizacijo in da jim bo 
Ormož ostal v lepem spominu. Tudi 
vreme, čeprav malo vetrovno, nam 
je dobro služilo. Zadovoljni smo tudi 
z dosežki naših članov. Na polmara-
tonu sta padla rekordna časa pro-
ge: pri ženskah je to uspelo hrvaški 
tekmovalki Jasmini Ilijaš (1:21:38), 
pri moških pa članu AK Ormož Blažu 
Orešniku (1:11:47). V klubu smo zado-
voljni z izpeljavo polmaratona, zdaj 
pa so že vse misli usmerjene v orga-
nizacijo jubilejnega, 20. ormoškega 
uličnega nočnega teka, ki bo izpeljan 
po ulicah mesta Ormož 23. junija 
2023,“ je vidno zadovoljen po teka-
škem prazniku v Ormožu spregovoril 
predsednik in legenda ormoške atle-
tike Ivan Golob.

Na polmaratonu (21,098 kilome-
trov) v ženski konkurenci se je zma-
ge veselila Jasmina Ilijaš. „Težka pro-
ga z več kratkimi vzponi, ki so nam 
poleg vetra dodatno oteževali tek. 
Predvsem zadnji trije kilometri so 

bili zame težki, vendar sem na kon-
cu super zadovoljna s časom. Ob še 
močnejši konkurenci bi lahko bil čas 
še boljši, a pustimo to za prihodnja 
leta. V Ormožu sem nastopila že pe-
tič in lahko rečem, da je organizacija 
odlična, število nastopajočih pa ved-
no večje,“ je povedala članica TK Ma-
rathon 95 iz Varaždina.

Na polmaratonu pri moških so 
bile vse oči uprte v domačega tekača 
Blaža Orešnika, ki ga 15. aprila čaka 
nastop na maratonu v Rotterdamu. 
„Zame je bil to močnejši trening 
pred nastopom na maratonu na Ni-
zozemskem. V preteklih dveh letih 
je bilo zaradi vročine težko teči na 
polmaratonu v Ormožu, tokrat pa 
je bila temperatura odlična, malo 
nam je edino ponagajal veter. Odte-
kel sem rekordni čas proge in že iz 
tega razloga moram biti zadovoljen. 
Da gre ormoški polmaraton v pravo 
smer, pa govori rekordna udeležba. 
Mislim, da lahko že naslednji ormoš-
ki polmaraton preseže število 500 
nastopajočih, kar pa je že res izjem-
na številka,“ nam je po teku zaupal 
Orešnik, najuspešnejši športnik Obči-
ne Ormož za leto 2022.

Med nastopajočimi je že nekaj let 
tudi župan Ormoža Danijel Vrbnjak, 
ki se je letos podal na progo, dolgo 
10 kilometrov. „Obiskanost dogodka 
potrjuje, da mesto Ormož živi s špor-
tom. Čestitke domačemu atletske-
mu klubu za še eno odlično izpeljano 
prireditev. S svojim časom 57:34 sem 
zadovoljen. Lani je bil cilj teči pod 
eno uro, letos pod 58 minutami. Dal 
sem vse od sebe in uspel mi je čas, s 
katerim sem zelo zadovoljen. Ob tej 
priložnosti bi 15. junija v Ormož vse 
povabil na zaključek etape kolesar-
ske dirke Po Sloveniji, 23. junija pa 
na 20. ormoški ulični nočni tek. Šport 
je izjemen promotor našega mesta 
ter Občine Ormož. Vsem, ki na ka-
kršenkoli način pripomorejo k temu, 
iskreni hvala lepa,“ je še o nekaj za-
nimivih velikih športnih dogodkih v 
bližnji prihodnosti spregovoril župan 
Vrbnjak. 

Med skoraj 500 nastopajočimi je z 
največjim številom udeležencev, 59 
mladih športnic in športnikov, na 23. 
ormoškem polmaratonu nastopila 
Športna šola Dada.

Uroš Krstič

Atletika � 22. ormoški polmaraton 2023

Tekaški praznik v Ormožu z rekordno udeležbo

Foto: Hozyan

Zmagovalci in zmagovalke ormoškega polmaratona

Foto: Bor Bratovž

Člani BK Dejan Zavec Boxing s trenerjem Tomijem Lorenčičem

Rezultati:
- polmaraton – ženske (17 nastopajočih): 1. Jasmina Ilijaš (Hrvaška, 1:21:38 

- rekord proge), 2. Monika Rudolf (ŠD Tek je lek, 1:38:34), 3. Andreja Gorčan 
(AK Ormož, 1:40:48) ...

- polmaraton – moški (69): 1. Blaž Orešnik (AK Ormož, 1:11:47 - rekord pro-
ge), 2. Vito Kunstek (AD Slov. Bistrica, 1:13:28), 3. Mitja Potrč (Trnovska vas, 
1:15:43) ...

- tek na 10 km – ženske (20): 1. Sara Štumberger (Benedikt, 40:45), 2. Anica 
Sitar (SDR315 Sjeverozapad, 44:06), 3. Petra Jenko (AK Ormož, 45:09) ...

- tek na 10 km – moški (112): 1. Miha Petek (Vaso team, 34:23), 2. Jurica 
Tomac (Međimurje, 34:29), 3. Andrej Debelak (PU Celje, 35:12) ...

- tek na 5 km – ženske (40): 1. Nina Pavlič (Društvo Alpska šola, 20:48), 2. 
Katja Petek (AK Ormož, 21:49), 3. Alenka Rebrnik (GPU UKP NPU, 23:30) ...

- tek na 5 km – moški (45): 1. Matjaž Rus (AK Ormož, 17:55), 2. Aljaž Novak 
(AK Ormož, 18:10), 3. Christian Ostermann (Graz, 18:19) ...

- 1200 m (2008/09) - deklice/dečki: 1. Klara Strelec in 1. Luka Dovnik;
- 900 m (2010/11) - deklice/dečki: 1. Ana Lesjak in 1. Žan Slatenšek;
- 600 m (2012/13) - deklice/dečki: 1. Ula Jurčec in 1. Anže Jurkovič;
- 300 m (2014/15) - deklice/dečki: 1. Lina Jurkovič in 1. Jan Lesjak;
- cici tek (2016 in mlajši) - deklice/dečki: 1. Ema Strelec in 1. Žan Venta;
- štafeta - deklice: 1. OŠ Miklavž pri Ormožu, 2. OŠ Velika Nedelja, 3. OŠ 

Ormož ...
- štafeta - dečki: 1. OŠ Ormož, 2. OŠ Sveti Tomaž, 3. OŠ Ivanjkovci ...

Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 30. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: CB24 Tabor Sežana 

– Domžale; OB 17.30: Kalcer Radomlje – Gorica; OB 20.15: Maribor – 
Koper; V PONEDELJEK OB 15.00: Bravo – Olimpija Ljubljana; OB 17.30: 
Mura – Celje. 

2. SNL
RAZPORED 24. KROGA, V PETEK OB 18.00: Triglav Kranj – Nafta 

1903; V SOBOTO OB 16.00: Vitanest Bilje – Krka, Roltek Dob – Krško, 
Jadran Dekani – Ilirija 1911, Fužinar Vzajemci – Brinje Grosuplje; V PO-
NEDELJEK OB 14.30: Beltinci Klima Tratnjek – Rogaška; OB 16.00: Kety 
Emmi&Impol Bistrica – Aluminij, Rudar Velenje – Primorje eMundia. 

3. SNL – vzhod
RAZPORED 19. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Podvinci – Drava Ptuj, 

Cirkulane – Šmartno 1928, Zavrč – Koroška Dravograd, Rače – Dravi-
nja; OB 18.00: Brežice 1919 Terme Čatež – Šampion, Premium Dobrov-
ce – Bosch Bračič Videm. Prosta je ekipa Šmartno. 

Super liga MNZ Ptuj
RAZPORED 11. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Grajena ANpro – Stojn-

ci, Boč Poljčane – Apače, Gerečja vas – Središče; V PONEDELJEK OB 
16.00: Bukovci – Hajdina, Gorišnica – Markovci. 

1. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 10. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Tržec – Skorba; V PO-

NEDELJEK OB 10.30: Hajdoše – Pragersko; OB 16.00: Rogoznica – Or-
mož, Makole Bar Miha – Podlehnik. 

2. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 10. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Zgornja Polskava – 

Oplotnica Senčila Senica, Polskava avtop. Grobelnik – Leskovec; V 
PONEDELJEK OB 16.00: Dornava Digitalpartner.si – Slovenja vas SMS 
sanacija. Ekipa Mladinec Lovrenc je izstopila iz tekmovanja. 

1. mladinska liga
20. KROG: Nova KBM Aluminij – Kalcer Radomlje (v soboto ob 

16.30).

1. kadetska liga
20. KROG: Nova KBM Aluminij – Kalcer Radomlje (v soboto ob 

14.00).

Rokomet � NLB liga
RAZPORED 21. KROGA, V PETEK OB 18.00: Koper – Gorenje; OB 

18.30: Riko Ribnica – Krško; OB 19.00: Trimo Trebnje – Slovenj Gradec; 
V SOBOTO OB 18.30: LL Grosist Slovan – Jeruzalem Ormož; OB 19.00: 
SVIŠ Ivančna Gorica – Maribor Branik; OB 20.00: Urbanscape Loka – 
Celje Pivovarna Laško. Dobova – Krka. 

Futsal � 1. SFL, končnica
Četrtfi nale, druga tekma: Dobrepolje – Meteorplast Šic bar (v petek 

ob 20.30); v zmagah vodi Meteorplast 1:0.

Namizni tenis � 1. SNTL (ž)
13. KROG: NTK Cirkovce – Letrika (v soboto ob 17.00).

Kolesarstvo � Dirka Pokal Poli 2023
Kolesarski klub Perutnina Ptuj v soboto, 8. aprila, organizira tradici-

onalno dirko za Pokal Poli. Dirka za kategorije dečkov in deklic A, B in 
C, mlajših mladincev in mladink, mladincev in mladink ter članic in tudi 
rekreativcev bo potekala od 8. do predvidoma 16. ure v Hajdošah na 
obeh brežinah kanala v smeri proti Slovenji vasi. V tem času bo moten 
promet, organizatorji prosijo vse udeležence v prometu, da strogo 
upoštevajo navodila rediteljev in policije. Obenem naj krajani poskrbi-
jo, da na progo ne puščajo svojih živali. 

Rekreativci bodo predvidoma ob 14.00 odpeljali štiri kroge (vsak je 
dolg 4 km), prijave organizatorji sprejemajo do 12. ure pri Tenis centru 
Goja, oz. predhodno na mail: info@cyclingpp.com. 

START/CILJ:
Tenis center Goja–igrišče Hajdoše–most čez KANAL–krožišče Haj-

doše (LC 829 151)–most čez KANAL Slovenja vas–nekategorizirana 
občinska cesta–Tenis center Goja (desni krog).

Judo � Pokal Ptuja
Judo klub Drava v soboto, 8. aprila, v dvorani Center organizira tra-

dicionalno tekmovanje Pokal Ptuja 2023. Na njem bodo od 9.30 naprej 
nastopili judoisti in judoistke v kategorijah U-8, U-10, U-12, U-21 in U-23.

Jože Mohorič

Športni napovednik

Po Goričkem iz Hodoša na Soški vrh (327 m) 
10. april
Ptujski planinci vas vabimo na pomladanski izlet po prelepi pokraji-

ni Goričkega. Vabimo tudi vas, da se nam pridružite in z nami uživate 
planinsko obarvan velikonočni ponedeljek. Pot je nezahtevna in nam 
bo vzela okoli 4,5 ure hoda.

Udeleženci izleta se zberemo v ponedeljek, 10. aprila, ob 7.30 na že-
lezniški postaji Ptuj, odhod vlaka ob 7.45, od koder se bomo popeljali 
do Hodoša. Po prelepi pokrajini Goričkega nas bo pot vodila iz Hodoša 
po za večino povsem novih poteh, zato prav lepo povabljeni, da se 
nam pridružite na izletu. Ob 17.46 se bomo vrnili v Ptuj. 

Strošek izleta znaša 6 EUR. Prijave na www.pdptuj.si, priporoča-
mo plačilo na TRR: SI56 0420 2000 0493 764 pri NKBM, sklic: SI00 
20230410, namen Soški vrh. 

Vodil bo Uroš Vidovič s sovodniki.

Planinski kotiček
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Športna dvorana Hardek in Gim-
nazija Ormož sta gostili polfi nalni 
turnir srednjih šol v rokometu za 
dijake. Poleg gostiteljev so nasto-
pili še Gimnazija Ledina Ljubljana, 
Gimnazija Velenje in SIC Brežice. Po 
šestih odigranih tekmah sta si na-
stop v velikem fi nalu, ki ga bo gostilo 
Novo mesto, priborili prvo- in drugo-
uvrščena Gimnazija Ledina Ljubljana 
(ekipo je vodil bivši dijak Gimnazije 
Ormož Vid Lukman) in Gimnazija 
Ormož. Z izjemnimi, predvsem tak-
tičnimi predstavami je domačim 
gimnazijcem uspel pravi podvig in s 
tem uvrstitev na Final 4. 

Ormožani so najprej premagali 
SIC Brežice z rezultatom 13:12. Izid 
kaže na minimalno zmago, a skozi 
celotno tekmo so rezultat popolno-
ma nadzirali domačini. V drugi tekmi 

je Gimnazija Ormož zamudila kar 
nekaj lepih priložnosti, da premaga 
prvega favorita turnirja Gimnazijo 
Ledina Ljubljana. Dve zgrešeni se-
demmetrovki sta bili krivi za mini-
malni poraz z izidom 9:10. 

V odločilni tekmi za napredovanje 
sta se pomerili gimnaziji iz Ormoža 
ter Velenja. Gostje so v 2. polčasu 
povedli za dva zadetka (8:10), nato 
pa je sledil fantastičen zaključek Or-

možanov in lepa zmaga s petimi goli 
prednosti (16:11). 

„Marljiva, borbena in nepopustlji-
va četica je dosegla izjemen uspeh in 
se uvrstila v fi nale državnega tekmo-
vanja v rokometu za dijake. Uspeh je 
toliko večji, ker gre za dijake prvih in 
drugih letnikov. Od naštetih v klubu 
Jeruzalem Ormož trenirajo le štirje 
– Bezjak, Majhen, Grabovac, Potoč-
njak –, ostali člani ekipe pa trenirajo 
dvakrat tedensko na šolskih trenin-
gih. Seveda si v prihodnje še želimo 
kakšnega rokometaša na Gimnaziji 
Ormož, ki omogoča športnikom do-
datne treninge pod vodstvom naj-
višje izobraženih trenerjev. Čestitke 
ekipi še enkrat iz srca,“ je po turnirju 
povedal športni pedagog na Gimna-
ziji Ormož Aleš Jurčec. 

KU

Golf � Golf klub Ptuj: 
odlični rezultati 
ptujskih golfi stov

Tekmovalna golf sezona je v pol-
nem teku in na različnih tekmovanjih 
so bili zelo aktivni in uspešni člani 
Golf kluba Ptuj. 

Na Otočcu so v sklopu Slo am to-
ura izvedli turnir, na katerem je v ab-
solutni kategoriji po treh odigranih 
krogih Jan Hribernik osvojil 2. mesto. 
Dobro sta se med člani odrezala tudi 
Jan Luka Šamec s 5. in Jure Vasle z 
9. mestom. 

Odlično je turnir v kategoriji U12 
odigral Brin Svit Vuk, saj je zasedel 
1. mesto.

Ob uspešnih igrah na Otočcu so 
mladi ptujski golfi sti dobro nastopili 
tudi na šolskem tekmovanju v Trno-
vem. Najbolj se je v kategoriji U8 
izkazal Vid Val Vuk, saj je zmagal. V 
kategoriji U10 je bil Matija Škrut dru-
gi. Drugi mesti sta iz ptujskega kluba 
osvojila tudi Teja Stergar in Lukas Fi-
deršek v kategoriji U18.

Judo � Pokal Gorice 
2023: šest medalj za 
ptujske judoiste

6. Pokal Gorice v judu je bil v sobo-
to v športni dvorani Balon in na njem 
je v mlajših starostih kategorijah 
skupno nastopilo 348 tekmovalcev 
in tekmovalk iz 29 klubov. Na tem 
mednarodnem prvenstvu v Novi 
Gorici, ki je štelo za slovenski pokal, 
je šest svojih tekmovalcev imel tudi 
Judo kluba Drava.

Ptujski judoisti in judoistke so se 
zelo dobro odrezali, saj so v močni 
konkurenci osvojili kar šest medalj. 
Po porazu v fi nalu proti Niku Pipanu 
(GIB Šiška) je v kategoriji mlajših ka-
detov do 55 kg Lan Milošič zasedel 
2. mesto.

Med mlajšimi kadeti do 66 kg je 
Mai Pak prišel do 3. mesta. Bronaste 
medalje so si na blazinah priborili 
tudi Anej Hrženjak med starejšimi 
dečki do 55 kg, Neža Vindiš Markež 
med starejšimi deklicami nad 63 kg, 
Aneja Vidovič med mlajšimi kadeti-
njami do 52 kg in Maruša Frank med 
mlajšimi kadetinjami do 63 kg. 

Mladi ptujski judoisti so v Novi Go-
rici pokazali, da so v dobri formi in to 
bodo poizkušali potrditi že to sobo-
to, saj Judo klub Drava Ptuj v športni 
dvorani Center od 9.30 naprej orga-
nizira mednarodno tekmovanje v 
judu Pokal Ptuja 2023.

David Breznik

Namizni tenis � 
Državno prvenstvo za 
kadete: tri medalje za 
Cirkovčane

V Mengšu je konec tedna poteka-
lo državno prvenstvo za kadete in 
kadetinje. Pri fantih je bilo prisotnih 
99 tekmovalcev iz 22 klubov, pri de-
kletih 37 tekmovalk iz 21 klubov. NTK 
Cirkovce je zastopalo šest članov, 

to so bili Sara Erhatič, Aleks Koren, 
Vitan Plajnšek (vsi še mlajši kadeti), 
Tian Hajšek, Jan Širec in Aljaž Feren-
čič. 

Pri posameznikih so se Aleks, 
Vitan in Jan uvrstili v fi nalni del, na 
koncu pa je najboljšo uvrstitev do-
segel Aleks, ki je z uvrstitvijo v polfi -
nale prišel celo do bronaste medalje 
(šest zmag in poraz). Vitan je zase-
del 17. do 32. mesto, Jan pa 33. do 
50. mesto.

Pri dekletih se je Sara uvrstila v fi -
nalni del, tam pa je zasedla končno 
9. do 16. mesto. Na turnirju je dvak-
rat zmagala in dvakrat izgubila.

Cirkovčani so bili uspešni tudi v 
dvojicah, saj se je Koren v paru z Ur-
banom Jancem (Ljubno) veselil sre-
brnega odličja med fanti (47 parov), 
Sara Erhatič je bila skupaj z Nežo 
Horvat (Inter diskont) tretja pri de-
kletih (17 parov). 

Tri osvojene medalje v konkurenci 
kadetov so dobra vzpodbuda pred 
državnim prvenstvom za mlajše ka-
dete, ki bo maja v Izoli.

JM

V drugem letu prvega predse-
dniškega mandata (2020–2024) je 
Branko Kristl s Kasaškim klubom 
(KK) Ljutomer v minuli sezoni v ce-
loti uresničil zastavljene programske 
naloge, v letu poprej mu je popolno 
realizacijo onemogočila pandemija 
covida-19, saj je bilo število tekmo-
valnih dni (6) prepolovljenih.

»Za novo sezono, ki je pred vrati, 
predvidevamo, da se bo na našem 
hipodromu zvrstilo šest dirk. Prva bo 
10. aprila, tradicionalno na velikonoč-
ni ponedeljek, druga sledi 18. junija z 
osrednjo spominsko dirko Janka Ma-
koterja in Mirka Hanžekoviča. Na ta 
dan bomo pripravili 'Prlekfest 2023 
– Kuji, vino pa pogače', kjer se bodo 
s svojimi izdelki predstavile kmetije 
z dopolnilno dejavnostjo, prleški vi-
narji in predstavniki domače obrti. 
V okviru praznika Občine Ljutomer 
bodo 30. julija na našem hipodro-
mu kvalifi kacije za slovenski kasaški 
derbi, ki bo 3. septembra v Ljubljani. 
Odpeljana bo tudi dirka najhitrejše 
dame v sulkiju pod pokroviteljstvom 
ljutomerske županje Olge Karba.« 
Četrti tekmovalni dan (27. 8.) v Ljut-
omeru bo namenjen osrednji dirki za 

pokal Pomurskega sejma Agra, 17. 
septembra, ko bo na vrsti peta dirka 
na ljutomerskem hipodromu, pa bo 
v znamenju praznika občine Križev-
ci. Za naslov najboljšega v Sloveniji 
se bodo pomerili tudi triletni kasači. 

Zaključek sezone bo 15. oktobra, ko 
bosta na sporedu spominski dirki 
Ludvika Slaviča st. in Vlada Plohla, 
tradicionalno pa se bodo pomerili 
tudi nekdanji dijaki Gimnazije Franca 
Miklošiča Ljutomer. Ta dan se bo od-
ločalo še o najboljšem na dirki držav-
nega prvenstva dvoletnih kasačev.

Tudi v ljutomerskem klubu, ki šte-
je 280 članov, se ubadajo s proble-
matiko upada konjev – kasačev, saj 
je v zadnjem obdobju nataliteta pad-
la pod petdeset živorojenih žrebet v 
Sloveniji. »Z ministrstvom za kmetij-
stvo se že vrsto let pogovarjamo o 
možnostih državnega stimuliranja 
reje, tako kot je to urejeno v večini 
držav EU. Prav tako se bomo zavze-
mali, da dokončno uredimo vpraša-
nje stav na naših hipodromih,« pravi 
Branko Kristl, ki je napovedal, da bo 
še pred začetkom letošnje tekmo-
valne sezone nekoliko preurejena 
njihova mala tribuna. Sodniki bodo 
dobili nov prostor, sodobnejša pa 
bodo tudi mesta za sponzorje in po-
vabljene goste kasaških dirk v Ljuto-
meru.

NŠ
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Športne novičke Šolski šport � Polfi nale srednjih šol v rokometu za dijake

Gimnazija Ormož presenetila tudi sebe

Foto: arhiv Judo kluba Drava Ptuj

Mladi ptujski judoisti, ki so nastopali v Novi Gorici.

Foto: NŠ

Predsednik KK Ljutomer Bran-
ko Kristl na delu tribune ljuto-
merskega hipodroma, ki bo v 
kratkem dobila novo podobo.

Pomladno vzdušje v Qcentru Ptuj
Nakupovalne ulice Qcentra Ptuj so v teh dneh obo-
gatili pravi lepotci, saj sta na ogled postavljeni dve 
vozili Kia iz salona Avto Rajh iz Ljutomera – to sta 
Kia Sportage in Kia Xceed. Kia je sicer v študiji J. D. 

visokih kakovostnih standardih, ki jih dosega z vi-

Kia.

-

Pri Pittarossu nudijo tudi otroško obutev za vsa-

prvih korakov naprej zagotovite ustrezno udobje 

-

za vse generacije. Bodite pa pozorni na posebno 
akcijo. Vsi kupci, ki bodo v aprilu ob nakupu naj-
manj dveh parov obutve na blagajni povedali ge-

popusta.
-

Supermarket 
Tuš v Qcenter Ptuj
našli vse, kar potrebujete za lepe praznike. Naj vas 

-
kov slovenskega porekla.

PittaRosso

-

-

-

-

-

Foto:  Golfportal

Jan Hribernik (Golf klub Ptuj)

Rokometna ekipa Gimnazije Ormož je z uvrstitvijo na Final 4 dosegla lep uspeh. 

Za Gimnazijo Ormož so na-
stopili: Matej Bezjak; Blaž Maj-
hen, Tit Grabovac, Luka Potoč-
njak, Filip Kirič, Anej Repič, Alen 
Šeliga, Luka Matjašič in Anže 
Šuen, strokovni štab pa so ses-
tavljali Saša Prapotnik, Uroš 
Krstič in Aleš Jurčec. 

Kasaštvo � Branko Kristl, predsednik KK Ljutomer

Šest tekmovalnih dni, obnova male tribune ...

Aleks Koren in Sara Erhatič 
(NTK Cirkovce)
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MARR, Johnny - angleški pevec, besedilopisec in igralec, OGI, Adolf - švicarski predsednik leta 1993 in 2000, PERI, Jacopo - 
italijanski skladatelj in pevec

Je rimska boginja miru, ki ni imela niti star-
šev niti potomcev. V tisočletni rimski zgo-
dovini je vladal mir le sedemkrat. Žrtvenik ji 
je postavil cesar Avgust po vrnitvi iz Hispa-
nije in Galije med leti 13 do 9 pred našim 
štetjem in se je imenoval Ara pacis Augu-
stae (»Žrtvenik Avgustovega miru«), kamor 
so prinašali žrtve in darovali 30. januarja in 
30. marca. Pozneje so ji postavili svetišče na 
Vespazijanovem trgu po zmagi nad Judejo 
leta 71 našega štetja in tako je ta trg dobil 
ime Forum Pacis (»Trg miru«). Žrtvenik miru 
je bil s svojimi reliefi eden izmed največjih 
umetniških del Avgustovega časa, vendar 
je do danes popolnoma razpadel. 

Dinamičen teden bo v svojem 
bistvu začinjen z zdravo mero 
besed in besednega izražanja. 
Vsekakor strmite po tem, da bo vse 
po vaše in da boste vi pravzaprav 
tisti, ki imate glavno besedo. 
Zanimivo je, da se vam bo oaza 
sreče nasmehnila. Podali boste 
neko pobudo.

Nekoliko bolj se boste zaprli vase 
in v sebi doživeli preobrazbo. 
Sprostila in z energijo vas bo 
napolnila narava in spoznali boste, 
da če se poslušate, vam je mnogo 
lažje. Zapisujte tiste občutke, ki so 
vam blizu in odkrili boste, da se 
sreča skriva na strani pogumnih.

Prijateljev namig bo poskrbel za 
neko novo spoznanje. Istočasno 
bo tudi možno, da se vam bodo 
odprle nove poti in spoznanja. Na 
delovnem mestu boste pridobili nov 
projekt in treba bo narediti urnik. 
V ospredju bodo prijatelji, družba 
in glasne zabave.

Spoznali boste, da je končno prava 
priložnost, da vzamete v roke 
škarje in platno. Seveda se bodo 
stvari odvijale drugače, kot bi 
pričakovali in vendarle, kdor čaka 
dočaka. Vaza pisanega cvetja vas 
bo napolnila z upanjem in čas je, 
da stopite korak ali dva naprej.

Vsekakor se boste dobro znašli v 
izobraževalnih vodah. Zdelo se bo, 
da nasvete preprosto stresate iz 
rokava in s tem koristite ljudem 
okoli sebe. Notranja modrost in 
odločnost vam bosta pomagali. 
Nekaj časa namenite tudi 
raziskovanju lastne osebnosti.

Notranje boste razdvojeni in boste 
tehtali med številčnimi možnostmi. 
Korak za korakom boste dosegli, 
kar si želite. Pridobili boste neke 
obveznosti. Opravite jih vestno in 
odgovorno. Ne smete pozabiti nase 
in na srčnega izvoljenca, ki vas bo 
podpiral.

Notranja modrost vam bo podarila 
novo spoznanje. Čeprav določene 
stvari že veste, se boste morali 
odločiti in končno vzeti škarje in 
platno v svoje roke. V vašo bližino 
bodo prihajali ljudje, ki bodo zrcalo 
vaše osebnosti. Na delovnem mestu 
bo delavno in ambiciozno.

Reka življenja prinaša v začrtani 
vsakdan mnogo ljubezni in 
radosti. V sebi boste našli tudi 
moč in predvsem mnogo dinamike. 
Ustvarjalna energija vam bo 
dala krila in pridobili boste obilo 
ugodnih rezultatov. Želja po 
drugačnem razmišljanju bo delala 
čudeže.

Negovali boste svojega notranjega 
otroka in se podali v nekoliko bolj 
kreativne in umetniške dejavnosti. 
Spomini bodo segli v čas vašega 
otroštva, a zgolj kratkotrajno, kajti 
mudilo se vam bo naprej. Trenutki 
sreče in dobra volja bodo dejavniki, 
ki bodo božali vašo dušo.

Lotili se boste spomladanskega 
čiščenja in prvi aprilski dnevi 
bodo primerni, da zadeve spravite 
na svoje mesto. Zavihali si boste 
rokave. V ljubezni bo zapihal svež 
vetrič. Usoda gre po svoji poti in 
sami boste tisti, ki si lahko naredite 
dneve lepe. Srečen dan: ponedeljek.

Napredovali boste v komunikaciji 
in nakazano je, da vam bo v tem 
tednu jezik tekel kot namazan. 
Seveda je nujno, da niste pretirano 
naivni ali popustljivi, kajti srednja 
pot šteje. Objektivna in trezna 
presoja vam bo v pomoč, na 
delovnem mestu ohranite trezno 
glavo.

Dobrota vam bo v pomoč in tudi 
sami veste, da se dobro z dobrim 
vrača. Notranja intuicija in svet 
duhovnosti vam bosta pričarala 
mir in harmonijo. Vsekakor 
pridobite veliko motivacije in 
zdrave samozavesti in tako boste 
našli tudi voljo za naprej. Vzeli si 
boste čas za prijatelje.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Kar 108 članic in enega člana 
šteje Društvo gospodinj Vito-
marci, kar je veliko za občino s 
približno 1.200 prebivalci. Seveda 
niso vse enako aktivne pri svo-
jem delovanju, pravi predsednica 
Ljudmila Kocuvan, je pa društvo 
znano daleč naokrog. »Zato čla-
nice ne prihajajo samo iz naše 
občine, pač pa tudi iz Juršincev, 
Ptuja, Maribora, Gornje Radgone 

in Radencev. Vsak teden imamo 
delavnice, na katerih ustvarjamo, 
odlično sodelujemo z vrtcem in 
šolo, kjer delamo skupaj z otro-
ki, a se žal ta povezava in prenos 
znanja, ko malce zrastejo, neka-
ko izgubi, saj jih kasneje tradici-
onalna znanja in ročna dela ne 
zanimajo več. Ker imamo v član-
skih vrstah mladih le za vzorec, 
se bojim, da bo z nami odšlo po-

znavanje in ohranjanje kulturne 
dediščine.«

Razstavo si je v dveh dneh 
ogledalo dobrih sto obiskovalcev, 
imeli pa so kaj videti. Vitomarške 
gospodinje so izdelale najrazlič-
nejše prte, od majhnih do velikih, 
in to bodisi vezene bodisi kvačka-
ne. Na ogled so bile tudi zavese, 
cvetje iz krep papirja, pirhi vseh 
velikosti in materialov, od stiro-

pornih do takih, ki so obdani s 
kvačkanino ali vrvicami. Letošnja 
posebnost so velike vrtnice iz 
pisanega papirja in majhne ple-
tene košarice, kot se za praznike 
spodobi, pa na mizah ni manjka-
lo dobrot iz kvašenega testa, od 
pletenin, kruha do potic. Svoje 
izdelke na velikonočno temo pa 
so razstavili tudi najmlajši.

SD

Sveti Andraž � Velikonočna razstava kulinarike in ročnih del

Znanje želijo prenesti na mlade
Na cvetno nedeljo je večnamenska dvorana v Vitomarcih tradicionalno rezervirana za članice domačega društva 
gospodinj, ki v njej razstavijo svoje mojstrovine.

Foto: SD

Vitomarške gospodinje so tudi letos pripravile bogato velikonočno razstavo.
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Foto: MZ

Članice TD Mitra Hajdina so izdelale približno sto presmecev. 

Foto: Občina Dornava

Hajdina � Velikonočna tradicija TD Mitra

Presmeci za cvetno nedeljo
Članice Turističnega društva (TD) Mitra Hajdina, ki ga vodi 
Sonja Brlek Krajnc, so dan pred cvetno nedeljo izdelovale 
presmece. Moški del ekipe jim je že v petek pripeljal zelenje, ki 
so ga vpletale v prekrasne velikonočne „šopke“.

Dornava � Cvetna nedelja

Blagoslovili 12-metrski presmec
Člani turistično-etnografskega društva (TED) Lükari Dor-
nava, sekcija orači, so tudi letos izdelali presmec velikan in 
ga na cvetno nedeljo na ramenih nesli blagoslovit k farni 
cerkvi sv. Doroteje.

Vse je bilo razstavljeno prvič, je 
poudarila predsednica društva Ro-
mana Hrga. Dodala je, da so se čla-
nice na razstavo pripravljale celo 
zimo. Od jeseni do pozne pomladi 
se namreč tedensko ob četrtkih 
srečujejo na delavnicah, kjer se 
ukvarjajo z ročnimi deli, predvsem 
s kvačkanjem. Ustvarile so nemalo 
prekrasnih izdelkov: prtičke, obla-
čila, igrače, košarice, dekorativne 
izdelke … Čez zimo so imele tudi 
kuharske tečaje. Vse, kar so pozimi 
ustvarile, so pred veliko nočjo pos-
tavile na ogled. Dodale so še pisa-
nice, potice in pletenice ter sesta-
vile res lepo zbirko, ki je bila prava 
paša za oči. Pisanice so barvale s 
čebulnimi olupki, vzorce na njih 
pa ustvarile z različnimi majhnimi 
rastlinicami. Lepe modro-vijolične 
pisanice s kristalčki so nastale s 
kuhanjem in namakanjem v doma-
čem kvintonu. Ena od tehnik je bila 
tudi poslikava s pomočjo barvnih 
kartonov – šeleshamerjev. Vse pi-
sanice niso bile enakih velikosti. 
Najmanjše so bile račje, nekoliko 
večje kokošje, največje jajce je bilo 
gosje.

25 vrst potic, pletenice 
in kruh

Na ogled je bilo 25 vrst potic, 
od klasične orehove z rozinami 
do makove in potratne ter tistih 
bolj eksotičnih. „Gospodinje po-
tice pripravljamo doma ob vseh 
večjih praznikih, spečemo jih za 
pogostitve in razstave ob ob-
činskem in farnem prazniku. Ter 
ob društvenih dogodkih. Tokrat 
smo za razstavo poleg klasičnih 
spekle potice z različnimi nadevi: 
jabolčnim, kokosovim, korenčk-
ovim, kakavovim, marmeladnim, 
pehtranovim … Imamo potico z 
ajdovo moko, ajdov kruh z orehi, 
potico z biskvitom, sladki kvašen 
kruh z rozinami in še kaj. Prevla-

dujejo klasične potice z orehovim 
nadevom in rozinami, zelo pri srcu 
nam je tudi potratna potica. Pri 
peki potic, kruha in pletenic sode-
lujemo vse članice, to nas veseli,“ 
je z nasmeškom na obrazu pove-
dala Pavla Vesenjak.

Slavica izdeluje rože, 
Petra naredila društveni 
presmec

Med razstavljenimi izdelki so 
bile najlonske rože, ki jih izdeluje 
Slavica Matjašič. „To so rože iz 
žice in najlonskih nogavic. Osnova 

je oblikovana žica, ki jo oblečem s 
tkanino iz najlona. Trudim se, da so 
rože čim bolj podobne naravnim. 
Najbolj mi je to uspelo z zvončki, 
narcisami, primulami, fuksijami in 
orhidejami. Za izdelavo orhideje 
z deset cvetovi porabim deset ur 
časa.“

Juršinske gospodinje imajo 
v svojih vrstah mojstrico Petro 
Kokol, ki jim vsako leto izdela 
presmec. Letošnji je velik kakšen 
meter, sestavljen je iz zelenja in 
vejic, kot to zapoveduje tradicija. 
„V presmec gre od sedem do de-
vet vrst lesa, to so dren, čremsa, 

metprika, pušpan, trs, oljčna veji-
ca, brin, iba – vrba, ovijalka, danes 
dodajamo vse več cvetja, česar 
včasih ni bilo. Ko presmec prinese-
mo domov od blagoslova, ga od-
ložimo na mizo, potem ga vržemo 
na streho, da varuje domačijo pred 
ujmami. Kmetje vejico iz presme-
ca zapičijo tudi na njivi – za dobro 
letino in zaščito pred vremenskimi 
neprilikami,“ so povedale juršinske 
gospodinje.

Skoraj sto let stara 
kuharska knjiga 

Velikonočna razstava v Juršincih 
je zares bogata. Poleg vsega našte-
tega so na ogled še stare kuharske 
knjige, najstarejša je stara skoraj 
sto let, starinski gospodinjski pri-
pomočki, ki so si jih izposodili pri 
družini Kokol na Kukavi, izdelki ot-
rok iz vrtca in velikonočna košarica 
z vsemi dobrotami, ki se jih nese k 
blagoslovu.

Ob odprtju razstave je gospodi-
njam za ustvarjeno delo čestital žu-
pan Robert Horvat, vsem se je za 
trud zahvalila predsednica Hrgova, 
nastopili so otroci iz vrtca, zaigrala 
sta mlada harmonikarja Ožbe Hrga 
in Jure Fras, zapeli so tudi Lovren-
ški pevci.

Mojca Zemljarič

Juršinci � Bogata velikonočna razstava

Pisanice so barvale tudi v kvintonu
Z razstavo izdelkov ročnih del in kulinaričnih dobrot se je konec tedna, ko je bila cvetna nedelja, v veroučni učilnici 
večnamenskega kulturnega centra predstavljalo Društvo gospodinj Juršinci. Skrbno pogrnjene mize so bile okrašene 
s prtički in drugimi kvačkanimi izdelki, starinskimi gospodinjskimi pripomočki, likovnimi deli, pisanicami, poticami, 
rožami in številnimi drobnimi dekoracijami.

Foto: Mirko Moleh

Skupinska fotografi ja članic ob odprtju razstave

Foto: MZ

Romana Hrga, predsednica Društva gospodinj Juršinci

A čiščenja svojega okolja se ob-
čani-prostovoljci Destrnika in Sve-
tega Andraža niso lotili šaljivo, pač 
pa so svoje delo vzeli zelo zares. 
Razdeljeni v skupine in opremljeni 
z vrečami za odpadke so se odpra-
vili po vaseh in zlasti ob poteh in 
vodotokih pobirali, kar so drugi 
brezvestno odvrgli. Kot je povedal 
Milan Malek, predsednik vaškega 
odbora Jiršovci z Destrnika, so že 
pred sobotno akcijo urejali potok 
Rogoznica, saj so očistili njegovo 
dno, na bregovih pa posekali gr-
movje. Zadovoljen je, da je odpad-
kov zadnja leta vse manj, kar gre 
pripisati rednim akcijam čiščenja, 
predvsem pa vse boljšemu odnosu 
do narave. Svetnica Valerija Malek 
iz Doliča pa je poudarila pomen ta-
kih akcij, kjer ljudje naredijo nekaj 

koristnega zase in za skupnost, ob 
tem pa se še spoznavajo in družijo.

Zadovoljni z udeležbo so tudi v 
Svetem Andražu, kjer so se čistilne 

akcije, organiziral jo je tamkajšnji 
TIC, udeležile vse generacije. Tudi 
tam ugotavljajo, da smo do okolja 
bolj prijazni, pa vendar vsako leto 

še vedno poberejo večje količine 
odpadkov, zato je na ozaveščanju 
treba še veliko narediti.

SD

Slovenske gorice � Čistilni akciji na Destrniku in v Svetem Andražu 

Stanje je boljše, a še ne dobro
Potem ko je v zadnjem koncu tedna marca ponagajalo vreme in odgnalo napovedane čistilne akcije, so bile te prestavlje-
ne na sobotni dan norcev, 1. april.

„Predvsem se trudimo, da so naši hajdinski presmeci čim bolj po-
mladno pestri, v njem mora biti v skladu s tradicijo sedem vrst lesa. Ka-
tere so te, se od hiše do hiše razlikuje, odvisno od izročila. V presmec 
dodamo še kakšen spomladanski cvet, ali narcise ali cvetočo vejico 
sadnega drevesa. Naš presmec ima še vejico z domačih brajd – rozgo, 
to pa zato, ker smo župnija sv. Martina in povezani s trto. To je ena od 
posebnosti našega presmeca. Delamo pa majhne, velike, samo zele-
ne, samo cvetoče, kombinirane …, kakor je komu všeč. V presmecu 
ne smejo manjkati čremsa, pušpan, dren, mačica, dodamo vrbove in 
oljčne vejice, mahonjo ter spomladansko cvetje,“ je pojasnila Brlek 
Krajnčeva, medtem ko je v njenih spretnih rokah med pogovorom 
nastajal presmec. Okoli 100 so jih dan pred cvetno nedeljo izdelale Haj-
dinčanke. Na praznični dan so jih nato na stojnicah ponudile krajanom, 
da so jih nesli v cerkev k blagoslovu. Stojnici s presmeci sta bili pri farni 
cerkvi sv. Martina na Hajdini in podružnici sv. Marije Vnebovzete v Slo-
venji vasi. V zameno za presmec krajani prispevajo tudi kakšen evro. 

TD Mitra je s tradicijo izdelovanja presmecev začelo hitro po usta-
novitvi, pred dobrim desetletjem. „Iskali smo aktivnosti, ki jih druga 
društva v občini še niso izvajala. Drugi razlog je bil ta, da smo opažali, 
da izdelovanje presmecev iz naše kulture izginja. Na cvetno nedeljo so 
farani v cerkev prihajali samo s kakšno oljčno vejico ali pa so presmec 
kje kupili. Danes opažamo, da so si družine ponovno začele same iz-
delovati presmece, izdelujejo jih tudi v organizaciji gasilskih društev in 
vaških odborov. To nas navdaja z zadovoljstvom, saj gre za posebno 
obliko prazničnega druženja. Pri presmecih nam pomagajo še člani 
planinskega društva, ki si že čez leto ogledajo rastišča in primernost 
zelenja, ki bi ga veljalo uporabiti. V sodelovanju z našimi člani nato to 
zelenje porežejo in pripeljejo v prostore, kjer potem presmece izde-
lujemo.“

Izdelava presmecev pa ni edina aktivnost članov TD Mitra v praznič-
nem velikonočnem času. S svojimi artikli sodelujejo na prodajnih stoj-
nicah v trgovskih središčih, v cerkvi sv. Martin so na ogled postavili 
velikonočno razstavo. Za postavitev razstave je poskrbela Magda Inti-
har, z izdelki se predstavlja okoli 20 rokodelcev. Razstava bo na ogled 
do srede po veliki noči.

Mojca Zemljarič

Izdelovanje presmeca velikana je v Dornavi tradicija, letošnji je bil že 
štirinajsti. „V soboto se nas je zbralo več članov in nekaj podpornikov 
društva. To nam je v veselje. Ohranjamo tradicijo in izročilo, hkrati se 
družimo, kakšno rečemo …,“ je povedal Franc Čeh.

12 metrov dolg presmec so možakarji na cvetno nedeljo odnesli do 
farne cerkve, kjer so ga blagoslovili. Med potjo jih je spremljala dor-
navska pihalna godba, ustavili so se tudi na dveh postojankah, kjer so 
jih pogostili. Prva je bila pri mesariji Jurija Valenka, druga pri županu 
Mateju Zorku pred občinsko stavbo. Slovesno je bilo tudi pred cerkvi-
jo, tam so za pogostitev poskrbele dornavske gospodinje. „Vsem, ki 
so pomagali ustvariti ta lepi dogodek, se najlepše zahvaljujem,“ je še 
poudaril Čeh.

MZ

Foto: FB

Levanjčani so svojo vas očistili odpadkov.
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Foto: ŠKSG

Slovenjegoriški študentje so se učili potapljanja v italijanskem Monte-
grottu, ki se ponaša z več kot 40 metrov globokim termalnim bazenom.

Slov. gorice � Študentje so se učili potapljanja

Potop v najgloblji bazen
15 članov Študentskega kluba Slovenskih goric (ŠKSG) je 
spoznavalo svet potapljanja v italijanskem Montegrottu.

Po besedah inštruktorja Mateja Mioča so potop s kisikovo jeklenko 
pripravili tako, da je bil povsem varen tudi za popolne začetnike. V to-
plem termalnem bazenu so se vsi že prvič potopili 10 metrov globoko, 
pogumnejši do dna. Kar je impresivno, če vemo, da bazen v Montegrottu 
z dobrimi 40 metri velja za najglobljega na svetu, njegova dodatna poseb-
nost pa so tudi številne podvodne jame. Nad doživetjem so bili udeležen-
ci, ki so prejeli tudi diplomo o uspešno opravljenem spoznavnem potopu, 
tako navdušeni, da že razmišljajo o prijavi na začetni tečaj potapljanja.

SD

GLASUJEM ZA KANDIDATA:
..............................................................................................................................................................................................................................................

..............................................................................................................................................................................................................................................

Vaše ime in priimek: ..................................................................................................................................................................

..............................................................................................................................................................................................................................................

Radio Tednik Ptuj, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj,
s pripisom: »DOBROTNIK LETA 2022«.

Dobre roke gnetejo 
dober kruh

Ljudje odprtih rok
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ČASTNI POKROVITELJ:

Javno se s tem nihče ni ukvarjal 
oziroma se mu tudi ni zdelo vred-
no, da bi pojasnjeval, zakaj 63. 
Kurentovanje odstopa od že pos-
tavljenih standardov. Kovid, ki smo 
ga premagali že v letu 2022, v no-
benem primeru ne bi smel biti izgo-
vor za evidentni primanjkljaj v tem 
letu. Sicer pa so na takšno sliko 63. 
Kurentovanja že v decembru leta 
2022 nakazovali nekateri pogovori 
in dogovori v Mestni hiši, ker je za 
doseženi standard največje sloven-
ske pustne prireditve zmanjkalo 
denarja oziroma jim ga ni uspelo 

zagotoviti s sponzorji, kar se je po-
tem odrazilo tudi na programu.

Ti „robni pogoji“ so dosedanje-
ga vodjo Kurentovanja  Branka Bru-
mna tudi pripeljali do odločitve, da 
ni sodeloval pri organizaciji. Ocenil 
jih kot prevelik odmik od standar-
dov mednarodnega pustnega fe-
stivala pod pokroviteljstvom FECC 
in Unesco. Kot generalni sekretar 
FECC je tudi v prihodnje priprav-
ljen z nasveti in kontakti pomagati 
direktorici Javnega zavoda za tu-
rizem. S svojo odločitvijo je pisno 
seznanil ptujsko županjo Nuško 

Gajšek, predsednika sveta JZ za 
turizem Ptuj Andreja Klasinca in di-
rektorico JZ za turizem Ptuj Tanjo 
Srečkovič Bolšec. Pred Kurentova-
njem 2023 ni želel javno pojasniti 
razlogov za svoj umik, ker ni želel 
negativizma, saj da Kurentovanje 
mora uspeti, ne glede na to, ali je 
zraven ali ne. Zelo slikovito pa se je 
po pustnem času izrazil o svojem 
umiku: »Rajši sem sam skočil, kot 
da bi me porinili.«

Že na martinovanju 2022 je po-
vedal, da bo na 63. Kurentovanju 
sodeloval pod pogojem, če bo 

to mednarodni pustni karneval 
z evropskimi standardi logistike, 
povork, sprejemov, moderatorjev, 
kot je bilo prejšnja leta. To se – gle-
de na zbrana sredstva, ki so zadoš-
čala komaj za tri skupine iz tujine 
- ni izšlo. Seznam mednarodnih in 
slovenskih skupin je bil že priprav-
ljen. Spomnimo, na jubilejnem, 60. 
Kurentovanju so nastopile skupine 
iz 18 držav, s treh celin, vsako leto 
je bilo najmanj 10, 12 tujih skupin, 
tako je bilo vse od leta 2000. Z le-
tošnjo prireditvijo pa se je naredil 
velik korak nazaj.

Kurentovanje 2023 – 
odmik od slovenske 
pustne prestolnice?

»Po pogovorih doma in po ob-
čutkih – več kot 30 let sem v različ-
nih vlogah soustvarjal to prelepo 
ptujsko pustno zgodbo –, sem se 
odločil, da je boljše skočiti, kot da 
te porinejo. Zastavili in udejanjili 
smo vizionarske strateške cilje: 
Ptuj – pustna prestolnica Sloveni-
je, Evropsko karnevalsko mesto, 
največji muzej pustne kulturne 
dediščine Evrope na prostem, 
Kurent(ovanje) v Unesco, Evrop-
ska prestolnica karnevalov, uvedli 

nove mednarodne primerljive pro-
gramske vsebine. Kot generalni 
sekretar FECC pa sem pripravljen 
še pomagati direktorici Zavoda za 
turizem Ptuj,“ pojasnjuje Brumen, 
ki je tudi javno pojasnil svoj umik 
iz organizacije letošnjega Kurento-
vanja. Ocenjuje, da je to, kar se je 
zgodilo letos, v strateškem smislu 
slabo za Kurentovanje. To ni prava 
smer. Ljudje tega niso opazili, ker 
imajo najrajši kurente in avtohtone 
skupine. Če pa hočeš biti evropsko 
karnevalsko mesto, eden izmed 
osrednjih svetovnih etno pustnih 
festivalov, je pač treba narediti ne-
kaj več. Osebno je sicer zadovoljen, 
da je Kurentovanje navzven poka-

zalo uspešno sliko, vsaj po odzivih 
ljudi. Res je tudi sicer, da je svoje 
naredila kovid kriza, ki je najbolj 
udarila po festivalih, za ptujsko 
Kurentovanje pa so odločilna prav 
sponzorska sredstva. A glede na 
več kot 60-letno tradicijo priredi-
tve tudi to ne bi smel biti tako ve-
lik problem, je prepričan Branko 
Brumen. Zdaj so vse oči uprte v 
analizo letošnjega Kurentovanja in 
v razmislek o tem, kako s Kurento-
vanjem v prihodnje. Razmislil pa bo 
tudi Branko Brumen, saj se še ni do-
končno umaknil. Še vedno je ura-
dni predstavnik MO Ptuj v Evropski 
federaciji karnevalskih mest.  

MG

Po kovidnem obdobju je Kurentovanje 2023 potekalo v ustaljeni obliki, s povorkami in večernimi predstavitvami sku-
pin na mestnih ulicah in trgih ter nekaterimi spremljevalnimi dogodki. Lepo vreme je privabilo številne obiskovalce, 
ni pa bilo presežkov. Tako na otvoritveni kot nedeljski povorki so manjkale tuje skupine, ni bilo takšne zasedbe kot v 
prejšnjih letih, ki pritiče mednarodnemu pustnemu festivalu pod pokroviteljstvom Fecca in Unesca. Manjkale so tudi 
nekatere domače karnevalske in etno skupine, tradicionalne udeleženke nedeljske pustne povorke.

Ptuj � Branko Brumen razočaran nad izvedbo Kurentovanja 2023

»Rajši sem sam skočil, kot da bi me porinili«

Foto: Črtomir Goznik

Nastopi pustnih skupin so privabili številne obiskovalce.

Foto: Črtomir Goznik 

Branko Brumen: »Vesel sem, da je letošnje Kurentovanje uspelo, vsaj po 
odzivih ljudi. Manjkala pa je mednarodna dimenzija.«

Kurentovanje mora biti mednarodni pustni festival 
»Kurentovanje mora biti mednarodni pustni festival. Fašenki 

v okolici so grajeni na drugih osnovah. Če tudi Ptuj misli iti v to 
smer, bomo v nekaj letih izgubili svojo bazo, saj bodo skupine, 
ki že letos niso želele ali mogle sodelovati, za vedno izgubljene. 
Kurentovo obredje smo umestili v Unesco, tudi sama prireditev 
je pod uradnim pokroviteljstvom Unesca iz Ženeve. To je nekaj, 
kar te zavezuje le za pot navzgor, ne navzdol. Isto so ocenili 
tudi v Svetu princev karnevala,« je še povedal Branko Brumen. 
Njegova prizadevanja za mednarodno uveljavitev Kurentovanja 
so prepoznali tudi v Evropskem združenju karnevalskih mest, kjer 
je bil dva mandata podpredsednik, zdaj pa je že drugi mandat 
generalni sekretar. Mandat se mu izteče v letu 2024.
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Lancovljan Jani Požar je v gasil-
ske vrste vstopil pred 17 leti. »Že 
od malega me je zanimalo gasil-
stvo, a to odločitev sem sprejel 
šele pri 16. Delo gasilcev je bilo 
častno, razlikovalo se je od dela 
drugih društev. Ko pa sem doživel 
prvi ognjeni krst, me je gasilstvo 
zasvojilo, prevzelo.« Ob tem je 
izpostavil vrednote, ki so skupne 
gasilcem: pripravljenost podari-
ti svoj prosti čas, zdravje in tudi 
življenje za pomoč nekomu dru-
gemu. »Ko pa doživiš iskreni hva-
la po uspešni intervenciji oz. ko 
vidiš, da si nekomu v nesreči po-

magal, se ti ves vloženi čas in trud 
poplačata. Prejmeš osebno zado-
voljstvo, ki motivira in bogati.«

Na mesto poveljnika gasilske 
zveze, ki povezuje društva Le-
skovec, Sela, Tržec, Videm pri 
Ptuju, Podlehnik in Žetale, stopa 
z izkušnjami. Sprva je bil Požar 
mentor mladine, nato podpovelj-
nik in zadnjih devet let poveljnik 
v domačem društvu. »Ko je dose-
danji poveljnik GZ Videm Roman 
Cafuta, izrazil željo, da pride do 
menjave, sem se odločil za kan-
didaturo za poveljnika GZ Videm 
in gasilska društva so me izvolila. 

Zahvala vsem šestim gasilskim 
društvom za potrditev, zahvala 
pa tudi sedaj nekdanjemu povelj-
niku Romanu Cafuti za vso pomoč 
in vzorno poveljevanje GZ Videm, 
sicer pa tovariš Cafuta ostaja v 
gasilstvu, saj bo opravljal funkci-
jo namestnika poveljnika GZ,« je 
dejal Požar. Cilji GZ Videm ostajajo 
enaki minulim letom – prizadevali 
si bodo za opremljenost in ope-
rativno delovanje vseh društev, 
za strokovnost in usposobljenost 
gasilcev ter izpeljavo preventivnih 
nalog, tekmovanj, dneva gasilcev 
itd. 

»Družina je moje 
pravo bogastvo«

 »Gasilci imajo pomembno vlo-
go v družbi, a morda se njihovega 
pomena družba še premalo zave-
da. Na primer v gasilski zvezi imajo 
tri društva Leskovec, Podlehnik in 
Žetale, kjer gasilci opravljajo tudi 
vlogo prvih posredovalcev, kar 
pomeni, da nudijo prvo pomoč ob 
nujnih zdravstvenih stanjih, čeda-
lje večkrat pa smo pozvani tudi na 
tehnične intervencije, še posebej 
ob naravnih ujmah.« Požar si želi, 
da bi gasilstvo začutili tudi mladi, 

namreč gasilci negujejo vrednote, 
ki jih pri večini drugih prostočasnih 
aktivnostih ni mogoče pridobiti – 
pripravljenost pomagati drugim, 
zaupanje, tovarištvo. »Ob tem pa 
morda tudi zaradi gasilstva in ne-
sreč oz. izkušenj znamo še bolj ce-
niti medsebojne odnose, družino 
oz. tisto, kar že imamo. Zagotovo 
lahko rečem to zase. S partnerko 
in dvema hčerkama živim na do-
mačiji in vem, da so one moje pra-
vo bogastvo,« je sklenil s koncem 
marca imenovani poveljnik GZ Vi-
dem Jani Požar. 

Mojca Vtič 
Foto: Jani Požar

Jani Požar, poveljnik GZ Videm

Poveljevanje Gasilski zvezi Videm, ki zagotovo sodi med večje na območju Podravja, je konec marca prevzel Jani Požar, zadnjih devet let poveljnik PGD 
Tržec. »Želim si, da bi društva in tovariši gasilci še naprej gojili medsebojno spoštovanje in zaupanje, kajti potem ciljev ne bo težko doseči.« 

Videm � Gasilska zveza Videm z novim poveljnikom

Predsednik ostaja Janez Merc, novi poveljnik je Jani Požar
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Hajdina � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo – 9. sezona

Srčno zapeli in uživali
V Domu krajanov v Skorbi so za novo doživeto zgodbo slovenske pesmi in glasbe 4. aprila poskrbeli pevski talenti OŠ 
Hajdina in občine Hajdina. V improviziranem razredu na odru je bilo sproščeno vzdušje, za kar je poskrbel Dalibor Bede-
nik z iskrivimi in motiviranimi pogovori, da so se pevci čim bolj znebili treme. 

Uživalo je tudi občinstvo, tako 
da je še en medgeneracijski kultur-
ni večer v živo izpolnil pričakova-

nja vseh, ki sodelujejo v tem edin-
stvenem projektu spodbujanja 
slovenske pesmi, jezika in kulture 

sploh. Otroški glasovi so ogreli nji-
hova srca, z lepo besedo, s sloven-
sko pesmijo, s tem pa negujemo 

naš lepi jezik. Zapeli so iz srca in 
pri tem uživali, kot je bila tudi želja 
ravnatelja OŠ Hajdina Mitje Vidovi-
ča, ki je tudi sam z lepimi besedami 
pospremil nastope mladih. Zahva-
lil se je staršem, da jih podpirajo, 
jim stojijo ob strani, da lahko raz-
vijajo svoje talente, sodelavcem, 
zlasti še učiteljicama Maji in Mariji, 
ki sta poskrbeli, da so se pevci iz-
kazali s svojimi nastopi, ter občini 
Hajdina, ki podpira ob tem glasbe-
nem še veliko drugih projektov, da 
lahko skupaj ustvarjajo. 

V polfi nale sta napredovali: 
Žana Ules v mlajši kategoriji, za-
pela je pesem 1000 let (Maraaya), 
v starejši Manca Sitar s pesmijo 
Malo, malo. Radio Ptuj je rezultate 
predizbora v Skorbi za OŠ Hajdina 
in občino Hajdina objavil dan po 
prireditvi v oddaji Mozaik Podrav-
ja, zvečer pa na svojem Facebook 

profi lu objavil še kratke odlomke 
posameznih nastopov. Med pev-
ci nekateri vztrajajo že vrsto let, 
med njimi tudi Manca Sitar, ki us-
pešno razvija svoj pevski in glasbe-
ni talent.   

V 9. sezoni projekta Otroci po-

jejo slovenske pesmi in se veselijo 
vsi nastopajoči prejmejo nalivna 
peresa Vivapen. Zmagovalca se-
zone pa bosta tudi letos prejela 
lastno pesem, darilo Sazasa. Final-
na prireditev bo 2. septembra. 

 MG

Foto: Črtomir Goznik

Iz OŠ Hajdina so nastopili: Ema Pečnik, 2. r., pesem 1000 let (Maraaya), Ema Lenart, 2. r., pesem Moje sonce 
(BePop), Valentina Zupanič, 2. r., pesem 1000 let (Maraaya), Taj Sluga, 2. r., pesem Želim, želim (Dejan Vunjak), 
Žana Ules, 3. r., pesem 1000 let (Maraaya), Hana Angel in Eliza Krasnić, 4. r., pesem Lepa si (Nina Pušlar), 
Vita Baum, 4. r., pesem Kdo ti bo dušo dal (Eva Boto), Arlind Krasniq, 5. r., pesem Daj se nasmej (BePop), Ajda 
Širovnik in Lota Kuča Belšak, 5. r., pesem Zemlja pleše (Avia band), ter Mija Veselič, 5. r., pesem Daj se nasmej 
(BePop) v mlajši kategoriji, v starejši pa Lovro Vaupatič, 6. r., pesem Tokio (Joker Out), in Manca Sitar, 9. r., 
pesem Malo, malo (Nina Pušlar). 

Sponzorji so bili: 
Občina Hajdina, IT rešitve 
H Bit, Silkem, Topdom 
Pomlad, Vivapen 
in Sazas. 

Žana Ules, 3. r., pesem 1000 let 
(Maraaya), zmagovalka v mlajši 
kategoriji: „Komaj sem čakala, da 
zapojem, saj zelo rada pojem. Zelo 
lepo je bilo, vesela sem, da se mi 
je uspelo uvrstiti v polfinale. To 
je moj drugi nastop na tem odru, 
prvič sem nastopila lani. Že prva 
izkušnja je bila lepa. Rada imam pesmi, 
ki jih pojejo Nika Zorjan, skupina Skater, Alya. Zelo 
si želim postati pevka, pridno bom vadila naprej in se pevsko 
izpopolnjevala.“ 

Manca Sitar, 9. r., pesem Malo, 
malo (Nina Pušlar), zmagovalka v 
starejši kategoriji: „Že šestič sem 
nastopila v projektu Otroci pojejo 
slovenske pesmi in se veselijo. 
Bila sem že polfinalistka, v finalu 
še nisem bila. Upam, da mi bo to 
uspelo letos, saj je to tudi moj zadnji 
nastop v tem projektu. V jeseni bom šolanje 
nadaljevala na gimnaziji, želim študirati medicino. Še 
naprej pa bom pela, saj zelo rada pojem.“

Foto: ČG

Foto: ČG
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Mali oglasi
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Radia Ptuj

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 
841; janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje, 
deli ograj, okovja za kabine, cevi, 
cevni priključki, pločevina, pali-
ce, vijaki, dimniki. RAMAINOKS, 
d. o. o., Kidričevo, Kopališka 3, tel. 
02 780 99 26, www.ramainox.si.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 
1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, 
e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovi-
ne iglavcev in listavcev, hrast, bukev, 
bor, smreka … Možnost odkupa tudi 
na panju in spravilo lesa. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška Sla-
tina. Tel. 041 785 318.

02 / 780 04 240

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž
www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO -  hišo z delavnico na desnem 
bregu Ptuja,  194,1 m2, l.1962, 1.044 m2 

  

041/

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in drugo kmetijsko 
mehanizacijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, cepljene, hisex, 
rjave, v začetku nesnosti, prodam, 
vsak dan od 8. do 17. ure. Soršak, 
Podlože 1, Ptujska Gora. Tel. 041 
694 124.

KOKOŠI nesnice v začetku nesnosti, 
prodamo in dostavimo. Kmetija Šraj, 
Čadramska vas 19, Poljčane. Tel. 
031 751 675. 

PRODAM približno 170-kg prašiča 
domače reje za zakol in zelo malo ra-
bljen – kot nov – mini bager s priko-
lico. Cena po dogovoru. Tel. 02 751 
36 21 in 031 229 476.

UGODNO prodam drva akacije in 
druga. Tel. 051 237 976.

PRODAM prašiče od 30 do 80 kg. 
Tel. 041 905 857.

PRODAM koruzo in ječmen. Tel. 070 
462 344.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si
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NZG
arodno
abavne

lasbe

Ptuj 202354
1. septembra 2023

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

vsako
sredo

NAJBOLJ 
BRANA
slovenska 
tedenska 

revija

www.salomongroup.si

Na izbranih prodajnih mestih na voljo 
v kompletu z revijo Jana, za samo 4,99 EUR 

n v kompletu z revijoin Vklop Stop, za samo 4,99 EUR.

GREGORJA JAGRA

NEPREMIČNINE

V NAJEM oddam 4 poslovne prosto-
re velikosti 100 m2(3 x 20 m2 in 40 
m2) in več parkirišč v garažni hiši, vse 
v Vodnikovi 2 na Ptuju. Milan Hebar, 
s. p., tel. 041 325 925.

Že v prodaji!

V Naši ženi beremo ...

w
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» Dobra knjiga je vedno tista, 
i v bralcu sproža čustva in ima ki
moč, da ga premakne iz cone m
udobja, ga pretrese, po drugi u
rani pa ga je zmožna napolniti z str

mpatijo, ljubeznijo in spoznanjemm em
drugačnega. Dobra knjiga nas d
elje v svet, ki ga ne poznamo, ppa odp

ndar ima to moč, da nam znotrajj ven
eznanega ponudi varno zavetje ne

mačega. Zato v dobri knjigi vednno dom
ajdemo tudi delček sebe, to je na

čarobnost dobre literature. č «
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,90 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 2,20 
EUR. Celoletna naročnina: 205,88 EUR, za tujino v torek 182,45 EUR, v petek 
212,94 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

Odšel si v pomladni dan
ves truden in zgaran,
nisi roke nam podal,
sam si k Bogu se podal.

ZAHVALA
V 86. letu nas je zapustil dragi mož, oče, 
dedek, pradedek, brat, svak, boter in stric

Viktor Veršič
IZ ZABOVCEV 8A
Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom za izkazano pomoč, vsem 
za izrečeno sožalje, za darovane sveče, cvetje in svete maše.
Zahvala vsem gasilskim društvom, govornikoma gospodu Igorju 
in gospe Alenki, gospodu župniku, pevcem, vsem zastavonošem 
ter pogrebnemu podjetju Mir.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

V globoki žalosti vsi, ki smo te imeli radi

ŽE v prodaji
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Zapel je zvon tebi v slovo. 
Poln bolečin ostaja spomin. 
Ostaja praznina, molk in tišina.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta 
in dedka

Stanka Fureka
IZ SKORBE 18
10. 4. 1941–21. 3. 2023
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste mu stali ob strani v času 
njegove bolezni.
Hvala pogrebnemu podjetju Mir, pevcem in kaplanu Primožu 
Lorbku za opravljen pogrebni obred. Hvala vsem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga pospremili k 
večnemu počitku.

Žalujoči: žena Jožica in hčerke z družinami

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas.
(M. Kačič)
23. marca je v 93. letu za vedno zatisnila oči 
draga mama, babica, prababica

Ana Verdenik
IZ MAJŠPERKA 90
Odšla je tiho in hitro, prehitro za vse, ki jo imamo radi … Anica 
Verdenik je bila ena tistih skromnih, poštenih, delovnih in 
vedrih ljudi, ki je delala ta svet lepši.
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti in ji namenili lepo misel ali molitev ob slovesu.
Hvala vsem.

Njeni najdražji

Življenje niso dnevi,
ki so minili,

temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili.

(Paulenko)

SPOMIN
6. aprila je minilo devet let, ko nas je zapustil naš dragi mož, oče, 

dedek in tast

Janez Popošek
IZ PODVINCEV 1A

Spomin nate večno bo živel, nikoli ti zares od nas ne boš odšel.

Hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižigate svečke spomina.

Njegovi najdražji
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Ozaveščeni delavec 21. stoletja poklicno izgoreva z ničelnim 

Ozaveščeni delavec 21. stoletja poklicno izgoreva z ničelnim 

ogljičnim odtisom.
ogljičnim odtisom.

* * ** * *

Draga se vsako pomlad na vrt zažene z dušo in idejami, mene pa 

Draga se vsako pomlad na vrt zažene z dušo in idejami, mene pa 

nanj nažene s štiharco in vilami.
nanj nažene s štiharco in vilami.

* * ** * *

Prijateljica je takšna lutkica, da vsakega dedca igraje spremeni v svojo marioneto.

Prijateljica je takšna lutkica, da vsakega dedca igraje spremeni v svojo marioneto.

* * ** * *

Mokre sanje človeka prihodnosti bodo čisto preproste – dež.

Mokre sanje človeka prihodnosti bodo čisto preproste – dež.

* * ** * *

Čeprav ljudje vse manj hodimo, si čedalje pogosteje stopamo na žulje.

Čeprav ljudje vse manj hodimo, si čedalje pogosteje stopamo na žulje.

* * ** * *

Tudi v bitki med spoloma je premirje doseženo šele, ko je meč vtaknjen v nožnico.

Tudi v bitki med spoloma je premirje doseženo šele, ko je meč vtaknjen v nožnico.

AFORIZMI BY FREDI

Parkovne površine niso samo 
za občudovanje, predvsem so na-
menjene ljudem, da se na njih dru-
žijo v okviru različnih aktivnosti, 
se seznanjajo s potenciali okolja 
in tudi posameznikov ter iščejo 
skupne poti oz. možnosti o tem, 
kako neko okolje narediti še bolj 
privlačno in atraktivno za uporabo. 
Uporaba zelenih površin v okviru 
projekta Dobimo se v parku pa od-
kriva tudi pomanjkljivosti teh pro-
storov za vsakdanjo uporabo ljudi. 
V Ljudskem vrtu so tako v marcu 
opozorili na to, da bi morala biti 
javna stranišča odprta vse leto, ne 
samo v času obratovanja lokala, če 
so jih že zgradili. Zavzeli so se tudi 
za večjo urejenost skate parka.

Kreativno društvo Objemko je 

bilo organizator aprilskega sreča-
nja v Sončnem parku, ki so ga poi-
menovali Šah park v Sončnem par-
ku. Predstavnik društva in njegov 
predsednik Narmej Grager Lutarič 
je povedal, da se v zadnjem ob-
dobju ukvarjajo predvsem z orga-
nizacijo alternativnih dogodkov 
s pretežno glasbeno vsebino, na 
katere vabijo še ne uveljavljene 
in mlade glasbenike in pevce ter 
instrumentaliste. Pred tem se je 
društvo ukvarjalo s programi za 
starše in otroke. Že doslej je Sonč-
ni park gostil številne dogodke, 
največ je bilo glasbenih in festi-
valskih. Z glasbo so ga tudi začeli 
1. aprila, na kitaro je igral Narmej. 
Prvič doslej pa je bil šah tisti, ki je 
povezal Ptujčane na tej lokaciji. 

Zelo so zadovoljni, lepo sončno 
vreme je privabilo veliko družin z 
otroki, ki so uživali v igranju šaha 
in druženju. Seznanili pa so se tudi 
s šahom za slepe in slabovidne, ki 
ga je predstavila Silva Razlag iz Ša-
hovskega društva Ptuj.
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Ptuj � Dobimo se v parku

Šah park v Sončnem parku
Ptujski nevladniki so marca letos začeli uresničevati hvalevreden projekt o oživljanju 
zelenih površin Ptuja in večje družabnosti za bolj živo mesto. Projekt Dobimo se v parku 
pa je tudi priložnost, da se nevladne organizacije s svojimi programi predstavijo širši 
javnosti, jo zainteresirajo za svoje dogodke ter obogatijo svoje vrste z novimi člani.

Foto: Črtomir Goznik

V Sončnem parku so igrali šah in se družili.

Praznovala sta skupaj z družino 
in prijatelji. Obred cerkvene po-
roke je potekal v gostilni Ozmec 
v Cvetkovcih. Poročna priča zlate 
neveste je bila vnukinja Nina, zlate-
ga ženina pa vnuk Tristjan. 

Bodoča zakonca sta se srečala 
v Kidričevem, kjer sta bila oba tudi 
doma. Jožef je delal v TGA Kidri-
čevo, danes Talumu, Marija je bila 
trgovka. Svoj dom sta si ustvarila 
v Spodnjem Velovleku, pred tem 
sta zamenjala več naslovov. V za-
konu so se jima rodile tri hčerke: 
Doris, Laura in Marižana. V jeseni 
življenja ju razveseljuje pet vnukinj: 
Nina, Naja, Nuša, Thiara in Thaisa 
ter vnuk Tristjan. Zelo so poveza-
ni, redno se obiskujejo in skupaj 
preživijo veliko časa. Lepo živita, 
nič jima ne manjka, da bi le tako še 
dolgo ostalo in da bi ostala zdrava, 
to si najbolj želita. Rada kolesarita, 
hodita v hribe, se družita s prijatelji 

ob stalnem omizju, uživata v ure-
janju vrta in okolice hiše. Tudi ko-
koške, ki jih redita, so jima v veliko 
veselje.  

Na zlati poroki je bilo tako lepo, 

da bi jo še ponovila, sta še pove-
dala zlatoporočenca Cafuta. Ob 
jubileju jima iskreno čestita tudi 
uredništvo Štajerskega tednika.
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Foto: zasebni arhiv

Zlatoporočenca Marija in Jožef Cafuta s pričama, vnukinjo Nino in vnu-
kom Tristjanom.

Spodnji Velovlek � Zlata poroka pri Cafutovih

50 srečnih in zadovoljnih let
Petdeset let po prvi poroki v Mariboru sta si 3. marca letos prstana ponovno izmenjala 
Marija in Jožef Cafuta iz Spodnjega Velovleka 48 v MO Ptuj. 

Konec tedna bo v znamenju velikonočnih praznikov. Potekali bodo 
številni blagoslovi tradicionalnih velikonočnih jedi. Za bogato obloženo 
mizo se bodo srečale družine in prijatelji. Veliko ptujsko jajce TD Ptuj je 
letos na ogled v dominikanskem samostanu.

V Mestnem kinu na Ptuju jutri vabijo na velikonočni kino vrtiček, zajčja 
šola: velika kraja jajc. Sobotno popoldne pa lahko družine preživijo v 
rovu pod gradom, kjer Tura Ptuj vabi na vodeni ogled rova in družinsko 
igro Pobeg iz rova. Na dvorišču Fürstove hiše je na ogled znanstveno-
-umetniška instalacija Tudi prostori živijo. Sicer pa k ogledu vabijo šte-
vilne razstave v ptujskih galerijah in razstaviščih. V Miheličevi galeriji so 
odprli razstavo Klavdija Tutte – Slikarske diagonale, v galeriji Luna pa k 
ogledu vabijo njegove risbe. Ptujski grad vabi s stalnimi zbirkami in raz-
stavami; nova med njimi je Antični svet dišav. Še do konca leta pa bo 
vabila razstava Veščine in skrivnosti mojstrov in mojstric tkanja. V Salonu 
umetnosti je na ogled stalna postavitev Petovionski panteon. V CID-u 
razstavlja mlada umetnica Ronja Jakomini. V Art umetniškem ateljeju je 
svoje umetnine razstavila Mateja Ogorevc. V Galeriji Magistrat si je da-
nes dopoldan mogoče ogledati razstavo Jazz fotografi je Gerharda Hüb-
nerja iz Burghausna. Na razstavo Pekarne in pekarstvo na Ptuju skozi čas 
pa vabijo v Zgodovinskem arhivu Ptuj. Pred izposojo mladinskega oddel-
ka Knjižnice Ivana Potrča Ptuj je na ogled razstava z naslovom Aprilski 
knjižni prazniki. 

Podaljšan praznični konec tedna pa je mogoče preživeti tudi v naravi, 
na sprehodih skozi staro mestno jedro, do Rance in nazaj. Vabi pa tudi 
Panorama. Koristno pa ga je mogoče preživeti tudi z obiskom ptujskih 
Term ali katerekoli zanimive postojanke v bližnjih Halozah in Slovenskih 
goricah. 

Golfi sti pa bodo lahko uživali na ptujskem igrišču za golf. Velikonoč-
ni prazniki pa so že po tradiciji prvi kazalnik uspešnosti nove turistične 
sezone. Številni so jih izkoristili za mini počitnice. Ptuj želi svoj turistični 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kje na Ptuju je vgrajen grb z Ogrskih vrat?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Prebivalci starega mestnega jedra bodo svoje poglede in pričakovanja glede 
turističnega razvoja Ptuja oz. nove turistične strategije predstavili na javni 
tribuni, ki bo predvidoma 18. aprila.

Nagradno turistično vprašanje

tribuni, ki bo predvidoma 18. aprila. Strategija je tako za nekatere lahko 
tudi zanimivo velikonočno branje.

V nadžupnijskem uradu svetega Jurija Ptuj se trudijo, da bi lahko čim 
prej odprli mestni stolp za turistične oglede, da bodo obiskovalci lahko 
uživali v zanimivih pogledih z višine na Ptuj in njegovo okolico. Tako bo 
Ptuj po dolgih letih prizadevanj končno dobil pravo turistično atrakcijo. 
Ob tem pa bodo obiskovalci imeli priložnost navijati tudi veliko stolpno 
uro, ki se ponaša z največjim in najstarejšim nihalom na svetu. V cerkvi 
sv. Petra in Pavla Ptuj pa bodo kmalu zadonele tudi nove orgle.

Dve najpomembnejši sliki, ki ju je med svojim bivanjem na Ptuju nasli-
kal France Mihelič, sta Mrtvi kurent in Proščenje na Ptujski Gori. Od leta 
1936 do leta 1941 je bil profesor na ptujski gimnaziji, v tem času je tudi 
naslikal obe sliki, obe sta shranjeni v Moderni galeriji v Ljubljani. Nagrado 
za pravilen odgovor bo prejela Darinka Unuk s Ptuja. Danes sprašujemo, 
kje na Ptuju je vgrajen grb z Ogrskih vrat. Nagrada za pravilen odgovor je 
vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v uredništvu 
Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 14. aprila.

Velikonočni prazniki – izziv novega turističnega letaVelikonočni prazniki – izziv novega turističnega leta
razvoj v novem obdobju še ambiciozneje zastaviti, vsaj tako piše v novi 
turistični strategiji, na katero naj bi svoj pogled predstavilo čim več Ptu-
jčanov. Tudi prebivalci starega mestnega jedra želijo biti njeni aktivni 
soustvarjalci, kakšna so njihova pričakovanja, bodo povedali na javni 
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